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Z Á P I S N I C A 

 

zo 7.  zasadania Obecného zastupiteľstva v Makove,  

konaného dňa 4. decembra 2019 

v zasadačke budovy Obecného úradu Makov 

 
 

PRÍTOMNÍ 
 

Starosta obce :                  Martin Pavlík 

Zástupca starostu obce:   Jozef Pavlík – príchod o 09.50 hod 

Poslanci OZ  :                   Ing. Daniel Brezina 

                                           Rastislav Gajdoš 

                                           Rudolf Greguš 

                                           Ing. Marián Masnica 

                                           Mgr. Janka Petrovičová 

                                           Mgr. Marta Sláviková  

Hlavná kontrolórka obce:   Elena Trebulová 

  

Prizvaní:          Bc. Stanislava Gregušová 

                                           František Chuděj 

                                           Ing. Irena Valičková 

                                           Mgr. Martina Dodeková 

                                      

NEPRÍTOMNÍ:               Ing. Stanislav Gašparík – ospravedlnený 

                                          Mgr. Katarína Ježíková Lučanová  – ospravedlnená 
 

 

1.   OTVORENIE ROKOVANIA 

 

Zasadnutie Obecného zastupiteľstva v Makove otvoril a viedol starosta obce Martin Pavlík. 

Konštatoval, že zasadnutie je zvolané v súlade so zákonom číslo 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení. Obecné zastupiteľstvo sa zišlo v počte 6 poslancov, z celkového počtu 9, čo je          

nadpolovičná  účasť, takže zasadnutie je uznášania schopné. Zástupca starostu obce, p. Jozef 

Pavlík, príde na rokovanie neskôr. 

 

 

2. SCHVÁLENIE   OVEROVATEĽOV  ZÁPISNICE,   PROGRAMU  ROKOVANIA 

A URČENIE ZAPISOVATEĽKY 

 

V zmysle § 12, bod 3 Rokovacieho poriadku obecného zastupiteľstva zo dňa 24.04.2019 

predkladá k jednotlivým bodom programu konkrétny návrh uznesenia  zástupca starostu obce.  

Za overovateľov dnešnej zápisnice navrhuje p. Martin Pavlík, starosta obce poslancov OZ podľa 

abecedného poradia Ing. Mariána Masnicu a Mgr. Janku Petrovičovú. 

Za zapisovateľku zápisnice zo zasadnutia OZ určil Mgr. Ivetu Chromíkovú, zamestnankyňu 

obce. 

 

     Starosta obce, p. Martin Pavlík, na začiatku rokovania doplnil do programu nasledovné body: 

     3/C Vysporiadanie pozemku CKN 8085 pod stavbou „Zvonica Trojačka – vŕšok“ 

     3/D Odpredaj prebytočného majetku – pozemku CKN 5167/2 v k. ú. Makov -                                                                                                                                                                               
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           Čierne -Belone  

       

      Návrh na doplnenie bodu do programu navrhol aj poslanec OZ, p. Rudolf Greguš, a to ako bod  

      15 – Návrh na zvýšenie odmeny poslancom OZ. 

 

      Pán Rastislav Gajdoš, poslanec OZ navrhuje preložiť prerokovanie rozpočtu obce na rok 2020  

      z bodu 15 na bod 11. 

 

      Poslankyňa OZ, Mgr. Janka Petrovičová, navrhuje stiahnuť bod 4 – VZN o miestnych daniach  

      v obci Makov. Dôvodom je, že príliš často a veľa zaťažujeme obyvateľov poplatkami a daňami,  

      aj vzhľadom na predvianočný čas. Starosta obce  hovoril, že ťažko sa hľadajú mimorozpočtové  

      zdroje z hľadiska politiky. Navrhuje počkať do februára, do volieb, možno sa budú dať získavať  

      lepšie peniaze z EÚ. 

      (p Martin Pavlík, starosta obce – štát znižuje podielové dane, výdavky sa však zvyšujú,  

                                                      k zvyšovaniu daní a poplatkov pristupujú všetky samosprávy.) 

      (p. Elena Trebulová, hlavná kontrolórka obce – ak by sme VZN teraz neschválili  

                                                       a prerokovávalo by sa až v roku 2020, reálne by sa nové poplatky  

                                                   mohli vyberať až od roku 2021) 

      Mgr. Janka Petrovičová po vyjasnení sťahuje svoj návrh na stiahnutie bodu č. 4 z rokovania. 

 

      Ďalší návrh na stiahnutie bodu predkladá Mgr. Marta Sláviková, a to bodu č. 15 – Schválenie  

      rozpočtu Obce Makov pre rok 2020 z dôvodu, že rozpočet je nevyrovnaný, návrh má mnoho  

      nedostatkov. Na dnešnom OZ sa schvaľujú aj VZN, ktorými sa upravujú poplatky, to treba  

      takisto zakomponovať do rozpočtu. Okrem iného je predložené stanovisko hlavnej kontrolórky  

      k rozpočtu, že sa môže schváliť, čo nie je v súlade. 

      (p. Elena Trebulová, hlavná kontrolórka - zákon hovorí, že musíme mať vyrovnaný bežný  

                                               rozpočet, kapitálový rozpočet môže byť schodkový, pričom sú dve  

                                                   možnosti, že prijmeme úver alebo ustálime kapitálový rozpočet, čím  

                                               sa schodok rozpočtu dorovná.)       

     (Ing. Marián Masnica, starosta obce – zákon o rozpočtových pravidlách hovorí:  

    „Rozpočet obce sa zostavuje ako vyrovnaný alebo prebytkový. Obec je povinná zostaviť svoj  

    bežný rozpočet ako vyrovnaný alebo prebytkový. Bežný rozpočet s môže zostaviť ako schodkový,  

    ak sa vo výdavkoch bežného rozpočtu rozpočtuje použitie účelovo určených prostriedkov  

    poskytnutých zo štátneho rozpočtu, z rozpočtu EÚ alebo na základe osobitného predpisu,  

   nevyčerpaných v minulých rokoch, výška schodku takto zostaveného bežného rozpočtu nesmie byť  

   vyššia ako suma týchto nevyčerpaných prostriedkov. Kapitálový rozpočet sa zostavuje ako  

   vyrovnaný alebo prebytkový, kapitálový rozpočet sa môže zostaviť ako schodkový, ak tento  

   schodok možno kryť zostatkami finančných prostriedkov obce z minulých rokov, návratnými  

   zdrojmi financovania, alebo je tento schodok krytý prebytkom bežného rozpočtu v príslušnom  

   rozpočtovom roku. Ak je bežný rozpočet alebo kapitálový rozpočet zostavený ako prebytkový,  

   možno prebytok príslušného rozpočtu použiť na úhradu návratných zdrojov financovania.“  

   Z tohto vyplýva, že rozpočet takto predložený byť nemôže. Nemáme ukončené ani finančné  

   operácie a pod. Ak vedenie obce ráta s úverom, mal to  starosta navrhnúť. 

   (Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – jedna vec je dôvod preloženia bodu, keďže návrh rozpočtu je  

                                                          schodkový o 114 000 € a druhá vec je, že už rokujeme 20 minút  

                                                     a ešte nie sme ani pri prvom bode, s rozpočtom to bude dlhé  

                                                       rokovanie. Osobne mu to nevadí, on je pripravený rokovať. Ak  

                                                      by sa však schválilo preloženie rozpočtu na iný dátum, žiada, aby  

                                                      bol preložený až na január, pretože do konca roka nemá šancu sa  

                                                    už rokovania pre zaneprázdnenosť zúčastniť.) 
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Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 6 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 4 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ s ch v a ľ u j e 

 

overovateľov zápisnice zasadnutia obecného zastupiteľstva konaného dňa 04.12. 2019:  

- Ing. Mariána Masnicu a Mgr. Janku Petrovičovú, poslancov obecného zastupiteľstva. 
  

B/ s ch v a ľ u j e 

 

   program rokovania OZ v Makove dňa 04.12.2019:  

1.  Otvorenie  

2.  Schválenie overovateľov zápisnice,  programu  rokovania a určenie zapisovateľky 

3.  Kontrola plnenia uznesení obecného zastupiteľstva 

4. Nakladanie s majetkom obce: 

           A/ Prejednanie odpredaja prebytočného majetku – pozemku CKN 231/2, CKN 231/3  

                v centre (Božena Bobulová, Urmince 438) 

  B/ Opakované uzavretie zmlúv o nájme bytov v BD Makov 383 a BD Makov – Čierne 17 

  C/ Vysporiadanie miestnej komunikácie MD15- k BD Makov-Čierne 17 do vlastníctva obce  

        Makov 

           D/ Vysporiadanie pozemku CKN 8085 pod stavbou „Zvonica Trojačka – vŕšok“ 

           E/ Odpredaj prebytočného majetku – pozemku CKN 5167/2 v k. ú. Makov -                                                                                                                                                                               

                Čierne -Belone  

5. Schválenie VZN Obce Makov o miestnych daniach v obci Makov 

6. Schválenie VZN Obce Makov o miestnom poplatku v obci Makov 

7. Schválenie VZN Obce Makov o nakladaní s odpadom na území obce Makov 

8. Schválenie VZN Obce Makov o poskytovaní sociálnych služieb v ZpS Makov 62 

9. Schválenie VZN Obce Makov o poskytovaní opatrovateľskej služby 

10. Schválenie VZN Obce Makov o ochrane pred zneužívaním alkoholických nápojov 

11. Informatívna správa o podaní Žiadosti o poskytnutie dotácie na podporu rozvoja sociálnych  

služieb 

12.  Návrh na zvýšenie odmeny poslancom OZ 

13.  Stanovisko hlavnej kontrolórky obce k návrhu rozpočtu Obce Makov pre rok 2020 

14.  Schválenie rozpočtu Obce Makov pre rok 2020 

15.  Správa o kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce za mesiace 7/2019-10/2019 

16.  Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce na I. polrok 2020 

17.  Schválenie 3. úpravy rozpočtu Obce Makov pre rok  2019 

18.  Schválenie termínov zasadnutí obecného zastupiteľstva v roku 2020 

    19.  Diskusia 

    20.  Návrh na uznesenie 

    21.  Záver     
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 6 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Rudolf Greguš, Ing. Marián Masnica, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomní 3 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, 

Jozef Pavlík 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.112/2019 bolo prijaté. 

 

 

3. KONTROLA PLNENIA UZNESENÍ OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA 

 

Na základe uznesenia Obecného zastupiteľstva v Makove č. 12/2018 zo dňa 19.12.2018 predkladá    

správu o plnení uznesení obecného zastupiteľstva z posledného rokovania  p. Elena Trebulová, 

hlavná kontrolórka obce. Uvedené plnenie bolo predložené písomne, poslancov s plnením 

oboznámil starosta obce, p. Martin Pavlík, v zastúpení za neprítomnú kontrolórku obce. 

Na zasadaní obecného zastupiteľstva  konanom dňa 25.09.2019 bolo prijatých celkovo 14 uznesení, 

z toho 3  ukladajúce. 

 

Uznesenie 

číslo 

Dátum                  

prijatia                  

uznesenia 

Predmet uznesenia STAV 

103/2019 25.9.2019 Žiada starostu obce vypracovať do budúceho 

zasadnutia obecného zastupiteľstva metodiku a návrh 

cenovej mapy pozemkov v obci Makov 

Splnené, 

predloží osobne  

na OZ 

105/2019 25.9.2019 Bod A/ Žiada  starostu obce, p. Martina Pavlíka, 

vyvolať rokovanie so Slovenským 

vodohospodárskym podnikom, a. s. ohľadom 

bezpečnostných prvkov  a splavov, ktoré boli 

pôvodne v projektovej dokumentácii „ Úpravy toku 

Kysuce“                                                                        

Starosta obce 

vyvolal 

jednanie s SVP,  

bude 

informovať 

osobne 

108/2019 25.9.2019 Bod A/  Schvaľuje realizáciu audiovizuálnych 

prenosov zasadnutí obecných zastupiteľstiev 

a zverejňovanie záznamov v káblovej televízii 

a webovej stránke obce Makov, od 1.1.2020                                                                                    

  

Pracuje sa na 

zabezpečení 

podmienok 

realizácie 

audiovizuálnych 

prenosov 

zasadnutí OZ 
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DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 3: 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – pokiaľ ide o uznesenie č. 103/2019 – o vypracovanie metodiky 

a návrhu cenovej mapy pozemkov, ide o zložitejší proces. Pri cenovej mape navrhuje rozdeliť 

územie obce  na dve zóny, a to centrum + časti obce Čierne, Kasárne, kde cena pozemku za 1 m2  

bude 20 € a v ostatných častiach obce bude cena 5 €/1 m2. Ak by sme išli podľa znaleckého 

posudku, bolo by to zložitejšie. Odbornejšie informácie predloží na Ďalšom rokovaní OZ. 

Podľa uznesenia č. 105/2019 mal vyvolať rokovanie so Slovenským vodohospodárskym podnikom, 

a. s. ohľadom bezpečnostných prvkov  a splavov, ktoré boli pôvodne v projektovej dokumentácii „ 

Úpravy toku Kysuce“. Dňa 24.10.2019 mali na stavbe kontrolný deň, kde Ing. Matušovi 

odprezentoval požiadavky. Odpoveďou bolo, že so záchytmi nepočítajú.                                                                 

Charakter zábradlí osádzaných na rímsach oporných múrov vychádza z noriem. Schody v oporných 

múroch nie sú považované za bezpečnostné prvky pre prípad povodní. Zábradlie na obnovovanom 

premostení je súčasťou hornej stavby mosta a realizovať ho bude ŽSK.  

(Mgr. Marta Sláviková – nevie, či sa dá ešte do projektu vstúpiť, v legislatíve je, že stupne môžu, 

nie musia  byť nahradené sklzmi) 

(Ing. Daniel Brezina – ak to bolo zahrnuté v projektovej dokumentácii, malo by sa to splniť.) 

(Mgr. Marta Sláviková – možno urobili zmenu v projektovej dokumentácii) 

(Ing. Marián Masnica – v stavbe boli pôvodne naplánované splavy, EÚ toto ale nepripúšťa, preto  

                                   boli splavy nahradené sklzmi. Čo sa týka bezpečnostných prvkov, navrhuje  

                                   stavbu dostavať, skolaudovať a ak budú peniaze, kúpime zábradlie – držiaky,  

                                   ktoré sa zavŕtajú do múru. 

                                   Dáva do pozornosti ale inú vec. Pozemky pod stavbou sú obecné, bola to  

                                   chyba ROEPu,  nikto si to vtedy nevšimol. Chcel to za jeho vedenia riešiť asi  

                                   na piatich zastupiteľstvách a dať to bezodplatne Slovenskému  

                                   vodohospodárskemu podniku, opozícia však bola proti. Dnes firma stavia na  

                                   našom pozemku, je to ale v skutočnosti ich vlastníctvo. Treba to nejako  

                                   doriešiť, ale predané to byť určite nemôže, iba prevedené, pretože to bol  

                                   majetok štátu, súd by sme prehrali.) 

(Ing. Daniel Brezina – my ako poslanci sme mali kritické ohlasy voči bezpečnostným prvkom  

                                 stavby. Prijali sme uznesenie, aby starosta vyvolal jednanie, čo bolo splnené.  

                                 Odpoveď stavebného dozoru bola síce taká aká bola, treba ich asi nechať  

                                  pracovať, nech to dokončia. Občania sú zo stavby nervózni, ešte k tomu sa im  

                                  tam zosunul svah, treba jazdiť naokolo popod Grapy. Očividne nedokážeme  

                                  do stavby zasiahnuť, možno až po jej dokončení, ak nájdeme na úpravy  

                                  peniaze. 

(p. Rudolf Greguš – jednali sme, ako spomaliť tok, tieto splavy to asi nevyrieši) 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – uznesením č. 108/2019 bola schválená realizácia audiovizuálnych 

prenosov zasadnutí obecných zastupiteľstiev a zverejňovanie záznamov v káblovej televízii 

a webovej stránke obce Makov. Zatiaľ začnú kamerovať so statívom, uvidia, ako to bude technicky 

kvalitné.                                                                                

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 6 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 4 

Návrh uznesenia: 
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Obecné zastupiteľstvo v Makove 

b e r i e   n a   v e d o m i e  

 

správu o plnení uznesení prijatých na zasadnutí  obecného zastupiteľstva dňa 25.09.2019. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 6 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Rudolf Greguš, Ing. Marián Masnica, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomní 3 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, 

Jozef Pavlík 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.113/2019 bolo prijaté. 

 

 

4. NAKLADANIE S MAJETKOM OBCE: 

        

A/ PREJEDNANIE ODPREDAJA PREBYTOČNÉHO MAJETKU – POZEMKU CKN  

    231/2, CKN 231/3 V CENTRE (BOŽENA BOBULOVÁ, URMINCE 438) 

 

Na rokovaní OZ dňa 25.09.2019 starosta obce po prejedaní odpredaja pozemku p. Bobulovej stiahol 

bod z rokovania s tým, že to s p. Bobulovou ešte odkomunikuje a na ďalšom zasadnutí obecného 

zastupiteľstva sa odpredaj pozemku opäť prejedná. 

 

V zastúpení p. Bobulovej prišla na rokovanie jej sestra, p. Anna Cyprichová, ktorá sa k odkúpeniu 

pozemku vyjadrila nasledovne: 

Pani Bobulová sa pre pracovné povinnosti nemohla zúčastniť, žiada ale obecné zastupiteľstvo 

o opätovné prerokovanie odpredaja pozemku pri dome súp. č. 143, ktorý má vo vlastníctve po ujovi 

neb. Rudolfovi Pavelovi. Rada by dospela k vzájomnej dohode a pozemok si vysporiadala. 

Nakoľko je už v dôchodkovom veku, o rok ide do dôchodku, chce si to vysporiadať, kým je 

zárobkovo činná. Celý život pracuje ako kuchárka v kuchyni ZŠ, takže plat nie je veľký a nebude 

ani následný dôchodok. Keďže jej bola 5 €/1 m2 zamietnutá, po opätovnom prehodnotení zvážila 

ponúknuť 10 €/1 m2. Žiada zvážiť túto cenu a zobrať na zreteľ hlavne to, že pozemok nie je 

stavebnou parcelou, ako sa mylne píše v znaleckom posudku. V katastri je vedený ako zastavaná 

plocha, čo po zisťovaní na katastrálnom odbore sa uvádza vtedy, keď tam už nie je výstavba možná. 

Pozemok má 156 m2, široký je 6,5 m, a to od základov domu po plot susedy p. Polkovej. Pozemok 

s výmerou 4 m2 je na inom mieste a táto výmera nemôže byť takisto stavebným pozemkom. Pani 

Bobulová žiada, aby toto všetko zobrali na zreteľ. 

 

Pani Cyprichová dáva do pozornosti aj skutočnosť, že o toto vysporiadanie už žiadal ešte neb. 

Pavela za vedenia Ing. Mariána Masnicu, nevie, prečo sa mu nevyhovelo a nedalo sa to už vtedy do 

poriadku. 
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DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 4/A: 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – s p. Bobulovou osobne komunikoval, navrhol jej cenu za pozemok 

splatiť na splátky. Vtedy túto možnosť pripúšťala. Podotýka, že nie obec predáva pozemok, o kúpu 

žiada p. Bobulová. Nemusí ho kupovať, obec pozemok určite nebude schválne odpredávať inému.  

Berie na vedomie vyjadrenie p. Bobulovej v zastúpení p. Anny Cyprichovej, dnes o tom však 

rokovať nebudú. 

 

Po prerokovaní nebolo prijaté žiadne uznesenie. 

 

4/B   OPAKOVANÉ UZAVRETIE ZMLÚV O NÁJME BYTOV V BD MAKOV 383 A BD  

        MAKOV – ČIERNE 17 

 

K bodu poskytol informácie p. František Chuděj, správca bytových domov. 

 

Časť súčasných nájomcov, ktorým 31. 12. 2019 končí nájomná zmluva, požiadali o opakovaný 

prenájom. Sú to: 

1. Miroslava Plešivková, predložila dňa 26.11.2019 žiadosť o opakované uzavretie zmluvy 

o nájme bytu písmeno „C“ v BD Čierne 17 a to od 01.01.2020. V byte budú bývať 3 osoby: 

Miroslava Plešivková a jej dcéry Liana a Zoe Moravčíkové. 

Voči nej obec neeviduje žiadne pohľadávky. 

Ako doklad o príjme predložila: 

- potvrdenie o poberaní rodičovského príspevku 

V zmysle platného VZN č. 6/2017 príjem nesmie prekročiť 3 a pol násobok životného minima, 

čo pri ich domácnosti predstavuje sumu 210,20 € (prvá plnoletá osoba) + 2x  95,96 € 

(nezaopatrené dieťa alebo zaopatrené neplnoleté dieťa) x 3,5  = 1.407,42 €, ich príjem 

neprekračuje povolenú hranicu. 

 

2. Michal Korchaník predložil dňa 25.11.2019 žiadosť o opakované uzavretie zmluvy o nájme 

bytu písmeno „D“ v BD Čierne 17 a to od 01.01.2020. V byte býva 1 osoba – on sám. 

Voči jeho osobe obec neeviduje žiadne pohľadávky. 

V zmysle platného VZN č. 6/2017 príjem nesmie prekročiť 3 a pol násobok životného minima, 

čo pri jeho domácnosti predstavuje sumu 210,20 € (prvá plnoletá osoba) x 3,5 = 735,70 €, jeho 

príjem neprekračuje povolenú hranicu. 

 

3. manželia Valkoví predložili dňa 07.11.2019 žiadosť o opakované uzavretie zmluvy o nájme 

bytu písmeno „F“ v BD Čierne 17 a to od 01.01.2020. V byte bývajú 4 osoby: Peter, Miroslava, 

synovia Adrián a Samuel. 

Voči ich osobám obec neeviduje žiadne pohľadávky. 

V zmysle platného VZN č. 6/2017 príjem nesmie prekročiť 3 a pol násobok životného minima, 

čo pri ich domácnosti predstavuje sumu 210,20 € (prvá plnoletá osoba) + 146,64 € (ďalšia 

plnoletá osoba) + (2 x 95,96 € za nezaopatrené dieťa alebo zaopatrené neplnoleté dieťa = 191,92 

€) = 548,76 € x 3,5 = 1.920,66 €, ich príjem neprekračuje povolenú hranicu. 

 

4. manželia Papajoví predložili dňa 14.10.2019 žiadosť o opakované uzavretie zmluvy o nájme 

bytu písmeno „K“ v BD Čierne 17 a to od 01.01.2020. V byte býva 5 osôb: Marián, Andrea, 

synovia Mário a Samuel a dcéra Klaudia. 

Voči ich osobám obec neeviduje žiadne pohľadávky. 

V zmysle platného VZN č. 6/2017 príjem nesmie prekročiť 3 a pol násobok životného minima, 

čo pri ich domácnosti predstavuje sumu 210,20 € (prvá plnoletá osoba) + 146,64 € (ďalšia 
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plnoletá osoba) + (3 x 95,96 € za nezaopatrené dieťa alebo zaopatrené neplnoleté dieťa = 287,88 

€) = 644,72 € x 3,5 = 2.256,52 €, ich príjem neprekračuje povolenú hranicu. 

 

5. Ružbašanoví predložili dňa 26.11.2019 žiadosť o opakované uzavretie zmluvy o nájme bytu č. 

„I“ v Bytovom dome Makov – Čierne 17, 15 b. j. od 01.01.2020. 

V byte bývajú 3 osoby: Lea Ružbašanová, jej manžel Štefan Ružbašan a syn Jakub Ružbašan 

Voči ich osobám obec neeviduje žiadne pohľadávky. 

Ako doklad o príjme predložila: 

- Lea Ružbašanová - potvrdenie o zdaniteľných príjmoch za rok 2018  

- Štefan Ružbašan - potvrdenie o zdaniteľných príjmoch za rok 2018  

V zmysle platného VZN č. 6/2017 príjem nesmie prekročiť 3 a pol násobok životného minima, 

čo pri ich domácnosti predstavuje sumu 210,20 € (prvá plnoletá osoba) + 146,64 € (ďalšia 

plnoletá osoba + 95,96 € (za nezaopatrené dieťa alebo zaopatrené neplnoleté dieťa)  = 452,80 € 

x 3,5 = 1.584,80€, ich príjem neprekračuje povolenú hranicu. 

 

6. manželia Hričovcoví predložili dňa 28.11.2019 žiadosť o opakované uzavretie zmluvy o nájme 

bytu č. „M“ v BD Makov – Čierne 17, 15 b. j. a to od 01. 01. 2020. V byte bývajú spolu 

s dcérami Michaelou, Anetou a Tatianou.  

Voči ich osobám evidujeme nedoplatok k 28.11.2019 na: 

- nájomnom za 11/2019 v sume 87,96 €  

Ako doklad o príjme za rok 2018 predložili: 

Martin Hričovec –Daňové priznanie za rok 2018 

Daniela Hričovcová –potvrdenie o zdaniteľných príjmoch za rok 2018  

V zmysle platného VZN č. 6/2017 príjem nesmie prekročiť 3 a pol násobok životného minima, 

čo pri ich domácnosti predstavuje sumu 210,20 € (prvá plnoletá osoba) + 146,64 € (ďalšia 

plnoletá osoba) + 3x95,96 € (nezaopatrené dieťa alebo zaopatrené neplnoleté dieťa) = 

644,72x3,5 = 2.256,52 €, ich príjem neprekračuje povolenú hranicu. 

 

7. Terézia Lieskovanová predložila dňa 28.11.2019 žiadosť o opakované uzavretie zmluvy 

o nájme bytu číslo „4“ v BD Makov 383 a to od 01.01.2020. V byte býva 5 osôb: 

Terézia, manžel Martin a deti Jakub, Matúš a Terézia. 

Voči ich osobám evidujeme nedoplatok k 28.11.2019 na: 

 - nájomnom vo výške 179,35 € (10,11/2019), 

 - službách spojených s nájmom bytu vo výške 90,78 € (10,11/2019), 

- SPOLU = 270,13 € 

Ako doklad o príjme za rok 2018 predložili: 

Martin Lieskovan – potvrdenie o podaní daňového priznania za rok 2018 

Terézia Lieskovanová – potvrdenie o poberaní rodičovského príspevku za rok 2018  

V zmysle platného VZN č. 6/2017 príjem nesmie prekročiť 3 a pol násobok životného minima, 

čo pri ich domácnosti predstavuje sumu 210,20 € (prvá plnoletá osoba) + 146,64 € (ďalšia 

plnoletá osoba) + 3x95,96 € (nezaopatrené dieťa alebo zaopatrené neplnoleté dieťa) = 

644,72x3,5= 2. 256,52 €, ich príjem neprekračuje povolenú hranicu 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 6 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 4 

Návrh uznesenia: 
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Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ b e r i e    n a  v e d o m i e 

 

1. žiadosť Mariána Papaja a manželky Andrey Papajovej, obaja trvale bytom Čierne 17, 023 56  

Makov zo dňa 14.10.2019 o opakované uzavretie zmluvy o nájme bytu č. „K“ v Bytovom 

dome Makov – Čierne 17, 15 b. j., od 01.01.2020, 

2. žiadosť Miroslavy Plešivkovej, trvale bytom M. R. Štefánika 2560/40, 022 01  Čadca zo dňa 

26.11.2019 o opakované uzavretie zmluvy o nájme bytu č. „C“ v Bytovom dome Makov – 

Čierne 17, 15 b. j.,od 01.01.2020, 

3. žiadosť Michala Korchaníka, trvale bytom Čierne 17, 023 56  Makov zo dňa 25.11.2019 

o opakované uzavretie zmluvy o nájme bytu č. „D“ v Bytovom dome Makov – Čierne 17, 15 

b. j.,od 01.01.2020, 

4. žiadosť Petra Valka a manželky Miroslavy Valkovej, obaja trvale bytom Čierne 28, 023 56  

Makov zo dňa 07.11.2019 o opakované uzavretie zmluvy o nájme bytu č. „F“ v Bytovom 

dome Makov – Čierne 17, 15 b. j. ,od 01.01.2020, 

5. žiadosť Ley Ružbašanovej a manžela Štefana Ružbašana, obaja trvale bytom Makov 12, 023 

56 Makov zo dňa 26.11.2019 o opakované uzavretie zmluvy o nájme bytu č. „I“ v Bytovom 

dome Makov – Čierne 17, 15 b. j., od 01.01.2020, 

6. žiadosť Martina Hričovca a manželky Daniely Hričovcovej, obaja trvale bytom Potok 4, 023 

56  Makov zo dňa 27. 11. 2019 o opakované uzavretie zmluvy o nájme bytu č. „M“ v 

Bytovom dome Makov – Čierne 17, 15 b. j., od 01.01.2020, 

7. žiadosť Terézie Lieskovanovej, trvale bytom Makov 383, 023 56 Makov zo dňa 27.11.2019 

o opakované uzavretie zmluvy o nájme bytu č. „4“ v Bytovom dome Makov 383 Štandard 

210, od 01.01.2020. 

 

 

B/ S ch v a ľ u j e 

 

opakovaný prenájom 2-izbového bytu písmeno „C“ o výmere 46,12 m2 na 1. nadzemnom podlaží 

Bytového domu Makov – Čierne 17, 15 b. j Miroslave Plešivkovej, trvale bytom M. R. Štefánika 

2560/40, 022 01  Čadca, a to od 01.01.2020 na dobu 1 roka do 31.12.2020. 

 

C/  S ch v a ľ u j e 

 

opakovaný prenájom 2-izbového bytu písmeno „D“ o výmere 49,46 m2 na prízemí Bytového domu 

Makov – Čierne 17, 15 b. j. Michalovi Korchaníkovi, trvale bytom Čierne 17, 023 56  Makov, a to 

od 01.01.2020 na dobu 1 roka do 31.12.2020. 

 

D/ S ch v a ľ u j e 

 

opakovaný prenájom 2-izbového bytu písmeno „F“ o výmere 55,58 m2 na 1. nadzemnom podlaží 

Bytového domu Makov – Čierne 17, 15 b. j. manželom Petrovi Valkovi a Miroslave Valkovej, 

obaja trvale bytom Čierne 28, 023 56  Makov a to od 01.01.2020 na dobu 1 roka do 31.12.2020. 

 

E/ S ch v a ľ u j e 

 

opakovaný prenájom 3-izbového mezonetového bytu písmeno „K“ o výmere 79,50 m2 na 2. 

nadzemnom podlaží Bytového domu Makov – Čierne 17, 15 b. j. manželom Mariánovi Papajovi 

a Andree Papajovej, obaja trvale bytom Čierne 17, 023 56  Makov, a to od 01.01.2020 na dobu 1 

roka do 31.12.2020. 
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F/ S ch v a ľ u j e 

 

opakovaný prenájom 3-izbového mezonetového bytu č. I o celkovej výmere 78,85 m2 na 2. 

nadzemnom podlaží Bytového domu Makov – Čierne 17, 15 b. j. manželom Ley Ružbašanovej 

a Štefanovi Ružbašanovi, trvale bytom Makov 12, 023 56 Makov, a to od 01.01.2020 na dobu 1 

roka do 31.12.2020. 

 

G/ S ch v a ľ u j e 

 

opakovaný prenájom 2-izbového mezonetového bytu č. „M“ o výmere 55,70 m2 na 2. poschodí 

Bytového domu Makov  – Čierne 17, 15 b. j. manželom Martinovi Hričovcovi a Daniele 

Hričovcovej, obaja trvale bytom Potok 4, 023 56  Makov, a to od 01.01.2020 na dobu 1 roka do 

31.12.2020 

 

H/ S ch v a ľ u j e 

 

opakovaný prenájom 2-izbového bytu číslo „4“ o výmere 55,28 m2 na 2. nadzemnom podlaží 

Bytového domu Makov 383 Terézii Lieskovanovej, trvale bytom Makov 383, 023 56  Makov, a to 

od 01.01.2020 na dobu 1 roka do 31.12.2020. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 6 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Rudolf Greguš, Ing. Marián Masnica, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomní 3 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, 

Jozef Pavlík 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.114/2019 bolo prijaté. 

 

 

4/C   VYSPORIADANIE MIESTNEJ KOMUNIKÁCIE MD15- K BD MAKOV-ČIERNE 17  

         DO VLASTNÍCTVA OBCE MAKOV 

 

Návrh na vysporiadanie miestnej komunikácie k BD Makov-Čierne predložil p. František Chuděj, 

správca MK. 

 

Na Obec Makov sa obrátila časť spoluvlastníkov s ponukou  odpredaja svojich spoluvlastníckych 

podielov v pozemkoch EKN 51 TTP o výmere 791 m2 a EKN 52, TTP o výmere 49 m2. Uvedené 

pozemky sú pod miestnou komunikáciou MD 15 – prístupová cesta k bytovému domu Makov – 

Čierne 17. Na základe uvedených ponúk bolo vykonané zisťovanie známych vlastníkov 

v uvedených EKN parcelách. Celkovo sa jedná o 14 známych spoluvlastníkov. V prílohe LV 9997 

na EKN51 a LV 9794 na EKN52, z ktorých sú zrejmé spoluvlastnícke podiely jednotlivých 

vlastníkov. Obec Makov oslovila listom všetkých známych vlastníkov s ponukou na odkúpenie ich  
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podielov. Vlastníci, ktorí prejavili záujem odpredať svoje podiely sú uvedení v návrhu uznesenia 

písm. B 

Spoluvlastníčka p. Jurisová Marta nesúhlasí s obvyklou cenou za výkup pozemkov pod MK 3,32 

€/m2. Jej požiadavka je minimálne 10 €/m2, z uvedeného dôvodu nie je zahrnutá v návrhu 

uznesenia. 

 

Predpokladané náklady na výkup pozemkov sú 671,82 m2 x  3,32 = 2 230,44 € bez poplatkov. 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 4/C: 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – je dobre vysporiadať pozemky pod cestou smerom k bytovke, 

ak však nesúhlasí p. Jurisová, nebude s tým problém? 

(František Chuděj – s majetkom p. Jurisová aj tak nemôže nakladať, pretože je to pozemok pod  

                             stavbou verejne prospešnou komunikáciou. Aj keď nie je na pozemku zapísané  

                             vecné bremeno, ide  v zmysle zákona o zákonné vecné bremeno.) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – ide o pozemok pod miestnou komunikáciou k polyfunkčnému 

domu, k rodinnému domu Mgr. Rusňákovej, k rodinnému domu p. Stolárika a pod., nielen 

k bytovému domu, navrhuje to preformulovať a doplniť do uznesenia aj bod D, že obecné 

zastupiteľstvo splnomocňuje starostu obce k oprave zrejmých chýb v prípade, že by nesúhlasili 

adresy trvalých pobytov kupujúcich. Problém bude aj s tým, že či všetci 14 predávajúci podpíšu 

zmluvu a osvedčia podpisy naraz, zrejme bude vyhotovených viac zmlúv. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – je správne, že keď predávame pozemky, cena je vyššia, ako keď 

pozemky kupujeme? V niektorých prípadoch ide o dosť veľký nepomer. Avšak keď 13 predávajúci 

z 14-ich súhlasia, nevidí v tom problém. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – už dávno, ešte v predchádzajúcich volebných obdobiach bolo  

                                                schválené, že pozemky pod miestnymi komunikáciami bude obec  

                                                vykupovať po 3,32 €/1 m2.) 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 6 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ b e r i e   n a  v e d o m i e 

 

- ponuku p. Marty Babišovej, trvale bytom Staškov 590, 023 55 Staškov na odkúpenie    

  spoluvlastníckych podielov v pozemkoch EKN 51, TTP o výmere 791 m2 a EKN 52, TTP  

  o výmere 49 m2  

- ponuku Mgr. Eleny Prišegemovej, trvale bytom Vinohradnícka 247/15, 949 01 Nitra na odkúpenie  

  spoluvlastníckych podielov v pozemkoch EKN 51, TTP o výmere 791 m2 a EKN 52, TTP o   

   výmere 49 m2 

- ponuku p. Marty Sojkovej, trvale bytom Biringerova 894/7, 949 01 Nitra na odkúpenie     

  spoluvlastníckych podielov v pozemkoch EKN 51, TTP o výmere 791 m2 a EKN 52, TTP o  

  výmere 49 m2. 
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B/ S ch v a ľ u j e 

odkúpenie spoluvlastníckych podielov v pozemkoch EKN 51 Trvalé trávne porasty o výmere 791 

m2 a EKN 52 Trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 Obcou Makov, Makov 60, 023 56  Makov, 

IČO: 00314129, v zastúpení starostom obce, p. Martinom Pavlíkom, nasledovne: 

1. Predávajúci č. 1 Holák Ján, r. Holák, nar. 28.12.1963, trvale bytom Makov č. 232, 023 56 

Makov týmto odpredáva spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 51, trvalé trávne porasty o 

výmere 791 m2 v k.ú. Makov pod B1 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 8,24 

m2 a spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 v k.ú. 

Makov pod B1 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 0,51 m2 kupujúcej obci 

Makov. 

2. Predávajúci č. 2 Smutníková Iva, r. Kenkušová, nar. 03.05.1974, travale bytom Čierne 7, 

023 56 Makov týmto odpredáva spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 51, trvalé trávne 

porasty o výmere 791 m2 v k.ú. Makov pod B6 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo 

predstavuje 8,24 m2 a spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty o 

výmere 49 m2  v k.ú. Makov  pod B6 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 0,51 

m2 kupujúcej obci Makov. 

3. Predávajúci č. 3 Matláková Beata, r. Podkrivacká, nar. 11.02.1964, trvale bytom Makov č. 

312, 023 56 Makov týmto odpredáva spoluvlastnícke podiely v pozemku EKN 51, trvalé 

trávne porasty o výmere 791 m2 v k.ú. Makov pod B10 spoluvlastníckym podielom 1/32, čo 

predstavuje 24,72 m2 , pod B14 spoluvlastníckym podielom 41/288, čo predstavuje 112,61 

m2 a spoluvlastnícke podiely v pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 v 

k.ú. Makov pod B13spoluvlastníckym podielom 41/288, čo predstavuje 6,98 m2 a pod B46 

spoluvlastníckym podielom 1/48, čo predstavuje 1,02 m2 kupujúcej obci Makov. 

4. Predávajúci č. 4 Horeličanová Eva, r. Horeličanová, nar. 09.04.1953, trvale bytom 

M.R.Štefánika 2485/1, 022 01 Čadca týmto odpredáva spoluvlastnícky podiel v pozemku 

EKN 51, trvalé trávne porasty o výmere 791 m2 v k.ú. Makov pod B12 spoluvlastníckym 

podielom 23/576, čo predstavuje  31,59 m2 a spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 52, 

trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 v k.ú. Makov pod B11 spoluvlastníckym podielom 

23/576, čo predstavuje 1,96 m2 kupujúcej obci Makov. 

5. Predávajúci č. 5 Stoláriková Anna, r. Šubíková, nar. 28.06.1934, trvale bytom Čierne 8, 

02356 Makov týmto odpredáva spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 51, trvalé trávne 

porasty o výmere 791 m2 v k.ú. Makov pod B15 spoluvlastníckym podielom 7/64, čo 

predstavuje 86,52 m2 a spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty o 

výmere 49 m2 v k.ú. Makov pod B14 spoluvlastníckym podielom 7/64, čo predstavuje 5,34 

m2 kupujúcej obci Makov. 

6. Predávajúci č. 6 Sojková Marta, r. Šurláková, nar. 05.04.1937, trvale bytom Biringerova 

894/7, 949 01 Nitra týmto odpredáva spoluvlastnícke podiely v pozemku EKN 51, trvalé 

trávne porasty o výmere 791 m2 v k.ú. Makov pod B16 spoluvlastníckym podielom 1/48, čo 

predstavuje 16,48 m2, pod B17 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 8,24 m2, 

pod B18 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 8,24 m2 a pod B19 

spoluvlastníckym podielom 1/576, čo predstavuje 1,37 m2 a spoluvlastnícke podiely v 

pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 v k.ú. Makov pod B15 

spoluvlastníckym podielom 1/48, čo predstavuje 1,02 m2, pod B16 spoluvlastníckym 

podielom 1/96, čo predstavuje 0,51 m2 pod B17 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo 

predstavuje 0,51 m2 a pod B18 spoluvlastníckym podielom 1/576, čo predstavuje 0,09 m2 

kupujúcej obci Makov 

7. Predávajúci č. 7 Hrtus Peter, r. Hrtus, RNDr.,nar. 02.08.1964, trvale bytom Predmestská 

1714/36, 010 01 Žilina týmto odpredáva spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 51, trvalé 

trávne porasty o výmere 791 m2 v k.ú. Makov pod B20 spoluvlastníckym podielom 25/576, 

čo predstavuje 34,33 m2 a spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty 
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o výmere 49 m2 v k.ú. Makov pod B19 spoluvlastníckym podielom 28/576, čo predstavuje 

2,38 m2 kupujúcej obci Makov 

8. Predávajúci č. 8 Babišová Marta r. Podkrivacká, nar. 01.02.1939, trvale bytom Staškov 

590, 023 53 Staškov týmto odpredáva spoluvlastnícke podiely v pozemku EKN 51 Trvalé 

trávne porasty o výmere 791 m2 v k. ú. Makov pod B21 spoluvlastníckym podielom 19/192, 

čo predstavuje 78,28 m2, pod B22 spoluvlastníckym podielom 1/48, čo predstavuje 16,48 

m2, pod B23 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 8,24 m2, pod B24 

spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 8,24 m2 , pod B25 spoluvlastníckym 

podielom 1/576, čo predstavuje 1,37 m2 a pod B38 spoluvlastníckym podielom 1/32, čo 

predstavuje 24,72 m2 a spoluvlastnícke podiely v pozemku EKN 52 Trvalé trávne porasty o 

výmere 49 m2 v k. ú. Makov pod B23 spoluvlastníckym podielom 19/192, čo predstavuje 

4,85 m2, pod B24 spoluvlastníckym podielom 1/48, čo predstavuje 1,02 m2, pod B25 

spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 0,51 m2, pod B26 spoluvlastníckym 

podielom 1/96, čo predstavuje 0,51 m2, pod B27 spoluvlastníckym podielom 1/576, čo 

predstavuje 0,09 m2, pod B44 spoluvlastníckym podielom 1/192, čo predstavuje 0,26 m2 

a pod B45 spoluvlastníckym podielom 1/64, čo predstavuje 0,77 m2 kupujúcej obci Makov 

9. Predávajúci č. 9 Prišegemová Elena, r. Šurláková, Mgr.,nar. 15.04.1942, trvale bytom 

Vinohradnícka 247/15, 949 01 Nitra týmto odpredáva spoluvlastnícke podiely v pozemku 

EKN 51 Trvalé trávne porasty o výmere 791 m2 v k. ú. Makov pod B26 spoluvlastníckym 

podielom 1/48, čo predstavuje 16,48 m2, pod B27 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo 

predstavuje 8,24 m2, pod B28 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 8,24 m2 a 

pod B29 spoluvlastníckym podielom 1/576, čo predstavuje 1,37 m2 a spoluvlastnícke 

podiely v pozemku EKN 52 Trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 v k. ú. Makov pod B28 

spoluvlastníckym podielom 1/48, čo predstavuje 1,02 m2, pod B29 spoluvlastníckym 

podielom 1/96, čo predstavuje 0,51 m2, pod B30 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo 

predstavuje 0,51 m2, pod B31 spoluvlastníckym podielom 1/576, čo predstavuje 0,09 m2 

a pod B41 spoluvlastníckym podielom 1/192, čo predstavuje 0,26 m2 kupujúcej obci Makov 

10. Predávajúci č.10 Šurláková Anna r. Šurláková, Ing., nar. 26.09.1943, trvale bytom 

Predmestská 1716/32, 010 01Žilina týmto odpredáva spoluvlastnícke podiely v pozemku 

EKN 51 Trvalé trávne porasty o výmere 791 m2 v k. ú. Makov pod B30 spoluvlastníckym 

podielom 1/48, čo predstavuje 16,48 m2, pod B31 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo 

predstavuje 8,24 m2, pod B32 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 8,24 m2 a 

pod B33 spoluvlastníckym podielom 1/576, čo predstavuje 1,37 m2 a spoluvlastnícke 

podiely v pozemku EKN 52 Trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 v k. ú. Makov pod B32 

spoluvlastníckym podielom 1/48, čo predstavuje 1,02 m2, pod B33 spoluvlastníckym 

podielom 1/96, čo predstavuje 0,51 m2, pod B34 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo 

predstavuje 0,51 m2 a pod B35 spoluvlastníckym podielom 1/576, čo predstavuje 0,09 m2 

kupujúcej obci Makov 

11. Predávajúci č. 11 Šubík Július, Ing., nar. 09.03.1963, trvale bytom Strážovská 8, 922 03 

Vrbové týmto odpredáva spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 51, trvalé trávne porasty o 

výmere 791 m2 v k.ú. Makov pod B34 spoluvlastníckym podielom 7/192, čo predstavuje 

28,84 m2 a spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 

v k.ú. Makov pod B36 spoluvlastníckym podielom 7/192, čo predstavuje 1,79 m2 kupujúcej 

obci Makov 

12. Predávajúci č. 12 Šubík Marián, nar. 31.03.1970, trvale bytom Zborov nad Bystricou 600, 

02303 Zborov nad Bystricou týmto odpredáva spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 51, 

trvalé trávne porasty o výmere 791 m2 v k.ú. Makov pod B35 spoluvlastníckym podielom 

7/192, čo predstavuje 28,84 m2 a spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 52, trvalé trávne 

porasty o výmere 49 m2 v k.ú. Makov pod B37 spoluvlastníckym podielom 7/192, čo 

predstavuje 1,79 m2 kupujúcej obci Makov 
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13. Predávajúci č. 13 Šubík Miloš, nar. 14.08.1972, trvale bytom Zborov nad Bystricou 600, 

02303 Zborov nad Bystricou týmto odpredáva spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 51, 

trvalé trávne porasty o výmere 791 m2 v k.ú. Makov pod B36 spoluvlastníckym podielom 

7/192, čo predstavuje 28,84 m2 a spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 52, trvalé trávne 

porasty o výmere 49 m2 v k.ú. Makov pod B38 spoluvlastníckym podielom 7/192, čo 

predstavuje 1,79 m2 kupujúcej obci Makov 

 

Kupujúca Obec Makov, Makov 60, 023 56  Makov, IČO: 00314129 zastúpená starostom obce 

Martinom Pavlíkom odkupuje od: 

1. Predávajúceho č. 1 Holáka Jána, r. Holáka, nar. 28.12.1963, trvale bytom Makov č. 232, 

023 56 Makov spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 51, trvalé trávne porasty o výmere 

791 m2 v k.ú. Makov pod B1 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 8,24 m2 

a spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 v k.ú. 

Makov pod B1 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 0,51 m2  

2. Predávajúcej č. 2 Smutníkovej Ivy, r. Kenkušovej, nar. 03.05.1974, travale bytom Čierne 7, 

023 56 Makov spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 51, trvalé trávne porasty o výmere 791 

m2 v k.ú. Makov pod B6 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 8,24 m2 a 

spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty o výmere 49 m2  v k.ú. Makov  

pod B6 spoluvlastnícky podiel 1/96, čo predstavuje 0,51 m2  

3. Predávajúcej č. 3 Matlákovej Beaty, r. Podkrivackej, nar. 11.02.1964, trvale bytom Makov č. 

312, 023 56 Makov spoluvlastnícke podiely v pozemku EKN 51, trvalé trávne porasty o výmere 

791 m2 v k.ú. Makov pod B10 spoluvlastníckym podielom 1/32, čo predstavuje 24,72 m2 , pod 

B14 spoluvlastníckym podielom 41/288, čo predstavuje 112,61 m2 a spoluvlastnícke podiely v 

pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 v k.ú. Makov pod 

B13spoluvlastníckym podielom 41/288, čo predstavuje 6,98 m2 a pod B46 spoluvlastníckym 

podielom 1/48, čo predstavuje 1,02 m2  

4. Predávajúcej č. 4 Horeličanovej Evy, r. Horeličanovej, nar. 09.04.1953, trvale bytom 

M.R.Štefánika 2485/1, 022 01 Čadca spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 51, trvalé trávne 

porasty o výmere 791 m2 v k.ú. Makov pod B12 spoluvlastníckym podielom 23/576, čo 

predstavuje  31,59 m2 a spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty o 

výmere 49 m2 v k.ú. Makov pod B11 spoluvlastníckym podielom 23/576, čo predstavuje 1,96 

m2  

5. Predávajúcej č. 5 Stolárikovej Anny, r. Šubíkovej, nar. 28.06.1934, trvale bytom Čierne 8, 

02356 Makov spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 51, trvalé trávne porasty o výmere 791 

m2 v k.ú. Makov pod B15 spoluvlastníckym podielom 7/64, čo predstavuje 86,52 m2 a 

spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 v k.ú. Makov 

pod B14 spoluvlastníckym podielom 7/64, čo predstavuje 5,34 m2  

6. Predávajúcej č. 6 Sojkovej Marty, r. Šurlákovej, nar. 05.04.1937, trvale bytom Biringerova 

894/7, 949 01 Nitra spoluvlastnícke podiely v pozemku EKN 51, trvalé trávne porasty o výmere 

791 m2 v k.ú. Makov pod B16 spoluvlastníckym podielom 1/48, čo predstavuje 16,48 m2, pod 

B17 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 8,24 m2, pod B18 spoluvlastníckym 

podielom 1/96, čo predstavuje 8,24 m2 a pod B19 spoluvlastníckym podielom 1/576, čo 

predstavuje 1,37 m2 a spoluvlastnícke podiely v pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty o 

výmere 49 m2 v k.ú. Makov pod B15 spoluvlastníckym podielom 1/48, čo predstavuje 

1,02 m2, pod B16 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 0,51 m2 pod B17 

spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 0,51 m2 a pod B18 spoluvlastníckym podielom 

1/576, čo predstavuje 0,09 m2  

7. Predávajúceho č. 7 Hrtusa Petra, r. Hrtusa, RNDr.,nar. 02.08.1964, trvale bytom Predmestská 

1714/36, 010 01 Žilina spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 51, trvalé trávne porasty o 

výmere 791 m2 v k.ú. Makov pod B20 spoluvlastníckym podielom 25/576, čo predstavuje 34,33 
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m2 a spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 v k.ú. 

Makov pod B19 spoluvlastníckym podielom 28/576, čo predstavuje 2,38 m2  

8. Predávajúcej č. 8 Babišovej Marty r. Podkrivackej, nar. 01.02.1939, trvale bytom Staškov 590, 

023 53 Staškov spoluvlastnícke podiely v pozemku EKN 51 Trvalé trávne porasty o výmere 

791 m2 v k. ú. Makov pod B21 spoluvlastníckym podielom 19/192, čo predstavuje 78,28 m2, 

pod B22 spoluvlastníckym podielom 1/48, čo predstavuje 16,48 m2, pod B23 spoluvlastníckym 

podielom 1/96, čo predstavuje 8,24 m2, pod B24 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo 

predstavuje 8,24 m2 , pod B25 spoluvlastníckym podielom 1/576, čo predstavuje 1,37 m2 a pod 

B38 spoluvlastníckym podielom 1/32, čo predstavuje 24,72 m2 a spoluvlastnícke podiely v 

pozemku EKN 52 Trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 v k. ú. Makov pod B23 

spoluvlastníckym podielom 19/192, čo predstavuje 4,85 m2, pod B24 spoluvlastníckym 

podielom 1/48, čo predstavuje 1,02 m2, pod B25 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo 

predstavuje 0,51 m2, pod B26 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 0,51 m2, pod 

B27 spoluvlastníckym podielom 1/576, čo predstavuje 0,09 m2, pod B44 spoluvlastníckym 

podielom 1/192, čo predstavuje 0,26 m2 a pod B45 spoluvlastníckym podielom 1/64, čo 

predstavuje 0,77 m2  

9. Predávajúcej č. 9 Prišegemovej Eleny, r. Šurlákovej, Mgr.,nar. 15.04.1942, trvale bytom 

Vinohradnícka 247/15, 949 01 Nitra spoluvlastnícke podiely v pozemku EKN 51 Trvalé trávne 

porasty o výmere 791 m2 v k. ú. Makov pod B26 spoluvlastníckym podielom 1/48, čo 

predstavuje 16,48 m2, pod B27 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 8,24 m2, pod 

B28 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 8,24 m2 a pod B29 spoluvlastníckym 

podielom 1/576, čo predstavuje 1,37 m2 a spoluvlastnícke podiely v pozemku EKN 52 Trvalé 

trávne porasty o výmere 49 m2 v k. ú. Makov pod B28 spoluvlastníckym podielom 1/48, čo 

predstavuje 1,02 m2, pod B29 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 0,51 m2, pod 

B30 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 0,51 m2, pod B31 spoluvlastníckym 

podielom 1/576, čo predstavuje 0,09 m2 a pod B41 spoluvlastníckym podielom 1/192, čo 

predstavuje 0,26 m2  

10. Predávajúcej č.10 Šurlákovej Anny r. Šurlákovej, Ing., nar. 26.09.1943, trvale bytom 

Predmestská 1716/32, 010 01Žilina spoluvlastnícke podiely v pozemku EKN 51 Trvalé trávne 

porasty o výmere 791 m2 v k. ú. Makov pod B30 spoluvlastníckym podielom 1/48, čo 

predstavuje 16,48 m2, pod B31 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 8,24 m2, pod 

B32 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 8,24 m2 a pod B33 spoluvlastníckym 

podielom 1/576, čo predstavuje 1,37 m2 a spoluvlastnícke podiely v pozemku EKN 52 Trvalé 

trávne porasty o výmere 49 m2 v k. ú. Makov pod B32 spoluvlastníckym podielom 1/48, čo 

predstavuje 1,02 m2, pod B33 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 0,51 m2, pod 

B34 spoluvlastníckym podielom 1/96, čo predstavuje 0,51 m2 a pod B35 spoluvlastníckym 

podielom 1/576, čo predstavuje 0,09 m2  

11. Predávajúceho č. 11 Šubíka Júliusa, Ing., nar. 09.03.1963, trvale bytom Strážovská 8, 922 03 

Vrbové spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 51, trvalé trávne porasty o výmere 791 m2 

v k.ú. Makov pod B34 spoluvlastníckym podielom 7/192, čo predstavuje 28,84 m2 

a spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 v k.ú. 

Makov pod B36 spoluvlastníckym podielom 7/192, čo predstavuje 1,79 m2   

12. Predávajúceho č. 12 Šubíka Mariána, nar. 31.03.1970, trvale bytom Zborov nad Bystricou 600, 

02303 Zborov nad Bystricou spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 51, trvalé trávne porasty o 

výmere 791 m2 v k.ú. Makov pod B35 spoluvlastníckym podielom 7/192, čo predstavuje 28,84 

m2 a spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 v k.ú. 

Makov pod B37 spoluvlastníckym podielom 7/192, čo predstavuje 1,79 m2  

13. Predávajúceho č. 13 Šubíka Miloša, nar. 14.08.1972, trvale bytom Zborov nad Bystricou 600, 

02303 Zborov nad Bystricou spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 51, trvalé trávne porasty o 

výmere 791 m2 v k.ú. Makov pod B36 spoluvlastníckym podielom 7/192, čo predstavuje 28,84 
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m2 a spoluvlastnícky podiel v pozemku EKN 52, trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 v k.ú. 

Makov pod B38 spoluvlastníckym podielom 7/192, čo predstavuje 1,79 m2  

 

Náklady spojené s vypracovaním kúpno-predajnej zmluvy a odvkladovaním na katastri 

nehnuteľnosti Čadca bude znášať Obec Makov. 

 

C/ S a  u z n i e s l o 

na kúpnej cene odkupovaných spoluvlastníckych podielov v pozemkoch EKN 51 Trvalé trávne 

porasty o výmere 791 m2 a EKN 52 Trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 vo výške 3,32 €/1 m2. 

 

D/ S p l n o m o c ň u j e 

starostu obce, p. Martina Pavlíka, k oprave zrejmých chýb v prípade, že by nesúhlasili adresy 

trvalých pobytov kupujúcich v kúpnej zmluve o prevode nehnuteľnosti na odkúpenie 

spoluvlastníckych podielov v pozemkoch EKN 51 Trvalé trávne porasty o výmere 791 m2 a EKN 

52 Trvalé trávne porasty o výmere 49 m2 s terajším stavom v katastri nehnuteľností. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 6 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Rudolf Greguš, Ing. Marián Masnica, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomní 3 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, 

Jozef Pavlík 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.115/2019 bolo prijaté. 

 

 

4/D    VYSPORIADANIE POZEMKU CKN 8085 POD STAVBOU „ZVONICA TROJAČKA 

         – VŔŠOK“ 

 

S návrhom na vysporiadanie pozemku pod zvonicou na Vŕšku informoval poslancov p. Martin 

Pavlík, starosta obce. 

 

Pri zápise pozemkových úprav prešiel pozemok CKN 8085 pod zvonicou na Vŕšku na vlastníka 

Jaroslava Vojtěcha.  

Starosta obce oslovil p. Vojtěcha, či by bol ochotný tento pozemok pod zvonicou obci predať. On 

súhlasil s odpredajom a s cenou 3 €/1 m2 = 4 m2 x 3 € = 12 €. 

V súčasnosti prebieha vybavovanie zápisu stavby zvonice do katastra nehnuteľností na Obec 

Makov. 
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DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 4/D: 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – a pozemok okolo zvonice je vo vlastníctve koho? 

(Ing. Marián Masnica – v pozemkových úpravách je pozemok napojený na miestnu komunikáciu) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ  - dáva do pozornosti, že je potrebné sakrálne stavby 

pozapisovať na listy vlastníctva Obce Makov. 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 6 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

odkúpenie pozemku CKN 8085 Zastavaná plocha a nádvorie o výmere 4 m2 od predávajúceho 

Jaroslava Vojtěcha, rod. Vojtěcha, bytom Trojačka 83, 023 56  Makov v k. ú. Makov vedenom na 

LV č. 11891 Okresným úradom Čadca, katastrálnym odborom. 

Náklady spojené s vypracovaním kúpno-predajnej zmluvy a odvkladovaním na katastri 

nehnuteľnosti Čadca bude znášať Obec Makov. 

 

Kúpna cena v zmysle ústnej dohody za 1 m2 je 3 €/1m2. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 6 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Rudolf Greguš, Ing. Marián Masnica, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomní 3 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, 

Jozef Pavlík 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.116/2019 bolo prijaté. 

 

 

4/E   ODPREDAJ PREBYTOČNÉHO MAJETKU – POZEMKU CKN 5167/2 V K. Ú.  

        MAKOV-ČIERNE -BELONE  

 

O odpredaji pozemku v časti Makov-Čierne-Belone informoval p. Martin Pavlík, starosta obce. 

 

Na rokovaní OZ dňa 26.06.2019 bol schválený  prebytočný majetok Obce Makov a zámer na 

odpredaj pozemku CKN 5167/2 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 379 m2 v intraviláne k. ú. 

Makov, časť obce Makov – Čierne – Belone, na základe žiadosti manželov Hazuchových.  
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Dňa 15.11.2019 Obec Makov však prevzala od pani Anny Bugalovej, bytom Potok 18, 023 56  

Makov žiadosť o odpredaj pozemku CKN 5167/2 z dôvodu, že pozemok užívali už jej prarodičia, 

rodičia a aj ona s rodinou, avšak vlastnícke vzťahy k pozemku si nevysporiadali a ani netušili, že ho 

nevlastnia. Pozemok užívali s vedomím, že je to ich majetok, resp. dedičstvo po pradedovi Jozefovi 

Beloňovi, ktorý mal na tomto pozemku postavený rodinný dom.  

Pozemok CKN 5167/2 je priľahýí k pozemkom EKN 3777 a 3778, ktorý spoluvlastníkom je aj pani 

Anna Bugalová. Predajom pozemku inej osobe, ako spoluvlastníkovi pozemkov EKN 3777 a 3778 

by mohlo dôjsť k narušeniu pokojného stavu.  

 

Nakoľko pozemok CKN 5167/2 je pre Obec Makov nepotrebný, prebytočný, obec ho nevyužíva 

a je priľahlý k pozemkom žiadateľa manželov Hazuchových, ako aj žiadateľky Anny Bugalovej, 

navrhujeme jeho odpredaj ako prípad hodný osobitného zreteľa v zmysle §  9a, ods. 8, písm. b) 

zákon SNR. č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov a IV. časti a čl. 17 a) 

platných Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom Obce Makov schválených uznesením 

Obecného zastupiteľstva v Makove č. 98/2014, bod B zo dňa 08.10.2014.  

 

V roku 2015 bola schválená v časti obce Makov – Čierne - Belone kúpna cena za 1 m2 bude 6  €.  

Kúpna cena za 1 m2 by mala byť 6 €, čo za pozemok CKN 5167/2 o výmere 379 m2 predstavuje 

kúpnu cenu 2.274 €. 

 

Starosta obce, p. Martin Pavlík navrhuje zobrať na vedomie žiadosť pani Anny Bugalovej, zrušiť 

uznesenie o dôvode hodnom osobitného zreteľa pre manželov Hazuchových a schváliť nový dôvod 

hodný osobitného zreteľa pre pani Bugalovú a odpredaj pani Bugalovej schváliť na najbližšom 

zastupiteľstve. 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 4/E: 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – ide o zvláštnu situáciu, zámer bol schválený pre manželov 

Hazuchových, ak sa ale dôvodová správa zakladá na pravde a pozemok naozaj užívali najbližší 

príbuzní p. Bugalovej, dokonca ona sama, treba jednoznačne podporiť p. Bugalovú. Aby sa ale 

nenarušili medziľudské vzťahy, aká reakcia p. Hazuchu bola na túto skutočnosť, že o daný 

pozemok má záujem aj p. Bugalová? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – Vlado Hazucha to zobral na vedomie, možno si to už vzájomne  

                                                odkomunikovali.) 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ  – informoval sa o užívaní pozemku, bolo mu povedané, že rodina 

Bugalových tento pozemok vraj neužívala, užívali ho p. Bolíková a Viktor Sojčák. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – taktiež má informácie, že rodina Bugalova nikdy tento 

pozemok neužívala, je to  akoby na váhach rovnako. 

V dôvodovej správe je uvedené, že predajom pozemku inej osobe, ako spoluvlastníkovi by mohlo 

dôjsť k narušeniu pokojného stavu, aby sa predajom cudziemu vlastníkovi nenarušilo 

spolunažívanie, ale práve potom aby sa nenarušilo. Teraz naozaj nevie, komu veriť a kto má na 

pozemok väčšie právo. 

Do pozornosti ale dáva schválenie odpredaja pozemku cez osobitný zreteľ, ten sa totiž využíva iba 

vtedy, ak sú obe strany na 100% dohodnuté. Apeluje, že ak ideme schvaľovať osobitný zreteľ, vždy 

to musí byť vopred pripravené a odsúhlasené. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – predávame pozemok, kde sú ďalšie dva nevysporiadané 

pozemky. Neboli tam pozemkové úpravy, v danej časti je tam veľa nevysporiadaných pozemkov 

a človek, ktorý to kúpi, bude mať problém s ďalšími spoluvlastníkmi. 
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Môže ale povedať, že naozaj rodičia aj Vlada Hazuchu, aj p. Anny Bugalovej odtiaľ pochádzali, 

obaja sú z tejto osady. 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – na rokovaní v septembri starosta bod stiahol s odôvodnením, že  

                              tam prebieha dedičské konanie. Prebieha?) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – nevie) 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 6 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ b e r i e   n a v e d o m i e 

 

žiadosť Anny Bugalovej, trvale bytom Potok 18, 023 56  Makov, ktorú Obec Makov prevzala dňa 

15.11.2019, o odkúpenie pozemku CKN 5167/2 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 379 m2. 

 

B/ R u š í  

 

uznesenie obecného zastupiteľstva č. 91/2019 – bod B) zo dňa 26.06.2019 v znení: 

„Obecné zastupiteľstvo v Makove 

B/ S ch v a ľ u j e 

zámer na odpredaj prebytočného majetku Obce Makov, a to pozemku: 

- CKN 5167/2 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 379 m2  

vedenom na LV č. 1070 Okresným úradom Čadca, katastrálnym odborom, vlastníka Obce 

Makov, Makov 60, 023 56  Makov, IČO: 00314129, v intraviláne k. ú. Makov, časť obce Makov 

– Čierne - Belone, ako prípad hodný osobitného zreteľa v zmysle § 9 a, ods. 8, písm. e) zákona 

SNR č.138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov  a IV. časti a čl. 17 a) platných 

Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom Obce Makov schválených uznesením Obecného 

zastupiteľstva v Makove č. 98/2014, bod B, zo dňa 08.10.2014.   

 

O odkúpenie pozemku CKN 5167/2 požiadali manželia Vladimír Hazucha, rod. Hazucha 

a manželka Katarína Hazuchová, rod. Žideková, obaja trvale bytom Čierne 211, 023 56  Makov 

žiadosťou zo dňa 15.04.2019 predloženou Obci Makov dňa 24.04.2019. 

  

Osobitný zreteľ spočíva v tom, že sa jedná sa o pozemok pre Obec Makov trvale prebytočný, 

nevyužívaný, nachádzajúci sa v časti obce Čierne – Belone, ktorý chce kupujúci využiť ako 

súčasť stavebných pozemkov a ich záhrad, ktoré už od Obce Makov kúpil v minulosti - pozemky 

CKN 5182/4, 5180, 5183, 5184, 5178, 5179, 5176, 5177, 5181, 5182/3, 5182/1, 5175 a 5174/1.  

 

Cena za 1 m2 bude 6 € a kupujúci budú znášať náklady na vyhotovenie kúpnej zmluvy v sume 70 

€, odvkladovanie kúpnej zmluvy v sume 66 € a overenie podpisov.“ 

 

C/ S ch v a ľ u j e 

 

zámer na odpredaj prebytočného majetku Obce Makov, a to pozemku: 

- CKN 5167/2 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 379 m2 , 
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vedenom na LV č. 1070 Okresným úradom Čadca, katastrálnym odborom, vlastníka Obce Makov, 

Makov 60, 023 56  Makov, IČO: 00314129, v intraviláne k. ú. Makov, časť obce Makov – Čierne - 

Belone, ako prípad hodný osobitného zreteľa v zmysle § 9 a, ods. 8, písm. e) zákona SNR 

č.138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov  a IV. časti a čl. 17 a) platných Zásad 

hospodárenia a nakladania s majetkom Obce Makov schválených uznesením Obecného 

zastupiteľstva v Makove č. 98/2014, bod B, zo dňa 08.10.2014.   

 

Osobitný zreteľ spočíva v tom, že sa jedná sa o pozemok pre Obec Makov trvale prebytočný, 

nevyužívaný, nachádzajúci sa v časti obce Čierne – Belone, ktorý  užívali prarodičia, rodičia 

a žiadateľka Anna Bugalová bez toho, aby si uvedomili, že ho nevlastnia. Na pozemku mali 

predkovia žiadateľky postavený rodinný dom. Pozemok je priľahlý k pozemkom EKN 3777, 3778, 

ktorých spoluvlastníkom je žiadateľka. Predajom pozemku inému žiadateľovi by mohlo dôjsť 

k narušeniu pokojného stavu. 

 

Cena za 1 m2 bude 6 € a kupujúci bude znášať náklady na vyhotovenie kúpnej zmluvy v sume 70 €, 

odvkladovanie kúpnej zmluvy v sume 66 € a overenie podpisov. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 6 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Rudolf Greguš, Ing. Marián Masnica, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomní 3 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, 

Jozef Pavlík 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.117/2019 bolo prijaté. 

 

 

5.  SCHVÁLENIE VZN OBCE MAKOV O MIESTNYCH DANIACH V OBCI MAKOV 

 

Starosta obce Martin Pavlík a zástupca starostu obce Jozef Pavlík sa rozhodli navrhnúť zmenu VZN 

o miestnych daniach, a to nasledovne: 

 

Daň z pozemkov  

Sadzbu dane za záhrady zastavanú plochu a stavebné pozemky navrhujú zvýšiť na maximálnu 

možnú mieru, a to na 1,25 % - rovnaká ako bola doteraz pri ornej pôde a trvalých trávnych 

porastoch (doteraz 0,40 %). 

Sadzbu dane za lesné pozemky a vodné plochy navrhujú zvýšiť na maximálnu možnú mieru a to 

na 2,50 % (doteraz 1,50 %). 

 

Daň zo stavieb 

Po posledných skúsenostiach, kde si vlastníci nehnuteľností užívaných na rekreáciu stavby 

priznávajú ako stavby na bývanie, nakoľko tieto stavby využívajú v skutočnosti na bývanie (aj keď 

občasné, ale to zákon nezaujíma), navrhujú zvýšiť sadzbu dane za stavby na bývanie a na 

hospodársku produkciu minimálne na 0,200 € (doteraz 0,120 €) 
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Ďalej v zmysle zákona môže byť maximálna sadzba za ďalšie nadzemné podlažie 0,033 €, my sme 

mali 0,04 €, čím sme porušovali zákon. Preto navrhujú sadzbu znížiť na 0,033 € s tým, že sa tento 

rozdiel zohľadní v sadzbách všetkých ostatných dotknutých druhov stavieb: 

- chaty a stavby na individuálnu rekreáciu 0,507 € (bolo 0,50 €) 

- priemyselné stavby, stavby slúžiace energetike, stavby slúžiace stavebníctvu, stavby využívané 

na skladovanie vlastnej produkcie vrátane stavieb na administratívu 0,820 € (bolo 0,70 €) 

- stavby na ostatné podnikanie a na zárobkovú činnosť, skladovanie a administratívu súvisiacu 

s ostatným podnikaním a so zárobkovou činnosťou 1,020 € (bolo 0,90 €). 

 

Daň z bytov  

Keďže je navrhnuté zvýšenie sadzby za stavby na bývanie, navrhujú zvýšenie sadzby aj za byty 

a nebytové priestory,a to na sadzbu 0,300 € (bolo 0,20 €). 

 

Daň za ubytovanie 

Navrhujú zvýšenie sadzby na 0,75 €/1 prenocovanie (bolo 0,50 €). 

 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 5: 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – k navýšeniu daní ich viedla skutočnosť, že štát nám znižuje príjem 

v podielových daniach, ale výdavky nám navyšujú, napr. zvýšením platov zamestnancov o 10%. Ak 

k zvýšeniu daní a poplatkov nedôjde, budeme musieť pozastaviť v obci viaceré investície. Sú to 

nepopulárne veci, ale napr. u sadzby za lesy pre vlastníkov, ktorí vlastnia lesy, navýšenie nie je až 

také vysoké. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – platí návrh zvýšenia podľa materiálu, ktorý dostali alebo 

podľa zverejnenia na internete? Pretože tam je to inak. 

(Ing. Daniel Brezina – na webe bol návrh VZN bez zvýšenia sadzby dane za lesné pozemky, čiže  

                                1,50, nie 2,50) 

(p. Rastislav Gajdoš – aby týmto nesprávnym zverejnením návrhu nešlo o úmyselné zavádzanie  

                                občanov, keďže na webe je iný návrh ako my schválime) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – dáva pozmeňovací návrh za daň z lesov na 2,5) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – už teraz platíme od 1 ha lesa najviac z okolitých dedín. 

(Mgr. Marta Sláviková – v makovskej doline nemá takúto sadzbu daní nikto a  pri lesnom pozemku  

                                    je navrhnutá absolútne najvyššia)  

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – je paradox, že pre občanov sa má daň z pozemkov navýšiť 

o 212,%, z lesov o 66 %, daň z rodinných domov o 66% a daň pre podnikateľov o 13%. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – keby nám spoločenstvá prispievali po ťažbe drevnej hmoty na  

                                        miestne komunikácie, bolo by to iné.  Nikto nám nič neprispeje, v štáte  

                                        nemáme takisto oporu, musíme to riešiť takýmto spôsobom. Táto daň  

                                        z lesného pozemku bude potom na opravu miestnych komunikácií.) 

 (p. Rudolf Greguš – treba naháňať spoločenstvá, ktoré devastujú cesty a nie všetko prenášať na  

                              ľudí. Kto ťaží vo veľkom, tak áno, má aj z čoho platiť, ale tí, čo neťažia, budú  

                              platiť veľké peniaze.) 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – v minulosti sa schvaľovalo VZN o poplatku za odvoz m3 dreva. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – nedokážeme donútiť firmy k zaplateniu, ročne sa vyvezie 25 000  

                                                m3 dreva a obec z toho nemá ani cent. Daň za les je príspevkom na  
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                                                opravu miestnych komunikácií.) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – nemôžeme nahrádzať sadzbou dane pre ľudí to, že nám 

lesné spoločenstvá zdevastujú cesty. Už teraz sme mali sadzbu jednu z najvyšších. Porovnávala 

sadzby a tento návrh má najväčšiu sadzbu dane, aká môže byť. V priemere robí navýšenie cca 

o 100%. Makov nie je taká lukratívna, aby sme mali takú vysokú daň. Je si vedomá toho, že daň 

musíme navýšiť, ale takmer o 100% v priemere? Ak by sa to takto schválilo, obec vyberie ročne 

o 55 000 € naviac ako doteraz. Takýmto spôsobom to nejde, nemôžeme dotovať ľuďmi, že máme 

lesné spoločenstvá, ktoré nám devastujú cesty. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v § 13 pri dani z ubytovania nevidí pri sadzbe problém. Daň 

z ubytovania sa navýši, tým pádom sa zvýši aj príspevok pre OCR Kysuce, keďže celá daň ide tam. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – bohužiaľ, keby sme neboli členmi, OCR by skončilo, sme veľkým  

                                                 prispievateľom, vracajú nám 85 % financií, môžeme to použiť aj na  

                                                infraštruktúru.) 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – a súkromní podnikatelia takisto platia túto daň? 

(Bc. Stanislava Gregušová – zo súkromníkov neplatí nikto) 

(Ing. Daniel Brezina – súkromní poskytovatelia daň z ubytovania platiť nemusia? Pretože poskytujú  

                                 ubytovanie verejne, keďže sú mnohé ponuky na ubytovanie zverejnené na  

                                 internete.) 

(Bc. Stanislava Gregušová – poskytovatelia ubytovania sa môžu rozhodnúť, ako daň budú  

                                odvádzať, buď platia daň z prenájmu štátu alebo daň z ubytovania obci. Je na  

                                každom človeku, ako sa rozhodne.) 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – pokiaľ bola na webe zverejnená sadzba dane z lesných 

pozemkov 1,5 a nie 2,5 , nemali by sme o tom ani rokovať. 

(p. Elena Trebulová – zverejnený bol iba návrh, môže sa na rokovaní návrh pozmeniť) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – je ochotný podporiť navýšenie sadzby dane, avšak 

s navrhovanými sadzbami v § 4 pri dani z pozemkov  a v § 5 pri dani zo stavieb nemôže súhlasiť. Je 

to strašne veľké navýšenie. Treba rozumným spôsobom nájsť prienik. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – čiže sadzba pri ornej pôde a trvalom trávnom poraste 

zostáva na 1,25. Pri záhradách bola sadzba 0,4, navrhujú 1,25. Ona navrhuje zvýšenie na 0,7. 

U lesných pozemkoch je sadzba 1,5, navrhujú na 2,5. 

(Ing. Daniel Brezina – navrhuje prispôsobiť sadzbu s ostatnými položkami a zvýšiť o 25% vo  

                                 všetkých položkách, čo sa týka lesných pozemkov, o tom sa treba dohodnúť,  

                                 akú sadzbu teda stanovíme, ak by sme sa zhodli takisto na 25% aj u lesov, bola  

                                 by sadzba 1,875)  

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – čo sa týka sadzby dane z lesných pozemkov, bežný občan 

nemá ani 0,5 ha, týmto pomáhame veľkým lesným spoločenstvám, je to jediný nástroj na zisk. Keď 

niekto vlastní niekoľko desiatok, stoviek hektárov, môže zaplatiť aj vyššiu daň. Treba zvážiť, komu 

chcem pomáhať. Môžeme prosperovať alebo sa rozvíjať iba týmito daňami. 

(Ing. Daniel Brezina - sú ľudia, ktorí ale majú 5-6 ha lesa a navýšenie v maximálnej možnej miere  

                                je pre obyčajných ľudí veľké zaťaženie, je to strašne veľa, nesúhlasí s tým,  

                                osobne navrhuje zvýšenie o 25%.) 

(Mgr. Janka Petrovičová – vieme, koľko máme vlastníkov, ktorí vlastnia nad 1 ha lesa? 

(Bc. Stanislava Gregušová – takú štatistiku nemáme) 
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Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – konečne sa u lesov v podstate začína naprávať stav spôsobený 

komunizmom, kedy sa užívanie ľuďom zobralo, konečne môžu vlastníci mať zo svojho majetku aj 

nejaký reálny úžitok. Chápe to, aj predtým jeho návrh, aby zvýšená daň išla na opravu miestnych 

komunikácií, reálne tam ale peniaze nikdy neskončili, vždy skončili inde, napr. v projekte 

rekonštrukcie ZŠ, v projekte odkanalizovania a pod. Druhý pohľad na toto je ten, že samozrejme to 

nikoho nezruinuje, ale čo sa týka lesa, z lesa máme úžitok raz za 60 rokov. Existujú politické strany, 

ktoré majú vo volebnom programe, že zavedú daň z výrubu, resp. zakážu akúkoľvek ťažbu. Aby to 

v konečnom dôsledku neskončilo tak, že aj ten človek, ktorý má 1 ha lesa a zaplatí 30 € ročne, že sa 

za 20 rokov nedostane k tomu, aby si zarobil aspoň na tú daň. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – v § 5 sme prečo zlacneli podlažia? 

(Bc. Stanislava Gregušová – porušovali sme zákon, v zmysle zákona môže byť maximálna sadzba  

                                          za ďalšie nadzemné podlažie 0,033 €, my sme mali 0,04 €.) 

 

Mgr. Stanislava Gregušová – aby sa priblížilo s poplatkami k rekreačným stavbám, navrhuje zvýšiť 

sadzbu za stavby na bývanie a stavby na pôdohospodársku produkciu, podľa usmernenia 

z ministerstva financií. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – síce sme zdvihli daň rekreantom, ale zdvihli sme opäť aj 

našim obyvateľom. 

(Bc. Stanislava Gregušová – už viac ako polovica stavieb je využívaná na iné ako na trvalé bývanie) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – máme v obci 463 rodinných domov a 503 nehnuteľností na 

prechodné bývanie. Nie je správne, aby ľudia, ktorí tu žijú, doplácali na chatárov. Osobne by 

postupoval tak, že by posielal výmery na rekreačné chalupy. 

Navrhuje nasledovné sadzby zo stavieb: 

Stavby na bývanie z 0,12 na 0,15, stavby na pôdohospodársku produkciu z 0,12 na 0,15, chaty z 0,5 

na 0,8, garáže z 0,25 na 0,3, priemyselné stavby z 0,7 na 0,9, ostatná podnikateľská činnosť z 0,9 na 

1,1, ostatné stavby z 0,4 na 0,5. 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 4 

Návrh Ing. Daniela Brezinu, poslanca OZ na uznesenie: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

 

sadzbu dane z pozemkov nasledovne: 

A - orná pôda, chmeľnice, vinice, ovocné sady: 1,25 

B – trvalé trávne porasty: 1,25 

C – záhrady: 0,5 

D – lesné pozemky, vodné plochy: 1,875 

F – zastavané plochy a nádvoria: 0,5 

G – stavebné pozemky: 0,5 

H – ostatné plochy: 0,5 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 4 Ing. Daniel Brezina,  Ing. Marián Masnica,  

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 3 Rastislav Gajdoš, Rudolf Greguš, Jozef Pavlík 

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Nehlasoval 0 
 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.118/2019 bolo prijaté. 

 

 

Návrh Ing. Mariána Masnicu, poslanca OZ na uznesenie: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

 

sadzbu dane zo stavieb nasledovne: 

 

A – stavby na bývanie: 0,15 

B – stavby na pôdohospodársku produkciu: 0,15 

C – chaty: 0,8 

D – garáže: 0,30 

G – priemyselné stavby: 0,9 

H – ostatná podnikateľská činnosť: 1,1 

I -  ostatné stavby: 0,5 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Rudolf Greguš, Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Nehlasoval 0 
 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.119/2019 bolo prijaté. 

 

 

Návrh Ing. Mariána Masnicu, poslanca OZ na uznesenie: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

 

sadzbu dane z bytov  vo výške 0,35. 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 5 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Rudolf Greguš, Jozef Pavlík, 

Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 1 Mgr. Janka Petrovičová 

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Nehlasoval 1 Ing. Marián Masnica 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.120/2019 bolo prijaté. 

 

 

Návrh na uznesenie: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

 

sadzbu dane za ubytovanie  vo výške 0,75.  

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 4 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Ing. Marián Masnica, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 2 Rudolf Greguš, Jozef Pavlík 

Zdržal sa 1 Mgr. Janka Petrovičová 

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Nehlasoval 0 
 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.121/2019 bolo prijaté. 

 

 

Návrh uznesenia k schváleniu VZN ako celku: 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ p r e r o k o v a l o 

 

návrh Všeobecne záväzné nariadenie Obce Makov o miestnych daniach v obci Makov. 

 

B/ S a   u z n i e s l o 

 

na Všeobecne záväznom nariadení Obce Makov č. 5/2019 o miestnych daniach v obci Makov. 
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C/ r u š í 

 

dňom 31.12.2019 VZN Obce Makov č. 9/2017 o miestnych daniach v obci Makov. 
 

D/ S ch v a ľ u j e 

 

splátky na úhradu miestnych daní to nasledovne: 

a) fyzická osoba, ktorej celková výška rozhodnutia na úhradu daní prekročí výšku 300 € vrátane 

- 50 % do 15 dní od právoplatnosti rozhodnutia 

- 50 % do 30. 09. príslušného kalendárneho roka 

b) právnická osoba, fyzická osoba - živnostník, ktorej celková výška rozhodnutia na úhradu 

miestnych daní prekročí výšku 1.500 € vrátane 

- 50 % do 15 dní od právoplatnosti rozhodnutia 

- 50 % do 30. 09. príslušného kalendárneho roka. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Rudolf Greguš, Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.122/2019 bolo prijaté. 

 

 

 

6.   SCHVÁLENIE VZN OBCE MAKOV O MIESTNOM POPLATKU V OBCI MAKOV 

 

 

Predložené VZN predkladá starosta obce Martin Pavlík a zástupca starostu obce Jozef Pavlík 

z dôvodu, že sa zvýšili náklady na odpadové hospodárstvo, avšak príjmy sú rovnaké cca 6 rokov. 

 

Podľa stavu účtovníctva k 30.09.2019: 

- príjmy za odpad sú 41.225,34 €, 

- výdaje za odpad sú 41.892,94 € (vrátane nákup nádob, vriec a iných nákladov). 

Vidíme, že už k 30.09.2019 sme v strate.  

 

V priloženej tabuľke nákladov TKO Semeteš vidíme, že za obdobie január – 15. 11.2019 sú 

náklady na vývoz odpadu 51.087,85 €. Keď by sme si urobili priemer nákladov, koľko ešte budeme 

mať asi do konca roka: 51.087,85 € 319 dní x 365 dní = 58.454,75 €. 

 

Nepredpokladáme, že sa príjmy veľmi zvýšia – maximálne o príjem z predaja žetónov (príjmy 

v zmysle vystavený rozhodnutí k 30.09.201 mali byť 41.096,23 €). 

 

Čiže predpokladaná strata k 31.12.2019 bude: 58.454.75 € - 41.500,-- € = 16.954,75 €. 



28 

 

K zvýšenie straty oproti minulému roku došlo z dôvodu, že sa zvýšili náklady na poplatky, ktoré od 

01.01.2019 na tvrdo stanovil štát.  

V roku 2018 bol poplatok cca 6 €/1 tona. 

V roku 2019 bol poplatok 12 €/1 tona. 

V roku 2020 bude poplatok 24 €/1 tona. 

Čiže musíme rátať, že náklady na odpady sa ešte zvýšia v roku 2020. 

 

Obec nemôže byť na nakladaní s odpadmi zisková, ale ani stratová. Peniaze, ktoré sa musia zaplatiť 

za vývoz odpadu nad rámec príjmov, by sa mohli použiť na nejaký iný účel (napr. oprava dverí 

a schodov do zdravotného strediska). 

 

Starostovia okolitých obcí a primátori miest z Horných Kysúc sa dohodli, že sa budú snažiť 

presadiť zvýšenie poplatku na cca 26 €/1 osoba rok. Preto bol predložený podobný návrh. 

 

Podľa vyjadrenia prokurátorky obec diskriminuje obyvateľov, ktorí v obci vlastnia nehnuteľnosti 

ale nemajú tu žiaden pobyt, nakoľko im dávame nižšie zníženie na poplatok ako osobám, ktoré 

majú v obci trvalý alebo prechodný pobyt. 

Tu sa treba rozhodnúť, či teda toto zníženie budeme poskytovať s tým, že musíme brať do úvahy, 

že keď sa to dozvedia „chatári“, tak si budú dávať žiadosti o zníženie a obec im bude musieť 

vyhovieť. Tým pádom dôjde k ďalšiemu zníženiu príjmov. 

Ale toto zníženie neposkytovať a všetci budú platiť aj napriek tomu, že pracujú v zahraničí, že 

študujú preč a domov chodia napr. iba na víkendy. 

 

Štatistické údaje: 

- počet obyvateľ podľa štatistické úradu v r. 2019 = 1720 

- počet stavieb užívaných na bývanie cca 466  

- počet stavieb užívaných na rekreáciu cca 503  

- podnikatelia a živnostníci mali v roku 2019 uhradiť sumu 6.166,13 € 

- obyvatelia mali v roku 2019 uhradiť sumu 34.930,10 € 

- vyvezené množstvá odpadu k 30.09.2019: 

- objemný odpad 45,30 t : 9 mesiacov x 12 mesiacov = 60,40 t 

- komunálny odpad 312,50 t : 9 mesiacov x 12 mesiacov = 416,67 t 

- kov 1,22 t : 9 mesiacov x 12 mesiacov = 1,63 t 

- plast 7,956 t : 9 mesiacov x 12 mesiacov = 10,61 t 

- sklo 32,373 t : 9 mesiacov x 12 mesiacov = 43,16 t 

- papier 12,465 t : 9 mesiacov x 12 mesiacov = 16,62 t 

- ostatný (elektro) 7,61 t 

Podľa zákona o poplatkoch je úroveň vytriedenia KO percentuálny podiel, ktorý sa vypočíta tak, že 

sa súčet hmotností vytriedených zložiek KO, ktoré sú uvedené v prílohe č. 1 zákona o odpadoch (m 

zložka 1 + m zložka 2 + m zložka n) vydelí hmotnosťou (všetkých) komunálnych odpadov 

vznikajúcich v obci za predchádzajúci kalendárny rok, pričom sa vychádza z údajov, ktoré obec 

ohlásila prostredníctvom „Ohlásenia o vzniku odpadu a nakladaní s ním“ príslušnému okresnému 

úradu za predchádzajúci kalendárny rok. 

Z uvedeného vyplýva, že do menovateľa (mKO) sa započíta hmotnosť všetkých komunálnych 

odpadov zaradených do skupiny 20 podľa Katalógu odpadov, t. j. hmotnosť vytriedených zložiek 

komunálnych odpadov, ktoré sú uvedené v prílohe č. 1 zákona o poplatkoch, hmotnosťou 

vytriedených zložiek, ktoré nie sú uvedené v prílohe č. 1 zákona o poplatkoch, ako aj hmotnosťou 

všetkých komunálnych odpadov uvedených v podskupine 20 02 a 20 03.  

https://www.slov-lex.sk/pravne-predpisy/prilohy/SK/ZZ/2018/329/20190101_4920698-2.pdf
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POLOŽKY A SADZBY ZA ULOŽENIE ZMESOVÉHO KOMUNÁLNEHO ODPADU (20 03 

01) A OBJEMNÉHO ODPADU (20 03 07) NA SKLÁDKU ODPADOV  

Položka 
Úroveň vytriedenia komunálneho 

odpadu x [%] 

Sadzba za príslušný rok v eurách . t 

2019 2020 2021 a nasledujúce roky 

1 x ≤ 10 17 26 33 

2 10 < x ≤ 20 12 24 30 

3 20 < x ≤ 30 10 22 27 

4 30 < x ≤ 40 8 13 22 

5 40 < x ≤ 50 7 12 18 

6 50 < x ≤ 60 7 11 15 

7 x > 60 7 8 11 

 

Pre rok z predpokladaných údajov množstva odpadu budeme patriť do položky č. 2 (celkom odpadu 

556,70 t, zrecyklovaného 79,63 t = 14,30 %), čiže v roku 2020 bude náš poplatok za uloženie 

odpadu na skládku 24 €/1 tona a v roku 2021 a viac až 30 €/1 tona, ak nezačnú obyvatelia obce, 

vlastníci nehnuteľností a podnikatelia viac separovať. 

 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 6: 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – určite každý v médiách zachytil, že sa zvýšilo úložné na skládkach, 

aj to je hlavný dôvod navýšenia poplatku za odpad. Predpokladaná strata je cca 16 000 €. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – naozaj sa nezvyšovali poplatky 6 rokov? 

(Bc. Stanislava Gregušová – nezvyšovali) 

 

V správe je uvedené, že sa zvýšili náklady aj na poplatky, ktoré natvrdo stanovil štát. V ktorom 

zákone sa o tom píše?  

(Bc. Stanislava Gregušová – v zákone č. 329/2018 o odpadoch za uloženie na skládkach) 

 

Ďalej sa v správe píše, že peniaze, ktoré sa musia zaplatiť za vývoz odpadu nad rámec príjmov, by 

sa mohli použiť na iný účel, napr. na opravu dverí a schodov do zdravotného strediska. Tu by chcel 

podotknúť, že dvere do zdravotného strediska by mali byť urobené už tento rok. 

 

Podotýka, že iné VZN bolo zverejnené na webe, iné im prišlo v materiáloch. 

(Bc. Stanislava Gregušová – je to preto, že prišlo vyjadrenie prokurátorky, že obec diskriminuje  

                                          obyvateľov, ktorí vlastnia v obci nehnuteľnosti, ale nemajú tu žiaden  

                                           pobyt, nakoľko im dávame nižšie zníženie na poplatok ako osobám,  

                                           ktoré majú v obci trvalý alebo prechodný pobyt. Musíme buď dávať  

                                           zľavu rovnako alebo nikomu, aby to nebolo diskriminačné.) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – nakoľko máme v odpadovom hospodárstve nedostatky, 

pripravil a predložil vypracovaný materiál k tejto tematike. 

Obec podľa predloženého návrhu VZN ruší vývoz objemného zberu, pretože máme zberný dvor 

a zvyšuje poplatky na 26 €/1 osobu. Nič nás týmto ale neposúva k lepšiemu separovaniu. 
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Na uvedenú problematiku sa vzťahuje: 

- Zákon NR SR č. 582/2004 Z.z o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady 

a drobné stavebné odpady a  

- Zákon NR č. 563/2009 Z.z. o správe daní /daňový poriadok / a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov 

 

V Obci Makov je uvedená legislatíva premietnutá do: 

- Všeobecne záväzného nariadenia Obce Makov o miestnom poplatku č. 8/2017, 

- Všeobecne záväzného nariadenia Obce Makov o nakladaní s odpadom č. 7/2017 

V zmysle § 4 Zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov, 

odsek 3, písmeno „c“ Obec pri výkone samosprávy najmä: 

- Rozhoduje vo veciach miestnych daní a miestnych poplatkov a vykonáva ich správu. 

 

V súčasnosti je v desiatej časti Zákona NR SR č. 582/2004 Z. z. o miestnych daniach a miestnom 

poplatku za komunálny odpad a drobný stavebný odpad v znení nesk. predpisov v §§ 77,78, 79, 80, 

81, 81a, 82, 83 definovaná časť zákona týkajúca sa poplatku . Názov desiatej časti zákona je 

„POPLATOK“ . 

 

V § 77 zákona je uvedené, za čo sa platí poplatok: 

 

§77 

(1) Poplatok sa platí za: 

a) činnosti nakladania so zmesovým komunálnym odpadom, 

b) činnosti nakladania s biologicky rozložiteľným komunálnym odpadom, 

c) triedený zber zložiek komunálneho odpadu, na ktoré sa nevzťahuje rozšírená zodpovednosť 

výrobcov, 

d) náklady spôsobené nedôsledným triedením oddelene zbieraných zložiek komunálneho odpadu, 

na ktoré sa vzťahuje rozšírená zodpovednosť výrobcov a 

e) náklady presahujúce výšku obvyklých nákladov podľa osobitného predpis, 

f) činnosti nakladania s drobným stavebným odpadom, ak v obci nebol zavedený množstvový zber 

drobného stavebného odpadu. 

 

(2) Ak ďalej nie je ustanovené inak, poplatok platí poplatník, ktorým je: 

a) fyzická osoba, ktorá má v obci trvalý pobyt alebo prechodný pobyt alebo ktorá je na území obce 

oprávnená užívať alebo užíva byt, nebytový priestor, pozemnú stavbu alebo jej časť, alebo objekt, 

ktorý nie je stavbou, alebo záhradu, vinicu, ovocný sad, trvalý trávny porast na iný účel ako na 

podnikanie, pozemok v zastavanom území obce okrem lesného pozemku a pozemku, ktorý je 

evidovaný v katastri nehnuteľností ako vodná plocha (ďalej len „nehnuteľnosť“), 

b) právnická osoba, ktorá je oprávnená užívať alebo užíva nehnuteľnosť nachádzajúcu sa na území 

obce na iný účel ako na podnikanie, 

c) podnikateľ, ktorý je oprávnený užívať alebo užíva nehnuteľnosť nachádzajúcu sa na území obce 

na účel podnikania. 

(9) Obec do poplatku podľa odseku 1 môže zahrnúť: 

a) náklady na zbernú nádobu na zmesový komunálny odpad, 

b) náklady na zabezpečenie zberných nádob a kompostovacích zásobníkov na triedený zber zložiek 

komunálnych odpadov, pri ktorých sa neuplatňuje rozšírená zodpovednosť. 
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Ako sa určuje sadzba poplatku je určené v § 78 zákona : 

 

§78 

Sadzba poplatku 

(1) Sadzba poplatku je: 

a) najmenej 0,0033 eura a najviac 0,0531 eura za jeden liter alebo dm3 komunálnych odpadov vrátane 

drobných stavebných odpadov, ak v obci nebol zavedený množstvový zber drobného stavebného  

odpadu alebo najmenej 0,0066 eura a najviac 0,1659 eura za jeden kilogram komunálnych odpadov 

alebo drobných stavebných odpadov, 

b) najmenej 0,0066 eura a najviac 0,1095 eura za osobu a kalendárny deň, 

c) najmenej 0,015 eura a najviac 0,078 eura za kilogram drobných stavebných odpadov bez obsahu 

škodlivín, ak v obci bol zavedený množstvový zber drobného stavebného odpadu. 

 

(2) Sadzba poplatku podľa odseku 1 nesmie byť vyššia ako súčet priemerných nákladov obce na 

zabezpečenie činností nakladania s komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi vrátane 

nákladov súvisiacich so zabezpečením kompostovacích zásobníkov a zberných nádob pripadajúcich 

na jeden liter, dm3 alebo kilogram týchto odpadov (pri množstvovom zbere) 

 alebo pripadajúcich na priemerné množstvo komunálnych odpadov a drobných stavebných  

odpadov vytvorených jedným poplatníkom v obci za jeden kalendárny deň; ak obec  

zabezpečuje zhodnocovanie týchto odpadov, náklady sa musia znížiť o výnosy obce zo zhodnotenia. 

 

(3) Ak obec neustanoví všeobecne záväzným nariadením sadzbu poplatku podľa odseku 1, 

pri určení poplatku sa použije dolná hranica sadzby poplatku podľa odseku 1. Obec môže 

ustanoviť všeobecne záväzným nariadením sadzbu poplatku podľa odseku 1 písm. c), ak bol  

v obci zavedený množstvový zber drobného stavebného odpadu. 

 

(4) Obec môže ustanoviť všeobecne záväzným nariadením pri množstvovom zbere rôzne sadzby 

poplatku v závislosti od objemu zbernej nádoby a frekvencie odvozov v rozsahu dolnej a hornej  

výšky poplatku určenej v odseku 1 písm. a). 

 

Výpočet nákladov na vývoz odpadu bol predložený Obcou Makov v dôvodovej správe., avšak 

v tomto prípade sa nejedná o vyčíslenie podľa § 78, ods. 2: 

 

Sadzba poplatku podľa odseku 1 nesmie byť vyššia ako súčet priemerných nákladov  

obce na zabezpečenie činností nakladania s komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými  

odpadmi vrátane nákladov súvisiacich so zabezpečením kompostovacích zásobníkov a zberných  

nádob pripadajúcich na jeden liter, dm3 alebo kilogram týchto odpadov (pri množstvovom zbere)  

alebo pripadajúcich na priemerné množstvo komunálnych odpadov a drobných stavebných  

odpadov vytvorených jedným poplatníkom v obci za jeden kalendárny deň; ak obec  

zabezpečuje zhodnocovanie týchto odpadov, náklady sa musia znížiť o výnosy obce zo zhodnotenia. 

 

Ako poslanec Obce vychádza z jeho dostupných údajov. Pani obecná kontrolórka vyzdvihla 

pri prejednávaní záverečného účtu , že príjmy a výdaje v odpadovom hospodárstve sú 

vyrovnané a v roku 2019 už dosahujeme stratu cca 16954 €, čo je 41 % z dosiahnutých 

predpokladaných príjmov zo sumy 41 500 €. 

 

V Obci Makov, tak ako v každej obci, máme tri skupiny poplatníkov: 

- Občanov trvalé bývajúcich /§ 77, ods. 2/ 

- Občanov, ktorí sú oprávnení užívať nehnuteľnosť /§ 77, ods. 2/ 

- Právnické osoby a podnikateľov /§ 77, ods. b a c/ 
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Problémom Obce Makov a neznižovania množstva odpadu, napriek mnohým veľmi dobrým 

veciam, ktoré robí súčasné vedenie obce /zberný dvor, kamerovanie odpadu/ je paušálny výber 

poplatku. To sú tie slova v dôvodovej správe, ktoré dostáva zamestnankyňa obce pri platení 

poplatku, že žetóny si majú vešať občania na stromček /dostávajú ich veľa pri viacpočetných 

rodinách a ekologickom systéme kúrenia a dobrom separovaní odpadu/, resp. pri málopočetných 

rodinách /nehnuteľnosti s 1-2 vlastníkmi a pri neekologickom kúrení / vlastníkom musia pridelené 

žetóny chýbať/ ,lebo žetónový systém nie je nič iné, iba snaha obce paušálny poplatok premeniť na 

priemerné náklady pripadajúce na 1 l, resp. kg odpadu, resp. za jeden kalendárny deň. 

Pritom náklady firmy, ktorá nám odpad zváža sú a budú vždy rovnaké, či vyvezie 5 alebo 500 

popolníc/prejde rovnaké km, má rovnaký počet ľudí, rovnaké náklady, tadiaľ cesta nevedie na 

zníženie nákladov, v kalendári máme stále štandardný počet vývozov/. 

 

Snahou štátu je, aby sa uplatňovala hierarchia v odpadovom hospodárstve vzhľadom na klimatické 

zmeny: 

- Aby odpad nevznikal 

- Triedil sa a spätne zhodnocoval 

- A až potom sa ukladal na skládku. 

Keďže právomoci vytvoriť systém sú na samosprávach, kde odpad vzniká, robí to štát ekonomicky 

tým, že podľa úrovne separácie odpadu, sa zvyšujú poplatky za uloženie odpadu na skládke, ktoré 

sú spätne delené medzi štát a obec, na ktorej území sa skládka nachádza , v prípade Makova, Mesta 

Turzovky, ktoré má z uvedeného „ smradného“ podstatný príjem . 

A ako máme dospieť k menšiemu množstvu odpadu, to má stanoviť Program odpadového 

hospodárstva. 

Nie je pravdou tvrdenie, že príjmy za odpadové hospodárstvo sú rovnaké cca 6 rokov, 

nakoľko cca pred 3 rokmi financovanie separovaného zberu na seba prevzali organizácie 

zodpovednosti výrobcov/plasty, sklo, kovy, tetrapaky/. Čiže minimálne o tieto príjmy vzrástli 

príjmy Obce Makov, čo je dosť podstatná položka . Nikde som ju v rozpočte nenašiel. 

Podstatou nezvyšovania separovaného zberu je štruktúra nehnuteľností v Obci Makov: 

- Počet stavieb užívaných na bývanie je 466 

- Počet stavieb na rekreáciu je 503 

- + nehnuteľnosti právnických osôb a podnikateľov. 

Podľa jeho osobného názoru je proces separácie odpadu na zvozovej trase /vrecový systém/ dobre 

zvládnutý. 

Nie je zvládnutý dobre u spoločných zberných nádob pri rekreačných chalupách , viac ako RD. 

/503, oproti 466/, pritom pri rekreačných chalupách, ledva zaplatia poplatníci súčasný poplatok 

18,25 E  na „nehnuteľnosť“. 

Pritom, ak vychádzam z jeho dostupných údajov poslanca: 

a) činnosti nakladania so zmesovým komunálnym odpadom, 

b) činnosti nakladania s biologicky rozložiteľným komunálnym odpadom, 

c) triedený zber zložiek komunálneho odpadu, na ktoré sa nevzťahuje rozšírená zodpovednosť 

výrobcov, 

d) náklady spôsobené nedôsledným triedením oddelene zbieraných zložiek komunálneho odpadu, 

na ktoré sa vzťahuje rozšírená zodpovednosť výrobcov a 

e) náklady presahujúce výšku obvyklých nákladov podľa osobitného predpisu,26) 

f) činnosti nakladania s drobným stavebným odpadom, ak v obci nebol zavedený množstvový zber 

drobného stavebného odpadu. 
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Čiže ak chcem porovnať náklady, ktoré Obec Makov má na nakladanie s odpadom s návrhom 

vedenia Obce pri jednej 110 l nádobe: 

a) činnosti nakladania so zmesovým komunálnym odpadom 

- fakturačná cena Združenia TKO Semeteš, no.o. je 1,93 € s DPH 

- súčasná cena za uloženie odpadu na skládke je 32,40 €/1000 kg, čo pri 110 l nádobe 

a max.30 kg obsahu predstavuje 0,972 € s DPH na 110 l nádobu, /v odbornej praxi sa 

používa 20 kg na 110 l nádobu/ 

- Súčasná cena za poplatok je 12 €/1 t, čo na max.  30 kg  predstavuje 0,36 €/110 l nádoba 

Spolu 1,93 € + 0,972 € + 0.36 = 3,262 €/110 l, predstavuje 0,0296 €/1 l odpadu 

K tomu treba pripočítať náklady na objemný odpad, ktoré pri súčasnej údajovej základni 

neviem prepočítať. 

b) činnosti nakladania s biologicky rozložiteľným komunálnym odpadom, 

- nie sú žiadne, nakoľko má každý kompostér 

c) triedený zber zložiek komunálneho odpadu, na ktoré sa nevzťahuje rozšírená zodpovednosť 

výrobcov,  

- náklady na zberný dvor, na druhy odpadov, na ktoré sa nevzťahuje rozšírená zodpovednosť 

výrobcov, tieto neviem vyčísliť, nakoľko ako poslanec nemám dostupné údaje, ale mali by 

to byť náklady na zamestnanca, náklady na vývoz  odpadu mimo separovaného odpadu 

zabezpečovaného OZV, avšak každopádne, aby sme zistili priemerné náklady na 1 l odpadu, 

všetky vypočítané náklady by mali byť vydelené celkovými litrami odpadu vyvezenými z 

Makova 

d) náklady spôsobené nedôsledným triedením oddelene zbieraných zložiek komunálneho 

odpadu, na ktoré sa vzťahuje rozšírená zodpovednosť výrobcov  

- nie sú žiadne, ak ich Združenie TKO Semeteš nejaké fakturuje, sú minimálne. 

e) náklady presahujúce výšku obvyklých nákladov podľa osobitného predpisu,26) 

- nie sú 

f) činnosti nakladania s drobným stavebným odpadom, ak v obci nebol zavedený množstvový 

zber drobného stavebného odpadu. 

- nie sú, nakoľko v Obci Makov je zavedený ich množstvenný zber. 

 

Čiže celkové priame náklady, ktoré má Obec Makov s vývozom 1 kusa 110 l nádoby zmesového 

komunálneho odpadu sú:cca 0,0296 €/1 l odpadu 

Ak to prepočítame na náklady roku 2020: 24  € za poplatok za tonu, malo by to predstavovať: 

24 € poplatok/100O kg x 3O kg = 0,72 € 

Spolu 1,93 € + 0,972 € + 0.72 €= 3,2622 €/110 l, predstavuje 0,033 €/1 l odpadu 

Ak k tomu pripočítame náklady na zakúpenie 110 l nádoby: a kompostéra, ktoré by sa mali účtovať 

ako súčasť poplatku, zakupovanie obcou a bezplatné odovzdávanie občanom v rámci 10 rokov 

životnosti, neviem prepočítať, lebo priemerný náklad na 1 l odpadu treba vydeliť celkovými 

vyvezenými litrami odpadu z Makova. Mimochodom , tieto náklady by mali ostať 

na účte ako rezerva, resp. fond, z ktorého by sa odpisovala príslušná suma pri zakúpení nádoby ako 

pri lese /účelová rezerva/. 

+ 

Náklady na triedený zber zložiek odpadu, na ktoré sa nevzťahuje rozšírená zodpovednosť výrobcov, 

môže dosiahnuť priemerné náklady navrhované úsekom odpadového hospodárstva medzi 0,04 

až  0,45 €/1 l odpadu. Uvedené údaje sú odhadom, nakoľko ako poslanec nemám údajovú 

základňu tvorby odpadu v prepočte na litre, resp. kg od jednotlivých kategórií poplatníkov. 

 

To je dôležitý údaj pre tzv. prideľovanie žetónov. 
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Keďže však rušíme zvoz objemného odpadu a DSO: 

 

      U DSO by náklady na 1 VOK mali predstavovať: 

- manipulácia s VOKom 7 m3cca 100 € s DPH 

- skládočné za zmiešané odpady zo stavieb 46  €/1 t , v priemere 2,5 t /1 m3VOK = 115 € 

/VOK 

- 24 € poplatok za 1 t =60 € 

- Spolu 275 €/7000 l = 0,040 €/1 l 

- Resp. 275€/2500 kg = 0,11 kg drobného stavebného odpadu pri dovoze občanom by to malo 

byť maximálne 2 násobok sadzby, čiže 0,025 €/1 kg. 

 

K tomu treba pripočítať náklady na zberný dvor, jeho prevádzku a zamestnanca, keďže nemám 

dostupné údaje: navrhujem počítať náklady: 

- sumou 0,0250 €/za 1 kg odpadu. 

A ak si bude chcieť niekto DSO chcieť nechať odviezť, treba to fakturovať ako normálnu 

furmanku. 

 

Čo sa týka zvýšenia poplatku v návrhu VZN o miestnom poplatku na úroveň 26 € na osobu a rok, 

nič to nerieši z hľadiska znižovania množstva odpadu, väčšej separácie. Rieši to iba skutočnosť, že 

Tí občania, čo odpad platia, ho zaplatia vyšším poplatkom, ale nerieši to väčšiu separáciu, ani sa 

podieľanie väčšou mierou na poplatkoch od chatárov/503 chatárov oproti 466 trvalo obývaným 

nehnuteľnostiam.  Uplynie ďalšie obdobie a opätovne to bude o väčšom množstve odpadu, 

o rovnakej resp. menšej separácii /zálohovanie značným spôsobom zmení štruktúru odpadu/ a po 

určitom období zase bude sa znovu zvyšovať poplatok za odpad. 

Absolútne neevidovanou skupinou  pri nakladaní s odpadom sú návštevníci obce, tzv. odpad 

z čistenia ulíc a verejných priestranstiev, od turistov, ktorý by mala znášať obec vnútorným 

preúčtovaním z rozpočtu Obce, napr. z poplatku za ubytovanie. 

Zľavy poskytnuté na sociálne účely, by mali byť taktiež preúčtované oproti príjmom rozpočtu obce 

z podielových daní určenom na sociálne účely. 

Takisto poplatok za vývoz odpadu z cintorína, by mal byť preúčtovaný oproti poplatkom  

z cintorínskych služieb. Neviem, či je vývoz odpadu z cintorína zvlášť platený z cintorínskych 

služieb. Ak áno, beriem späť. 

Ako jediný spôsob, ktorý pomôže znížiť množstvo odpadu a zvýšiť úroveň separácie, vidím 

v množstvennom systéme zberu odpadu, kde bude odstránená anonymita rekreačných chalúp mimo 

zvozovej trasy a vlastníci sa budú musieť podieľať vo väčšej miere na príjmoch obce z 

nakladania s odpadom. 

Totiž, ak máme 1720 občanov, títo nám zaplatia v súčasnosti 1720 x 18,235 € = 31390 € bez zliav, 

čo je v priemere. 466 nehnuteľností, 67,36 € na nehnuteľnosť. 

Pri rekreačných chalupách máme 503 takýchto objektov, čo je približne ledva 18,25 € na 

nehnuteľnosť, čo je cca 9200 €, resp. 18,25 € v priemere na nehnuteľnosť. 

Samozrejme, že odpad závisí i od množstva osôb a trvalého pobytu, avšak mám za to, že rekreačné 

chalupy sú síce nie využívané celoročne, ale sú využívané viacerými osobami ako cca 1 osobou. 

Treťou skupinou sú podnikateľské subjekty a organizácie, kde pri „žetónovom systéme“ by už 

dlhoročne mal byť Obcou Makov  odsledovaný správny systém výberu poplatkov, aby výber 

poplatkov nebol obchádzaný.  
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Preto Ing. Marián Masnica navrhuje ako prvý krok trochu veriť „vlastným „občanom, že sa už 

naučili triediť odpad a zaviesť na zvozovej trase možnosť zavedenia množstvenného zberu a pri 

nehnuteľnostiach mimo zvozovej trasy pripraviť  množstvenný zber, spoločne od 01.01.2021. 

Obec môže ustanoviť všeobecne záväzným nariadením pri množstvovom zbere rôzne sadzby 

poplatku v závislosti od objemu zbernej nádoby a frekvencie odvozov v rozsahu dolnej a 

hornej výšky poplatku určenej v odseku 1 písm. a).          

Ako základ pre navrhnutie množstvenného zberu navrhujem vychádzať z údajov úseku odpadového 

hospodárstva, ktoré navrhuje sadzbu 0,05 E /1 l odpadu,/prepočet na žetóny/, mimochodom sadzba 

0,0531 je max, ktorá sa môže podľa zákona zaviesť/ 

0,045 E za 1 liter odpadu pri 110, 120  l zbernej nádobe 

0,043 E za 1 liter odpadu pri 240 l zbernej nádobe 

0,040 E za 1 liter odpadu pri 1100 l zbernej nádobe. 

 

Príklad ako by sa mal stanoviť množstvový zber: 

- Obec určí, že napr. domácnosť s nejakými parametrami /napr. s ekologickým kúrením, môže 

sa to rozdeliť ešte podľa počtu osôb v domácnosti/ by mala povinnosť vyviezť zbernú 

nádobu napr. 110 l mesačne 1 x, čiže celkom 12 x, čiže frekvencia vývozu je 12 x a sadzba 

je 0,045 €/1 liter odpadu, čiže 110 l x 12x 0,045 = 59,40€ 

- Obec určí, že napr. domácnosť s nejakými parametrami /napr. s pevným palivom, môže sa 

to rozdeliť ešte podľa počtu osôb v domácnosti/ by mala povinnosť vyviezť zbernú nádobu 

napr. 110 l mesačne 2 x, čiže celkom 24 x, čiže frekvencia vývozu je 24 x a sadzba je 0,045 

€/1 liter odpadu, čiže 110 l x 24x 0,045 = 118,80 € 

Napr. V meste Bytča pri množstvennom zbere je sadzba polatku: 

  -0,0172 €/1 l odpadu, ak ide o KUKA nádobu s objemom 110 l o odvozom odpadu 1 x týždenne, - 

0,0245 € za liter odpadu, ak ide o KUKA nádobu s objemom 110 l a odvozom 2 x za týždeň, pri 

240 l nádobe a 1100 l nádobe sú sadzby rádovo nižšie. 

Dá sa to modifikovať podľa systému kúrenia /obec bude v blízkej budúcnosti sprostredkovávať 

dotácie na kotle pre občanov/, frekvencia podľa počtu osôb v domácnosti, resp. ešte veľkosťou 

zbernej nádoby. 

Ak by niekomu žetóny chýbali, dokúpi si ich. 

Pri odvoze odpadu treba rešpektovať i hygienické minimá. 

Aby sme ušetrili náklady, v kalendári vývozov by bolo potrebné zmenšiť počet vývozov. 

Pri množstvennom zbere by neexistovali žiadne zľavy a výhodou by bolo taktiež, že by sa poplatok 

nevyruboval rozhodnutím, ľudia by si ho priamo zaplatili v určenom termíne na základe priznania 

v ohlásení. Vypadlo by celé daňové konanie. 

Množstvá a frekvencie by sa upravili podľa reálneho stavu, Obec má príslušnú údajovú základňu.  

Preto Ing. Marián Masnica navrhuje v súčasnosti upraviť poplatok na  max. 22 € na osobu pri 

súčasnom systéme  

A od 01.01.2021 zaviesť množstvový systém zberu podľa reálnych údajov úseku odpadového 

hospodárstva obce a hlavne na podobnom princípe rozšíriť zvozové trasy do menej dostupných 

lokalít, ktoré sa postupne sprístupňujú, pripraviť tam zavedenie adresnejšieho množstvového 

zberu /vybaviť i osady zberovými nádobami, resp. ich náhradami /vrecový systém/, alebo v prípade 

ponechania súčasných koncových 1100 l nádob, resp. VOK-ov, vzniknuté náklady rozpočítavať 

v množstvennom systéme medzi poplatníkov, kt. tam majú možnosť ukladať odpad. Čiže platili by 

približne rovnako ako nehnuteľnosti s trvalým pobytom, prakticky reálne platba na nehnuteľnosť/. 

Ako poslanec podporujem, aby náklady vzniknuté z odpadového hospodárstva, boli kryté príjmami, 

avšak reálne podľa jednotlivých kategórií poplatníkov. A aby sme konečne znižovali celkové 

množstvo odpadu a reálne zvyšovali úroveň separácie. 
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Obec potrebuje vybrať cca 58 000 €, ale reálne od 3 skupín poplatníkov:  

od poplatníkov s trvalým pobytom, od užívateľov a vlastníkov rekreačných chát 

a od právnických osôb a od podnikateľov. 

Podľa súčasného stavu to vyzerá tak, že občania s trvalým pobytom platia  odpad 

za vlastníkov rekreačných chalúp, otázna je výška platieb podnikateľských subjektov  

/nevie posúdiť/. A do doby zavedenia zálohovania obalov, nedôjde k zvýšeniu separácie.        

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – možno je to spravodlivejší systém, ale asi zložitejší. Môžeme sa 

však nad tým zamyslieť. Nebráni sa tomu, ak by došlo k zlepšeniu odpadového hospodárstva. Čo sa 

týka poplatku, nemôže obec doplácať. Tento rok to dramaticky vyskočilo vo všetkých obciach, 

všade v obciach pristupujú k zvýšeniu poplatku za odpad. 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – Ing. Marián Masnica si protirečí v tom, že my sme 

špecifická obec, máme nepomer medzi počtom rodinných domov a počtom rekreačných chát. Kto 

z rekreačných chalúp to bude platiť? Vďaka starostovi, p. Martinovi Pavlíkovi je teraz v obci väčší 

poriadok, nevytvárajú sa skládky. Sme tranzitná obec, musíme sa vysporiadať aj s takýmto 

odpadom od cudzích ľudí. Množstvovým zvozom nedokážeme dosiahnuť, aby sme mali 

v odpadovom hospodárstve vyrovnaný rozpočet. Veď náklady na odpadové hospodárstvo sú aj koše 

na separovanie, odpadkové koše, koše pri autobusových zastávkach, upratuje okolie, toto všetko sú 

náklady. Dáva do pozornosti, že v budúcnosti plánujú po ukončení stavby regulácie potoka dať 

odpadové nádoby do podzemia.  

(Ing. Marián Masnica – nedoporučuje nádoby do zeme, pri zabezpečení vývozu musí byť ťažké  

                                   auto, ktoré nádoby vyťahuje. Od roku 2022 bude platené zálohovanie obalov,  

                                  uvidíme, čo to urobí.) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – všeobecne by bola rada, aby zamestnanci boli prítomní pri 

svojich bodoch programu. Mala otázky na Stanku, nie je tu však.  

Ďakuje Mariánovi, že sa pustil do tejto problematiky. Konštatuje, že obec má síce spracovaný 

Program odpadového hospodárstva za 300 €, ale má ho v šuflíku. Ak by bol program kvalitný, ako 

realizuje ich agentúra, návrh množstvového zberu by tam bol zahrnutý. Ako obec máme zavedený 

luxusný spôsob zberu v odpadovom hospodárstve a edukáciu obyvateľstva v tomto smere máme 

zvládnutú. U 95 % ľudí, ktorí separujú, sa počet separovaní nezvýši a takisto ani neprestanú 

separovať. My si už môžeme dovoliť zaviezť  navrhovaný množstvový zber, treba to najskôr 

prepočítať, či to bude ale výhodnejšie. 

V správe je uvedené, že náklady máme 41 000 €, máme príjmy za žetóny 41 000 €, zaujíma ju ale, 

aký príjem je z drobného stavebného odpadu, ktorý pravdepodobne nie je zarátaný a chýba jej aj 

informácia o príjme zo separovaného odpadu. . 

Súhlasí so zvýšením poplatku, ale nie na maximálne možnú mieru, nie tak razantne o 42%. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – v Turzovke sa zvyšuje poplatok u paušálneho zberu na 27 €, 

ale absolútne z iného dôvodu. Tam sú platné sadzby od roku 2009, doteraz bol poplatok cez 16 € na 

osobu. Majú príjem z poplatkov za KO okolo 120 000 € ročne. Brali to tak, že keď skládka je 

v Turzovke, poplatky, ktoré im plynú zo skládky, brali  vždy ako čistý príjem z odpadového 

hospodárstva, peniaze im nechýbali. Ale okrem paušálneho zberu majú u rodinných domov 

i množstvenný zber. 

  

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – pozerá sa na to komplexne. Áno, sú vyššie faktúry za odvoz 

odpadu, ľudia separujú, síce niektorí viac, niektorí menej, ale keď je päťčlenná rodina,  zvýšenie 

z 18 € na 27 € na osobu je veľa. Čo sa týka Ing. Mariána Masnicu, tiež si uvedomil a súhlasí s tými 

argumentmi a problematickými oblasťami, na ktoré upozorňoval aj Jožko Pavlík a má na mysli 

prepojenie uvedomelých ľudí s potenciálnym utváraním čiernych skládok, aj toto sa môže stať. Na 
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druhej strane, čo sa týka množstvového zberu, zaujímajú ho aj príklady z okolia, napr. z Turzovky, 

z Bytče, do akej miery to tam funguje, či sa tam vytvárajú čierne skládky alebo nie, či je to 

výhodné. Ak je Ing. Marián Masnica schopný pripraviť VZN pre množstvový zber, dal by mu 

dôveru, považuje ho za človeka, ktorý sa vyzná v číslach a ak by to bolo lepšie pre ľudí a zároveň 

lepšie pre obec, treba návrh pripraviť. 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – podporila by návrh množstvového zvozu, mnoho 

domácností má plynové alebo elektrické kúrenie. Ten, kto kúri pevným palivom, má omnoho 

väčšiu potrebu vývozu zberných nádob. 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – Ing. Marián Masnica navrhuje zvýšenie poplatku maximálne na 

22 € a do budúcna treba pripraviť návrh na množstvový zber od roku 2021. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – treba najskôr pripraviť prepočty, či to bude vôbec  

                                     výhodnejšie) 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 4 

Návrh Ing. Mariána Masnicu, poslanca OZ na uznesenie: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

 

od 01.01.2020 poplatok za komunálny odpad a drobný stavebný odpad vo výške 22 €/1 osoba/1 

rok.  

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 5 Rastislav Gajdoš, Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 2 Ing. Daniel Brezina, Rudolf Greguš 

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.123/2019 bolo prijaté. 

 

 

Návrh uznesenia k schváleniu VZN ako celku: 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 
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Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ p r e r o k o v a l o 

 

návrh Všeobecne záväzné nariadenie Obce Makov o miestnom poplatku v obci Makov. 

 

B/ S a   u z n i e s l o 

 

na Všeobecne záväznom nariadení Obce Makov č. 6/2019 o miestnom poplatku v obci Makov. 

 

C/ r u š í 
 

dňom 31.12.2019 VZN Obce Makov č. 8/2017 o miestnom poplatku v obci Makov. 
 

D/ S ch v a ľ u j e 

 

splátky na úhradu miestneho poplatku to nasledovne: 

c) fyzická osoba, ktorej celková výška rozhodnutia na úhradu poplatku prekročí výšku 150 € 

vrátane 

- 50 % do 15 dní od právoplatnosti rozhodnutia 

- 50 % do 30. 09. príslušného kalendárneho roka 

d) právnická osoba, fyzická osoba - živnostník, ktorej celková výška rozhodnutia na úhradu 

miestneho poplatku prekročí výšku 750 € vrátane 

- 50 % do 15 dní od právoplatnosti rozhodnutia 

- 50 % do 30. 09. príslušného kalendárneho roka. 

 

E/ Ž i a d a 

 

starostu obce, p. Martina Pavlíka, aby na úseku odpadového hospodárstva pripravil do 30.06.2020 

návrh nového systému množstvového vývozu odpadu v obci Makov. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 6 Ing. Daniel Brezina ,Rastislav Gajdoš, Rudolf Greguš , 

Ing. Marián Masnica, Mgr. Janka Petrovičová, 

Mgr. Marta Sláviková 

Proti 1 Jozef Pavlík 

Zdržal sa 0  

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.124/2019 bolo prijaté. 
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7. SCHVÁLENIE VZN OBCE MAKOV O NAKLADANÍ S ODPADOM NA ÚZEMÍ OBCE        

    MAKOV 

 

Návrh VZN pripravila Bc. Stanislava Gregušová, zamestnankyňa na úseku odpadového 

hospodárstva. 

 

Nakoľko asi dôjde k zvýšeniu poplatku za KO a DSO, treba porozmýšľať aj o zmene v § 2 ods. 5, 

kde je uvedené: „Žetóny sa prideľujú podľa výšky poplatku a podľa druhu zbernej nádoby s tým, že 

...... €/1 liter odpadu.“ 

Ide vlastne o prideľovanie žetónov, ktoré v súčasnosti prebieha podľa výšky poplatku. Teraz je 0,04 

€/1 liter odpadu = 18,25 € poplatok pri 110 l zbernej nádobe = 4 žetóny. Aby sa nestalo pri zvýšení 

poplatku, že ľudia budú mať viac žetónov ako spotrebujú. Chceme ľudí „priviesť“ k tomu, aby sa 

viac separovalo a zvýšeným počtom žetónov to určite nevyriešime. Čiže podľa výšky poplatku by 

sa malo upraviť aj prideľovanie žetónov, a to maximálne na úroveň roku 2019. 

 

Ďalej sa z VZN vyhodilo, že objemný odpad a drobný stavebný odpad sa bude zvážať 2-krát ročne. 

Je otvorený zberný dvor, kde si môžu poplatníci obce doviezť aký odpad chcú. Tento je odobraný 

bezplatne, okrem drobného stavebného odpadu, za ktorý občania doteraz platili 0,05 €/1 kg. Ak by 

mal niekto pripomienky, že ako si majú starší občania zabezpečiť takýto vývoz, by chcela Bc. 

Gregušová povedať – treba sa opýtať tých zamestnancov obce, ktorí musia tento odpad raz nakladať 

na vlečku, vyseparovať a potom ho opätovne skladať do VOKov a zberných nádob na separ. 

Opýtajte sa, koľko starších ľudí má nachystaných takýto odpad – veľmi málo. Väčšinou sú to ľudia 

mladší alebo v stredných rokoch, kde pri chalupách parkujú 2-3-4 vozidlá. Na kopu nachystajú     

nielen objemný odpad, ale aj odpad, ktorý má skončiť v zbernej nádobe. Avšak aby nebol 

neporiadok po obci, chlapi berú všetko. A títo zamestnanci nie sú otrokmi našich občanov. Ide 

o maximálne zneužívanie nášho systému nakladania s odpadom. Sú to zároveň zvýšené náklady pre 

obec. Aby sa nenavýšili náklady na odpad, ostávajú v mzdách a v prevádzke vozidiel.  

  

Ďalšia zmena navrhovaného VZN spočíta v nakladaní s biologicky rozložiteľným odpadom 

z kuchýň a záhrad. 

Obec Makov mala tento rok kontrolu z okresného úradu, kde sme boli upozornení, že bude zmena 

zákona o odpadoch, a to od 07/2020, kde už nebude platiť výnimka, že stačí 50 % nehnuteľností, 

aby malo kompostéry a ostatní majú dávať každoročne čestné vyhlásenia, že kompostujú vo 

vlastných kompostéroch. Táto zmena zákona je už aj schválená (tento týždeň  prišlo upozornenie 

o jej schválení). Čiže obec od 01.07.2020 bude povinná: 

- biologický odpad z kuchyne – zabezpečiť do každej nehnuteľnosti slúžiacej na bývanie 

kompostér alebo zabezpečiť minimálne 1-krát za 2 týždne vývoz tohto odpadu z hnedých 

zberných nádob, ktoré musí do nehnuteľností tak isto zabezpečiť, 

- biologicky odpad zo záhrad – máme poriešený malou obecnou kompostárňou, ktorú máme 

oficiálne schválenú v priestoroch bývalého CHP. 

Podľa týchto skutočností je obec povinná im prispôsobiť aj VZN o nakladaní s odpadom. Táto 

povinnosť bude až od 01.07.2020, avšak aby sme VZN neprejednávali 2-krát za pol roka, zmena je 

zahrnutá už v tomto návrhu. 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 7: 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – keďže máme v obci v prevádzke zberný dvor na bývalom CHP, 

navrhujú zrušenie jarného a jesenného veľkoobjemného zvozu. 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – keď zrušíme veľkoobjemné zvozy, ľudia odpad aj tak nazvážajú 

popri cestách, minie sa to účinku. 
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Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – navrhuje ponechať zvoz aspoň 1 x ročne. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – v dôvodovej správe k tomuto VZN je uvedené, že sa tento systém  

                                                 veľkoobjemného zvozu občanmi zneužíva) 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – je veľmi dobré, že máme v obci zberný dvor. Ale nie je to iba  

                                               o starších ľuďoch, že ich je veľmi málo, ktorí využívajú  

                                               veľkoobjemný zvoz, ale aj o ostatných, ktorí nemajú možnosť zaviezť  

                                             si do zberného dvora niektoré objemné veci, nemajú také autá alebo  

                                             prívesné vozíky. Prikláňa sa k Marte, aby aspoň 1 zvoz ročne bol  

                                              ponechaný a o rok uvidíme a prehodnotíme. Možno si ľudia zvyknú  

                                             a aj tento zvoz raz ročne môžeme zrušiť. 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – pokiaľ ide o biologicky rozložiteľný odpad, kompostáreň pri 

ihrisku nevyhovovala, z toho dôvodu bola kompostáreň zriadená v priestoroch bývalého CHP. 

V súčasnosti idú požiadať o dotáciu na kompostéry pre domácnosti. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – VZN hovorí o systéme, kde odpad môže skončiť. Starosta 

navrhuje doviezť veľkoobjemný odpad na zberný dvor. Podporuje to, je to ďalší lepší krok, aby sa 

odpad neskladoval popri cestách, ľudia si odpad odovzdajú v rámci poplatku. Je tam zamestnanec, 

vie, kde čo má dať. 

V návrhu VZN navrhuje  nasledovné zmeny: 

§ 1, bod 2.1 – doplniť vetu: „Zberná nádoba nesmie byť umiestnená na chodníku.“ 

§ 1, bod 7 – vypustiť koniec vety:“......, za ktorý sa platí miestny poplatok za komunálne odpady  

                   a drobné stavebné odpady.“ 

§ 3, bod 1 – vypustiť z vety slová: „......reštauračný odpad, jedlé oleje a tuky, kamenivo.“ 

§ 5, bod 3.4 – vo vete doplniť: „......o zodpovednosti výrobcov. 

§ 9, bod 1 – vo vete vypustiť „...prístrešku pre dobytok“. 

 

Ďalej dáva do pozornosti § 2, bod 5, ktorý vlastne hovorí o množstvovom zbere. 

 

p. Elena Trebulová, hlavná kontrolórka obce – konštatuje, že spoplatnenie drobného stavebného 

odpadu sa v praxi skutočne realizuje. 

(Mgr. Marta Sláviková – vybralo sa počas roka 40 €) 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – v § 7, bod 3 je uvedené, že Združenie TKO Semeteš odoberá od 

poplatníkov odpadové pneumatiky bezplatne. Občan tam pneumatiky vozí priamo sám? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – je to poriešené uskladňovaním na zbernom dvore a  TKO Semeteš  

                                                vopred hlási odber týchto pneumatík, odvážajú sa naraz) 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – v § 9, v bode 2 je uvedené, že režim a podmienky prevádzky 

zberného dvora sú upravené v prevádzkovom poriadku zariadenia. Prevádzkový poriadok nevidel, 

bol by rád, keby sa im predložil. V podstate je zberný dvor uzatvorený pol roka, počas celého 

zimného obdobia, nedalo by sa zariadiť, aby bol prístupný aspoň raz mesačne? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – je to štandardný spôsob, nie je ale  problém, ak niekto potrebuje  

                                                niečo zaviezť a odobrať, vždy mu vyhovieme.) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – žiada veľkoobjemný zvoz ponechať 1 x ročne. 

(Ing. Daniel Brezina – ak by sa ponechal na 1 x ročne, navrhuje ponechať jesenný zvoz) 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 
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Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 4 

Návrh Mgr. Marty Slávikovej, poslankyne OZ na uznesenie: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

 

ponechanie jesenného zvozu objemného odpadu a drobného stavebného odpadu. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 5 Ing. Daniel Brezina ,Rastislav Gajdoš, Rudolf Greguš , 

Mgr. Janka Petrovičová,Mgr. Marta Sláviková 

Proti 2 Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík 

Zdržal sa 0  

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.125/2019 bolo prijaté. 

 

 

Návrh uznesenia k schváleniu VZN ako celku: 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ p r e r o k o v a l o 

 

návrh Všeobecne záväzné nariadenie Obce Makov o nakladaní s odpadmi na území obce 

Makov. 

 

B/ S a   u z n i e s l o 

 

na Všeobecne záväznom nariadení Obce Makov č. 7/2019 o nakladaní s odpadmi na území obce 

Makov. 

 

C/ r u š í 
 

dňom 31.12.2019 VZN Obce Makov č. 7/2017 o nakladaní s odpadmi na území obce Makov. 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 6 Ing. Daniel Brezina ,Rastislav Gajdoš, Rudolf Greguš , 

Ing. Marián Masnica, Mgr. Janka Petrovičová, 

Mgr. Marta Sláviková 

Proti 1 Jozef Pavlík 

Zdržal sa 0  

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.126/2019 bolo prijaté. 

 

 

8. SCHVÁLENIE VZN OBCE MAKOV O POSKYTOVANÍ SOCIÁLNYCH SLUŽIEB      

V ZPS MAKOV 62 

 

Návrh VZN predložila Mgr. Martina Dodeková, vedúca ZpS Makov. 

 

Úprava VZN Obce Makov o poskytovaní sociálnych služieb v Zariadení pre seniorov Makov je 

navrhnutá z týchto uvedených dôvodov: 

V roku 2019 bol mzdový rozpočet v sume hrubé mzdy 291 267 € a odvody 101 797€. Na rok 2020 

je narozpočtovaný mzdový rozpočet hrubé mzdy 336 592 € a odvody v sume 117 639 €, čiže oproti 

roku 2019 sa mzdové náklady zvýšia o 45 325€ na hrubých mzdách a na odvodoch do poisťovní 

o 15 842€. Dôvodom zvýšenia mzdových nákladov je novelizácia zákona č.553/2003 o odmeňovaní 

niektorých zamestnancov, ktorá je platná od 01.01.2019. Mení sa Základná stupnica platových taríf 

zamestnancov pri výkone práce vo verejnom záujme a od 01.01.2020 sa zvyšuje o 10%. Taktiež sa 

zvyšuje príplatok za zmennosť zákona podľa §13 Zákona č.553/2003, ktorý sa odvíja od 

1.platového stupňa a 1.platovej triedy. Pre úsek kuchyne a upratovania  je príplatok za zmennosť 

určený vo výške 2,3% a pre úsek opatrovanie vo výške1,7%.  Od 01.01.2020 sa tiež mení 

minimálna mzda na 580 € teda 3,333 na hodinu, z minimálnej hodinovej mzdy sa počítajú príplatky 

za nedeľu, ktorý predstavuje 100% z minimálnej hodinovej mzdy, príplatok za sobotu, ktorý 

predstavuje 50% z hodinovej minimálnej mzdy a taktiež príplatok za noc, ktorý predstavuje 40% 

z hodinovej minimálnej mzdy.  

 

Rok 2019 2020 Rozdiel 

Mzdy 291 267,- 336 592,- -45 325,- 

Odvody 101 797,- 117 639,- -15 842,- 

Spolu 393 064,- 454 231,- -61 167,- 
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Príjmy ZpS  za sociálne služby na rok 2020 sú nepostačujúce na pokrytie prevádzkových nákladov. 

Navrhujeme navýšenie úhrady za poskytované sociálne služby, kde prijímateľ sociálnej služby 

uhradí o 100 € viac na ubytovaní. 

 

 

          Mesačná sadzba za užívanie obytnej miestnosti na prijímateľa sociálnej služby: 

Užívanie obytnej 

miestnosti 

Mesačná sadzba (súčasná) Mesačná sadzba  

(navýšená ) 

Jednolôžková izba 196,00 € 296,00 € 

Dvojlôžková izba  139,00 € 239,00 € 

Trojlôžková izba 129,00 € 229,00 € 

  

  

Výška EON Zariadenia pre seniorov Makov č. 62, v prepočte na mesiac a na jedného prijímateľa 

sociálnej služby predstavovala v roku 2018  sumu 570,00 €. 

V súčasnosti najnižšia úhrada za poskytované sociálne služby predstavuje sumu 345,14 € a  

najvyššia úhrada za poskytované sociálne služby predstavuje sumu 441,52 €.  

V súlade s uvedeným návrhom navýšenia úhrady za poskytované sociálne služby  na ubytovaní by 

najnižšia úhrada za poskytované sociálne služby pri  navýšení úhrady za poskytované sociálne 

služby  predstavovala  sumu 445,14 € a najvyššia úhrada za poskytované sociálne služby 

predstavovala sumu 541,52 €.  

Navýšenie úhrad za poskytované sociálne služby   prinesie celkové tržby  vo výške 63 600 € ročne. 

Výška úhrady za poskytované sociálne služby sa navýši o 100 € mesačne na jedného prijímateľa 

sociálnej služby.  

Zmeny v predloženom VZN o poskytovaní sociálnej služby v Zariadení pre seniorov Makov č. 62 

v porovnaní so VZN Obce Makov č. 4/2019 o poskytovaní sociálnej služby v Zariadení pre 

seniorov Makov č. 62 sú tmavo vyznačené. 

 

Úhrada za poskytované sociálne služby v ZpS Makov na jedného prijímateľa sociálnej služby: 

 

a)Odborné činnosti:                                                                                                                      0,00 € 

b) Obslužné činnosti: 

1. Strava: (3,90 €- na jeden deň x31 dni – počet dní odobratej stravy)                                                                                       99,20 € 

2. Réžia:  (1,10 € - na jeden deň x 31 dní – počet dní odobratej stravy)                                                                  27,90 € 

3. Ubytovanie: (dvojlôžková izba)                                                                                                                                               139,00 € 

4. Upratovanie, pranie, žehlenie... (VI. stupeň: 4,10 na jeden deň x 31 dní – počet dní)                                    127,10 € 

c) Ďalšie činnosti: (fixná suma)                                                                                                                        0,00 € 

 

Úhrada za poskytované sociálne služby v roku 2019  predstavuje sumu 393,10 € mesačne na 

jedného prijímateľa sociálnej služby. 

 

Úhrada za poskytované sociálne služby v ZpS Makov na jedného prijímateľa sociálnej služby 

po 10% navýšení: 

 

a) Odborné činnosti:                                                                                                                     0,00 € 

b) Obslužné činnosti: 

1. Strava: (3,90 €- na jeden deň x31 dni – počet dní odobratej stravy)                                                                                       99,20 € 

2. Réžia:  (1,10 € - na jeden deň x 31 dní – počet dní odobratej stravy)                                                                  27,90 € 

3. Ubytovanie:                                                                                                                                                                            239,00 € 

4. Upratovanie, pranie, žehlenie... (VI. stupeň: 4,10 na jeden deň x 31 dní – počet dní)                                    127,10 € 

c) Ďalšie činnosti: (fixná suma)                                                                                                                       0,00 € 
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Úhrada za poskytované sociálne služby predstavuje sumu 493,10 € mesačne na jedného prijímateľa 

sociálnej služby. 

 

Prehľad úhrad za poskytované sociálne služby v zariadeniach sociálnych služieb v pôsobnosti 

ŽSK  

 

Zariadenie pre seniorov Petrovice (2019): 

Najnižšia úhrada za poskytované sociálne služby predstavuje sumu cca:                              430,00 €  

Najvyššia úhrada za poskytované sociálne služby predstavuje sumu cca:                             490,00 €  

 

ZpS a DSS Štiavnik (2019): 

Najnižšia úhrada za poskytované sociálne služby predstavuje sumu cca:                               615,00 €  

Najvyššia úhrada za poskytované sociálne služby predstavuje sumu cca:                              783,00 €  

 

Zariadenie pre seniorov Jesienka, Bytča (2019): 

 

Najnižšia úhrada za poskytované sociálne služby predstavuje sumu cca:                               450,00 €  

Najvyššia úhrada za poskytované sociálne služby predstavuje sumu cca:                              550,00 €  

 

Centrum sociálnych služieb (2019): 

Najnižšia úhrada za poskytované sociálne služby predstavuje sumu cca:                               390,00 €  

Najvyššia úhrada za poskytované sociálne služby predstavuje sumu cca:                              450,00 €  

 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 8: 

 

Mgr. Martina Dodeková, vedúca ZpS – navýšenie úhrad klientov v ZpS Makov na ubytovaní o 100 

€ je najmä z dôvodu rozdielu vo financiách na mzdy zamestnancov, keďže sa zvyšujú od 

01.01.2020 mzdy zamestnancov vo verejnej správe o 10 %, takisto sa zvyšujú príplatky za 

zmennosť, zvyšuje sa minimálna mzda. Zvyšujú sa poplatky aj za dodávku elektrickej energie, za 

vodu a pod. Aktuálne máme v zariadení 52 klientov, piatim občanom z Makova to ale z dôchodku 

nevyjde, bude to  v pohľadávkach. 

(Mgr. Janka Petrovičová – treba mať na pamäti, že určitá časť peňazí musí klientom aj zostať) 

(p. Elena Trebulová – tí piati dlžníci nemajú majetok, aby sa to poriešilo ?) 

(Mgr. Martina Dodeková – nemajú majetok, bude to na účet obe) 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – navrhuje podporiť navýšenie, je to naše zariadenie a ako 

budeme hospodáriť, také zariadenie budeme mať, inak by to muselo ísť z rozpočtu obce. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – ak má dvihnúť ruku za zvýšenie úhrad klientom v ZpS o 100 € 

mesačne, musia ho presvedčiť o tejto nutnosti. 

Chápe štátom nariadenie o zvýšení miezd o 10%. Čiže malo by byť navýšenie na mzdy o 10%, čo 

predstavuje sumu 320 393 € oproti 291 267 €, navrhnutá je však suma 336 592 €, je tam rozdiel 

v navýšení o ďalších 16 000 €. Plánujú teda zvyšovať mzdy alebo navyšovať počet zamestnancov? 

(Mgr. Martina Dodeková – v sume je zarátané zvýšenie o 10 %, ďalej zvýšenie za nočné príplatky  

                                        a pod., zamestnanci si zaslúžia aj odmeny) 

 

Chce vedieť, do akej miery je toto navýšenie  odkomunikované s klientmi, resp. s jeho príbuznými. 

(Mgr. Martina Dodeková – rodina bola informovaná o plánovanom navýšení úhrad, o konkrétnej  

                                            sume zatiaľ nie) 
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Nepamätá si, že by sa dôchodcom valorizovali dôchodky o 100 €. 

 

Mgr. Martina Dodeková, vedúca ZpS – podotýka, že čím viac máme v zariadení klientov s V. a VI. 

stupňom odkázanosti, tým väčšiu opateru potrebujú a musia prijať ďalšiu opatrovateľku. 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – dáva do pozornosti, že v zariadení pre seniorov nemáme 

ani plateného riaditeľa, teda aj tam šetríme peniaze. Štát na jednej strane deklaruje navýšenie 

platov, ale viac peňazí nedostaneme. Ak neschválime zvýšenie, nebudeme mať na chod zariadenia. 

V zariadení máme na vysokej úrovni aj zdravotníctvo, spĺňame kvalitu zamestnancov, musíme 

zachovať ZpS v obci. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – koľko je v zariadení pre seniorov personálu: 

(Mgr. Martina Dodeková – 13 opatrovateliek, 3 zamestnanci pre výdajnú školskú jedáleň, 5  

                                        kuchárov, vrátane pomocných síl, 3 upratovačky, 1 v práčovni, 5 THP  

                                       zamestnancov a 1 údržbár) 

 

Osobne pracuje v projekte, kde aj obchádzajú takéto zariadenia, preto si zisťovala sumy úhrad. 

Nevie, kde zobrali tieto sumy v Štiavniku, pretože tam je najvyššia úhrada 500 €, nie 783 €. 

Podobne Bytča nezodpovedá skutočnosti.  

Od tých klientov, ktorí neplatia a majú voči obci pozdĺžnosti, pôjdu dlhy do dedičského konania. 

Áno, mzdy sa zvyšujú o 10% , musí rásť aj úhrada a budúci rok budeme klientom zvyšovať 

o ďalších 100 €?  Mzdy sa zvyšujú o 10% a prečo chcete dvíhať úhradu klientom o 25%? 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – už od 1.5.2019 bolo navýšenie miezd, ďalšie bude od  

                                                  01.01.2020. Všetky ekonomické podklady majú vyčíslené, ak  

                                                   úhradu nezvýšime, dobehne nás to a budúci rok sa to bude musieť aj  

                                                  tak prepočítať a navýšiť.) 

 

Okrem iného deti, resp. príbuzní nemajú povinnosť platiť za dôchodcov úhrady, keď im to 

nevychádza. 

(Mgr. Martina Dodeková – pri prijatí klienta si toto ošetrujú a príbuzní podpisujú zmluvu, že  

                                       prípadné nedoplatky za klienta uhradia) 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – nespochybňuje kvality zamestnancov, chcel by ale vedieť čisté 

mzdy zamestnancov a či majú zamestnanci odmeny. 

(Mgr. Martina Dodeková – môže potvrdiť, že napr. opatrovateľky nemajú ani osobné príplatky, tie  

                                       majú iba v kuchyni pomocné sily, ktoré varia. Myslí si, že si príplatky  

                                       zaslúžia všetci. Odmeny zamestnanci mali na konci roka, aj v lete. Myslí si,  

                                     že si za svoju prácu nejaké odmeny zaslúžia.) 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – môže potvrdiť, že strava sa neskutočne polepšila, jedlo je 

veľmi kvalitné a chutné. Zmodernizovali aj výdajnú školskú jedáleň, v ktorej sa nachádza chladiaca 

vitrína, pult na šaláty a pod., je to pre školu prínos. 

Čo sa týka miezd, je strašne veľká disproporcia medzi mzdami v oblasti sociálnych služieb, sú 

smiešne malé, ale sú smiešne malé aj dôchodky. Ľudia si to ledva dokážu zaplatiť, bolo by treba 

hľadať aj nejakú inú možnosť. Sú napríklad možnosti zamestnať na aktivačné práce? 

(p. Elena Trebulová – táto možnosť už nie je aktuálna) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – stále vidíme len čísla, nie ľudí. Je si istý, že dôchodcovia na to 

nemajú. Dôchodcovia zápasia so svojou existenciou, treba sa pozrieť na peňaženku dôchodcov, aké 

nízke majú dôchodky. Zvýšenie o 100 € mesačne je strašne veľa. Kopec VZN tu bolo predložených 

na zvýšenie poplatkov, všetko musia platiť ľudia. 
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(Mgr. Martina Dodeková – ak by sme chceli dostať nejakého kvalitného zamestnanca, tak ho tam 

                                       nedostaneme, lebo pôjde iba na funkčný plat. Môžeme sa pozrieť na to aj  

                                       z iného pohľadu. Máme doma imobilného doma dôchodcu, nemôže človek  

                                      pracovať, bude mať iba opatrovnícky príspevok, treba platiť lieky, energie  

                                      a nikto sa nepýta či, na energie má. Či ho máte doma alebo v zariadení,  

                                      musíme na klienta doplatiť. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – vidieť, že je ekonomicky úplne mimo, že nemal  

                                     zodpovednosť za iných ľudí, ktorí pracujú, ktorí musia uživiť rodinu. Títo  

                                     ľudia poskytujú službu ďalším ľuďom, ktorí sa nevedia o seba starať sami  

                                     a túto službu im nevedia poskytnúť ani rodinní príslušníci doma. Aby sa to  

                                     nezrútilo, musí brať do úvahy aj ekonomiku. Ak  dnes neodsúhlasime  

                                     zvýšenie, starosta sa s tým bude musieť vysporiadať, ale v rozpočte hneď  

                                    bude  mínus 65 000 € pre ZpS, preto, lebo chce byť dobrý voči ľuďom, ale  

                                    pre to , aby to lepšie fungovalo, okrem tohto názoru, nie je schopný nič  

                                    urobiť. 

(Ing. Daniel Brezina – mňa počas štúdia vychovávali tie najväčšie kapacity v oblasti krízového  

                                 riadenia na Slovensku, ktoré majú za sebou toľko, čo si tu nikto nedokáže  

                                 ani len predstaviť. Títo ľudia ma nevychovávali  ako napr. krízového manažéra  

                                 a  bývalého ministra zdravotníctva p. Drukera, ktorý sa pozeral iba cez excel.  

                                 Mňa vychovávali aj z toho ľudského hľadiska a takto ma vychovávala aj  

                                 rodina, aj škola a týmto sa ja riadim, a preto takto argumentujem a v tomto  

                                 budem aj  naďalej pokračovať.) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – ešte raz sa pýta Daniela, či chce aby strata v zariadení pre  

                                seniorov bola dofinancovaná z obecného rozpočtu? ) 

(Ing. Daniel Brezina – áno, radšej z rozpočtu, ako od dôchodcov) 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – prikláňa sa k názoru Daniela. Čo budeme s týmito ľuďmi robiť, 

keď budú mať veľké dlžoby? V podielových daniach  dostávame pre obyvateľa nad 62 rokov 280 € 

+ zo štátu na klienta v ZpS 360 € a ešte si toľko doplácajú klienti. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – keby sa mzdy navyšovali nejako strašne veľa, zamyslel by sa nad  

                                            tým, bohužiaľ sú veľké odvody, náklady na energie a pod. Na druhej   

                                           strane  za 65 000 € postavíme radšej  kus chodníka, on je za to, aby to  

                                            radšej zaplatili príbuzní. ) 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – už teraz sa hovorí, že energie idú vyššie o 10%, mzdy sa 

zvyšujú. Pokiaľ ide o dôchodcov, ich rodina je určite rada, že ich tam môžu mať umiestneného. 

Keby mali takého človeka doma, to je 24 hodinová starostlivosť bez prestávky, žiadna dovolenka, 

žiadne kultúrne predstavenie, žiadna večera v reštaurácii a pod. 

(Ing. Daniel Brezina – nie všetci majú deti a aj deti majú existenčné problémy, nemajú všetci na to.) 

  

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – takisto opatrovali doma tetu, ale ak by sa nemohli o ňu 

starať, boli by radi, keby ju mohli mať v zariadení a radi by aj doplatili, aby mali aký taký štandard. 

Ale ak majú nejaký právny nástroj, že pohľadávky doplatia príbuzní, je to v poriadku. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – príjmy v zariadení pre seniorov na pokrytie prevádzkových 

nákladov sú nepostačujúce. Minule chýbali peniaze na jedlo, schvaľovali sme to na 

predchádzajúcom zastupiteľstve,  dnes opäť chýbajú peniaze na mzdy, pričom ide o to isté VZN. 

Potom bude zase chýbať na elektriku, lebo sa od nového roka zvyšuje. Prečo nemôžeme 

rozhodovať spôsobom, že  dôvodovú správu dostaneme s rozpísaním všetkého – príjmy od štátu, od 

klientov, za poskytovanie zdravotnej starostlivosti, za stravu, za to, že máme spoločnú kuchyňu so 

školou, za dary a pod. Na druhej strane náklady za mzdy, za elektriku a iné. Že je tam toľko 
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zamestnancov, toľko klientov, výšky miezd. Vyjde nejaké číslo, možno mínusové. Ale keď to takto 

všetko dostaneme vysvetlené, určite by nikto proti tomu nebol. Buď tú službu občan potrebuje 

a službu treba určitým spôsobom zaplatiť alebo tam človeka nedajú. Robíme to takpovediac 

salámovou metódou, napíšeme iba, že príjmy sú nepostačujúce. Nech je to vždy komplexná správa, 

ktorá by o ZpS všetko povedala a odôvodnila. Ak si človek niekde prečíta, že sme prijali za rok 29 

klientov a 27 ich zomrelo, každý si pomyslí, že tam tá kvalita služieb je asi mizivá. Keď ale budem 

vedieť, že sú tam ľudia so VI. stupňom odkázanosti, tak si toto nepomyslím. Dvihnem za to ruku, 

lebo chcem, aby Makov prevádzkoval zariadenie, ale do budúcna chce, aby to bolo riadne 

predložené, aby z toho vyplynuli odpovede na otázky, ktoré sa každý pýta. 

A odkiaľ má rodina zobrať na doplatenie za službu v ZpS? Existuje taká rozprávka o 3 grošoch, 

kedy mama doopatrovala starších. Dnes sme sa naučili žiť terajším spôsobom života a starí ľudia sú 

nám na obtiaž, pretože potrebujeme si riešiť svoje životné potreby, chodiť do práce, nedokážeme sa 

o rodiča postarať, preto to musí niekto v ekonomickom prostredí zaplatiť. A prečo on by mal znášať 

náklady ako občan obce na vybranú skupinu ľudí z iných obcí, pretože je tam možno polovica 

klientov z iných obcí. Nastane aj problém s klientami, ktorí majú pohľadávky, napr. Anton Pavlík, 

ktorý má dlh 10 000 €. Nikto sa nesnaží o vinkuláciu a pod. Peniaze vynaložené boli a my ich 

nedostaneme. Toto by sa malo riešiť. 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – vzniká potom dojem, že načo tu máme takéto zariadenie, keď tu 

máme veľa cudzích klientov a musíme na nich doplácať.  

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu – pretože tu máme 20 Makovčanov, sociálnu službu musíme  

                                                      poskytovať, keby sme nemali cudzích, zariadenie nemôže ani byť,  

                                                  doplácali by sme nehorázne peniaze. Kto túto službu chce  

                                                  a sociálnu službu využíva, nech si ju zaplatí. Prečo by sme  

                                                  z rozpočtu mali dávať 60 000 € a doplácať za dôchodcov. Ide  

                                                  o službu ako napríklad reštauračné služby, človek si tam dá obed,  

                                                   prečo by som mal doplácať niekomu na obed, kto ide do reštaurácie,  

                                                 to je hlúposť. A my poskytujeme sociálne služby, je to to isté.) 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – sú tam občania aj naši, ktorí na to nemajú a musíme za nich 

doplácať.  Treba zvážiť, možno zvýšiť, ale odtiaľ potiaľ. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – sú tu vyčíslené ekonomické náklady, ak to neschvália,  

                                                        treba dať konkrétny návrh, ako vykryť rozdiel v prevádzke) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – rozumie, že musíme úhradu zvýšiť, návrh na zvýšenie je 

ale o 30 % + strava sa takisto minule zvyšovala, je to strašné číslo, ide o 1/3 navýšenia počas roka, 

nevie sa s tým stotožniť. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – k tomu kroku zvyšovania úhrad príde určite vo všetkých  

                                                sociálnych zariadeniach) 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh  na uznesenie: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/     p r e r o k o v a l o 

 

návrh Všeobecne záväzné nariadenie Obce Makov o poskytovaní sociálnych služieb v Zariadení pre 

seniorov Makov č. 62 
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B/ S ch v a ľ u j e 

 

navýšenie úhrady za ubytovanie pre klientov v Zariadení pre seniorov Makov 62 o 98 € mesačne. 

 

C/    S a  u z n i e s l o 

 

na Všeobecne záväznom nariadení Obce Makov č.8/2019 o poskytovaní sociálnych služieb  

v Zariadení pre seniorov Makov č. 62. 

 

D/ R u š í  

 

dňom 31.12.2019 VZN Obce Makov č. 4/2019 o poskytovaní sociálnych služieb v Zariadení pre 

seniorov Makov č. 62. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 5 Rastislav Gajdoš, Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 1 Ing. Daniel Brezina 

Zdržal sa 1 Rudolf Greguš 

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.127/2019 bolo prijaté. 

 

 

9. SCHVÁLENIE VZN OBCE MAKOV O POSKYTOVANÍ OPATROVATEĽSKEJ  

  SLUŽBY 

 

Návrh predkladaného VZN upravuje poskytovanie  opatrovateľskej služby v Obci Makov, ktorý 

vypracovala Mgr. Monika Hrtúsová, sociálna pracovníčka obce. Z dôvodu jej neprítomnosti 

predkladá návrh starosta obe, p. Martin Pavlík, 

 

Obec Makov poskytuje opatrovateľskú službu ako jednu z foriem sociálnych služieb na riešenie 

nepriaznivej sociálnej situácie z dôvodu ťažkého zdravotného postihnutia, nepriaznivého 

zdravotného stavu alebo z dôvodu dovŕšenia dôchodkového veku v súlade s § 41 zákona č.. 

448/2008 o sociálnych službách a o zmene a doplnení zákona č. 455/1991 Zb. o živnostenskom 

podnikaní (živnostenský zákon) v znení neskorších predpisov. 

Novela zákona o sociálnych službách (zákon č. 448/2008 Z. z. o sociálnych službách a o zmene 

a doplnení zákona č. 455/1991 Zb. o živnostenskom podnikaní (živnostenský zákon) v znení 

neskorších predpisov) o. i. upravuje financovanie sociálnych služieb,  úhrady za sociálnu službu, 

zdravotnú posudkovú činnosť, sociálnu posudkovú činnosť.   

 

Výška úhrady za poskytované úkony opatrovateľskej služby je stanovená na sumu 1,50 €/1 hodina. 

V roku 2018 sme mali EON (ekonomicky oprávnené náklady)  na 1 prijímateľa opatrovateľskej 

služby vo výške 717 €. Mzdové náklady vynaložené na mzdy opatrovateľov činili sumu 40 900 €. 
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Vzhľadom na predmetné skutočnosti navrhujú zvýšiť výšku úhrady za poskytované úkony 

opatrovateľskej služby na sumu 2,00 € / 1 hodina.  

 

Pri danom zvýšení úhrady ( o sumu  0,50 €/1 hodina)  by prijímateľ opatrovateľskej služby platbou 

úhrady pokryl 46 %  EON.   

Návrh VZN  bol zverejnený na webovej stránke a úradnej tabuli Obce Makov dňa 14. 11. 2019. 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 9/2019: 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – takto pred rokom sme schvaľovali zvýšenie sadzby za 

opatrovateľskú službu, ktorá bola vo výške 1,20 €/1hod, dohodli sme sa na kompromise a schválili 

1,50 €. Dnes máme opäť návrh na zvýšenie. Minule sa spomínalo, že sa obec nestihla zapojiť do 

projektu na terénne opatrovateľské služby. Nedalo by sa opäť skúsiť zapojiť do tohto projektu?                                    

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – v Turzovke majú na počet svojich obyvateľov iba 9 opatrovateliek, 

v Oščadnici 10 opatrovateliek. Nespochybňuje poskytovať občanom túto službu, ale mal by ju 

využívať naozaj iba ten, kto ju nutne potrebuje. Tí, ktorí ju u nás poskytujú, sa starajú o občanov 

vzorne. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – robil si prieskum v okolitých obciach, akú výšku úhrady za 

opatrovateľskú službu majú. Tak napr. v Klokočove je suma 0,80 €/1 hod, v Rakovej 1,20 €, vo 

Vysokej nad Kysucou 1,50 €, vo Svrčinovci 0,60 €, v Skalitom 0,50 € - tam od roku 2008 

nezvyšovali z dôvodu, že dôchodky dôchodcov sú nízke a majú 8 opatrovateliek, v Staškove 

opatrovateľskú službu neposkytujú, v Korni majú VZN z roku 2011, majú to však rozpísané 

spôsobom, že je ťažké sa v tom vyznať. V Krásne nad Kysucou majú úhrady podľa výšky dôchodku 

opatrovaného, a to takto: pri príjme do 400 € je úhrada 0,90 €, od 401 € do 500 € majú úhradu 1,18 

€ a pri príjme nad 500 € majú úhradu 1,78 €. Najviac sa mu pozdáva tento spôsob z Krásna, podľa 

výšky dôchodku. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – uvedené zistené úhrady sú zrejme pôvodné, určite však aj v iných  

                                                obciach  budú teraz v decembri schvaľovať navýšenie, netreba  

                                                zabúdať, že sa opäť ide zvyšovať minimálna mzda) 

(p. Elena Trebulová, hlavná kontrolórka – takýto model podľa výšky dôchodku má aj Sociálna  

                                                 poisťovňa a každý rok to prehodnocujú) 

(Mgr. Janka Petrovičová – asi má zmysel toto rozlíšenie podľa návrhu Daniela,  pozdáva sa jej to aj  

                                       z hľadiska sociálneho cítenia, ako si to človek môže dovoliť.) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – nevie, či by takýto spôsob nenapadla prokurátorka, nešiel  

                                       by touto cestou, je to diskriminačné.) 

 

Zaujíma ho aj, aký je dopyt na opatrovateľky u nás v obci? Dokážeme pokryť všetky žiadosti 

občanov? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – zatiaľ počet opatrovateliek postačuje, obci však bola doručená  

                                                ďalšia žiadosť od p. Marty Škorňovej, aby jej bola poskytnutá  

                                                opatrovateľská služba z obce.) 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh  na uznesenie, predložený starostom obce, p. Martinom Pavlíkom: 
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Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

 

zvýšenie úhrady za poskytované úkony opatrovateľskej služby zo sumy 1,50 €/1 hodina 

na sumu 2 €/1 hodina. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 1 Jozef Pavlík 

Proti 2 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš 

Zdržal sa 4 Rudolf Greguš, Ing. Marián Masnica,  

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia nebol  schválený – uznesenie nebolo prijaté. 

 

 

Návrh  na uznesenie, predložený poslancom OZ, Ing. Danielom Brezinom: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ s ch v a ľ u j e 

 

úhradu za poskytované úkony opatrovateľskej služby nasledovne: 

 

- príjem dôchodcu:  do 400 € -                výška úhrady 1,50 €, 

                                 od 401 € do 500 € - výška úhrady 1,75 €,         

                                nad 500 € -                výška úhrady 2 €. 

 

B/ P r e r o k o v a l o 

 

návrh Všeobecne záväzného nariadenia Obce Makov o poskytovaní opatrovateľskej služby. 

 

C/ S a   u z n i e s l o 

 

na Všeobecne záväznom nariadení Obce Makov č.9/2019 o poskytovaní opatrovateľskej služby. 

 

D) R u š í 

 

dňom 31. 12. 2019 VZN Obce Makov VZN č. 10/2018 o poskytovaní opatrovateľskej služby. 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 5 Ing. Daniel Brezina, Rudolf Greguš, Rastislav Gajdoš, 

Ing. Marián Masnica, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 1 Jozef Pavlík 

Zdržal sa 1 Mgr. Janka Petrovičová 

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.128/2019 bolo prijaté. 

 

 

10. SCHVÁLENIE VZN OBCE MAKOV O OCHRANE PRED ZNEUŽÍVANÍM  

  ALKOHOLICKÝCH NÁPOJOV 

 

Návrh VZN spracovala Mgr. Monika Hrtúsová na základe schváleného uznesenia OZ č.111/2019 

zo dňa 25.09.2019.  

Obec Makov v minulosti mala prijaté VZN Obce Makov č. 9/2008 o ochrane pred zneužívaním 

alkoholických nápojov, ktoré po napadnutí Protestom prokurátora Obecné zastupiteľstvo zrušilo 

uznesením číslo 175/2012.   

Predkladaný Návrh VZN upravuje zákaz podávania alebo požívania alkoholických nápojov na 

verejne prístupných miestach na území Obce Makov a vymedzuje výnimky, pri ktorých tento 

všeobecný zákaz neplatí v zmysle platnej legislatívy (zákon č. 219/1996 Z. z. o ochrane pred 

zneužívaním alkoholických nápojov a o zriaďovaní a prevádzke protialkoholických záchytných 

izieb v znení neskorších predpisov).  

 

V súlade s § 2 b ods. 1 zákona o obecnom zriadení „verejné priestranstvo je ulica, námestie, park, 

trhovisko a iný priestor prístupný verejnosti bez obmedzenia, ktorý bez ohľadu na vlastnícke 

vzťahy slúži na všeobecné užívanie, ak osobitný zákon neustanovuje inak“.  

 

V zmysle ustanovenia § 2 ods. 4 zákona č. 219/1996 Z. z. o ochrane pred zneužívaním 

alkoholických nápojov a o zriaďovaní a prevádzke protialkoholických záchytných izieb v platnom 

znení (ďalej len „zákon č. 219/1996 Z. z.“) môžu obce vo svojich územných obvodoch alebo 

v určitých častiach svojho územného obvodu obmedziť alebo zakázať v určitých hodinách alebo 

dňoch predaj, podávanie alebo požívanie alkoholických nápojov v zariadeniach spoločného 

stravovania a v predajniach potravín. 

 

Podľa ustanovenia § 2 ods. 5 zákona č. 219/1996 Z. z. obce môžu vo svojich územných obvodoch 

alebo v určitých častiach svojho územného obvodu obmedziť alebo zakázať z dôvodu ochrany 

verejného poriadku podávanie alebo požívanie alkoholických nápojov aj na iných verejne 

prístupných miestach. 

 

V súlade s ustanovením § 2 ods. 6 zákona č. 219/1996 Z. z. obce môžu určiť výnimky zo zákazu 

alebo obmedzenia predaja, podávania alebo požívania alkoholických nápojov, ktoré ustanovili 

podľa odsekov 4 a 5. 
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Najmä z dôvodu ochrany verejného záujmu využívame vyššie uvedené splnomocňovacie 

ustanovenia a navrhujeme formou VZN upraviť podávanie a požívanie alkoholických nápojov na 

území obce. 

 

Pokiaľ ide o splnomocňovacie ustanovenie v § 2 ods. 4 zákona č. 219/1996 Z. z., navrhujeme zákaz 

podávania a požívania alkoholických nápojov v predajniach potravín, nachádzajúcich sa 

v katastrálnom území Obce Makov,  v dňoch od 02. 01. do 30. 12 príslušného kalendárneho roka, 

a to v čase od 05.00 hod. do 24.00 hod. 

 

Podľa § 10 Výnosu Ministerstva pôdohospodárstva SR a Ministerstva zdravotníctva SR  č. 

28167/2007 – OL zo dňa 12. 04. 2006, ktorým sa vydáva hlava Potravinového kódexu SR 

upravujúca všeobecné požiadavky na konštrukciu, usporiadanie a vybavenie potravinárskych 

prevádzkarní a niektoré osobitné požiadavky na výrobu a predaj tradičných potravín a na priame 

dodávanie malého množstva potravín, zákonodarca definuje predajne potravín ako trvalé zariadenia, 

ktoré sa zriaďujú najmä ako samoobslužné nákupné predajne, predajne s rozličným tovarom 

a špecializované predajne, ako sú najmä predajne mäsa, predajne lahôdok a predajne cukrárskych 

výrobkov.  

 

Pokiaľ ide o splnomocňovacie ustanovenie v § 2 ods. 5 zákona č. 219/1996 Z. z., navrhujeme 

definíciu iných verejne prístupných miest, na ktorých navrhujeme zákaz podávať a požívať 

alkoholické nápoje.  

 

Navrhujeme zákaz podávania a požívania alkoholických nápojov na verejne prístupných miestach 

pred bytovými domami vo vlastníctve obce (Makov č. 17, časť obce Čierne a Makov č. 383 pri 

Základnej škole s materskou školou) v dňoch od 02. 01. do 30. 12 príslušného kalendárneho roka, 

a to v čase od 05.00 hod. do 24.00 hod. 

 

Zároveň využívame možnosť určiť výnimky z vyššie uvedených obmedzení. 

 

Návrh VZN  bol zverejnený na webovej stránke a úradnej tabuli Obce Makov dňa 12. 11. 2019. 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 10: 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – zaujímalo by ho, kto bude ukladať pokuty. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v čl. IV, bod 2 je uvedené, že porušenie tohto VZN sa 

posudzuje ako správny delikt, za ktorý obec uloží pokutu v súlade s § 2, ods. 1 a ods.2 zákona č. 

369/1990 Zb. o obecnom zriadení. Tento paragraf v uvedenom zákone o obecnom zriadení však 

hovorí o označovaní ulíc a iných verejných priestranstiev, nehovorí nič o uložení spomínanej 

pokuty. 

Takisto ako p. Greguš si osobne myslí, že by tam malo byť uvedené, kto bude dávať pokuty. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – predložené VZN môžeme prijať, len aby sme ho potom aj 

využili. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – predložením VZN iba plní požiadavku obecného zastupiteľstva na  

                                                základe uznesenia) 

(Ing. Daniel Brezina – papier znesie všetko, len či to bude aplikovateľné v praxi) 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – keď nemáme obecnú políciu, nemá kto vykonávať toto 

v praxi, žiada VZN stiahnuť. 
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p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – ak bude VZN prijaté, mohlo by sa potom zverejniť, kde je 

zakázané podávať a požívať alkoholické nápoje. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – v čl. III, bod 4, písm. b) pri výnimkách zo zákazu by podľa 

tohto písmena nemohol organizovať podujatia nikto, iba Obec Makov. 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – VZN je hlavne pre ľudí, ktorí budia verejné pohoršenie. 

(Ing. Marián Masnica – ak VZN prijmeme, kto bude pokutovať napr. Mira Dibalu? V obci tu robí  

                                   pohoršenie možno jedna mladá skupina, ale tí nerobia až taký veľký bordel.  

                                   U mladých ľudí je problematické obdobie možno v období medzi základnou  

                                   školou a manželstvom, kedy sa ešte hľadajú, nemajú kde tráviť voľný čas  

                                   a zopár mladých ľudí trávi čas pri fľaši.) 

(Mgr. Janka Petrovičová – nemyslí si, že mladí ľudia nemajú kde tráviť voľný čas, v obci je dosť  

                                  športovísk, fitcentrum, posilňovňa, telocvičňa, ihriská. No práve táto skupina  

                                  tam nepôjde. Ak by tu aj bola možnosť zúčastniť sa na diskotéke, pôjdu tam  

                                  iba za jedným účelom. Možno by sme im mohli vyčleniť nejaké priestory.) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – žiada doplniť v čl. III, bod 4, písm. b) aj „na iné podujatia 

oficiálne organizované s podporou Obce Makov alebo organizované obecnými záujmovými 

združeniami“. 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ p r e r o k o v a l o 

 

návrh Všeobecne záväzného nariadenia Obce Makov o ochrane pred zneužívaním alkoholických 

nápojov. 

 

B/ S a   u z n i e s l o 

 

na Všeobecne záväznom nariadení Obce Makov č. 10/2019 o ochrane pred zneužívaním 

alkoholických nápojov. 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 6 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Rudolf Greguš, Ing. Marián Masnica,  

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 1 Jozef Pavlík 

Zdržal sa 0  

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.129/2019 bolo prijaté. 
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11. INFORMATÍVNA SPRÁVA O PODANÍ ŽIADOSTI O POSKYTNUTIE DOTÁCIE        

  NA PODPORU ROZVOJA SOCIÁLNYCH SLUŽIEB 

 

Informačnú správu o možnosti požiadať o dotáciu na podporu sociálnych služieb vypracovala Mgr. 

Monika Hrtúsová, sociálna pracovníčka obce. 

 

V súlade s § 3 ods. 1 písm. h) zákona č. 544/2010 Z. z. o dotáciách v znení neskorších predpisov 

môže obec podať Žiadosť o poskytnutie dotácie na podporu rozvoja sociálnych služieb a dotácie na 

podporu vykonávania opatrení sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej kurately 

 

Predmetnú žiadosť za účelom kúpy osobného motorového vozidla na podporu poskytovania 

terénnej formy sociálnej služby už mám spracovanú.  

 

Zo žiadosti vyberám:  

 

 

 

Prieskumom trhu a informovaním sa v iných obciach bol ako ekonomicky najvýhodnejší nákup 

vyhodnotený nákup osobného motorového vozidla model: Dacia Dokker Van, verzia: 1,3 Tce 75 

kWh/102k Samp, S Ambiance +, farba: Biela Glacier 389, od firmy AUTO MARKET, s. r. o., 

Žilina, a to vzhľadom na nákupnú cenu a úžitkové vlastnosti osobného motorového vozidla.  

Cenová ponuka vo výške 15 990 €  zahŕňa izotermickú prestavbu osobného motorového vozidla 

a protisklzovú úpravu ako nevyhnutnú súčasť v zmysle platnej legislatívy a osobné motorové 

vozidlo, určené na rozvoz stravy,  musí spĺňať európsku bezpečnostnú normu. 

 

Získaním dotácie na  kúpu osobného motorového vozidla na podporu poskytovania terénnej formy 

sociálnej služby si obec ukladá jednotlivé ciele pri zabezpečovaní sociálnej služby: 

- podporovať  jednotlivcov /klientov/ a ich rodiny, aby mohli klienti ostať žiť doma 

- utvárať podmienky na život v prirodzenom sociálnom prostredí 

- zvyšovať kvalitu života občanov v dôchodkovom veku, ako aj občanov s nepriaznivým 

zdravotným stavom   

- predchádzať sociálnemu vylúčeniu tejto skupiny obyvateľov obce 

- zvyšovať kvalitu a zabezpečovať ľahšiu dostupnosť uvedenej podpornej sociálnej služby 

- rozvoj terénnej formy sociálnej služby, ktorú zabezpečuje obec,  v kontexte sociálnej služby 

jedálne, s výkonom opatrovateľskej služby a  prepravnej služby. 

 

Výdavky  súvisiace s účelom, na ktorý sa žiada dotácia   

 
Celkové výdavky 

Vlastné alebo iné 

zdroje 

Požadovaná suma 

dotácie 

15 990 eur 100 % 1 599eur  10% 14 391eur 90%        

V členení: 

Bežné výdavky 0 eur 0 eur  0 eur 

Kapitálové výdavky 15 990 eur 1 599 eur 14 391 eur 
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Žiadosť o poskytnutie vyššie uvedenej dotácie sa podáva v období od 01.11.2019 do 31.12.2019 na 

Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny. 

Žiadosť bude podaná v mesiaci december 2019 v súlade so zákonom č. 544/2010 Z. z. o dotáciách 

v znení neskorších predpisov. 

Jednou z povinných náležitostí žiadosti je doklad preukazujúci zabezpečenie najmenej 10% 

z celkových výdavkov na uskutočnenie aktivít a činnosti z vlastných zdrojov. 

Je potrebné schváliť  zabezpečenie krytia výdavkov z vlastných zdrojov vo výške 10 %, t. j. 1 599 

€,  z celkového rozpočtu vo výške 15 990 €, za účelom podania Žiadosti o poskytnutie dotácie na 

podporu rozvoja sociálnych služieb (druh dotácie: § 3 ods. 1 písm. h) zákona č. 544/2010 Z. z. 

o dotáciách v znení neskorších predpisov, účel: Kúpa osobného motorového vozidla na podporu 

poskytovania terénnej formy sociálnej služby . 

 

DISKUSIA K BDOU PROGRAMU č. 11: 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – od koho žiadame uvedenú dotáciu a aký je harmonogram 

dotácie? Hľadala to v rozpočte pre rok 2020, nenašla to tam, hoci to tam malo byť už zahrnuté. 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 4 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ b e r i e    n a   v e d o m i e  

 

informatívnu správu  o možnosti podania Žiadosti o poskytnutie dotácie na podporu rozvoja 

sociálnych služieb (druh dotácie: § 3 ods. 1 písm. h) zákona č. 544/2010 Z. z. o dotáciách v znení 

neskorších predpisov, účel: Kúpa osobného motorového vozidla na podporu poskytovania terénnej 

formy sociálnej služby). 

 

B/  S ch v a ľ u j e 

 

podanie Žiadosti o poskytnutie dotácie na podporu rozvoja sociálnych služieb (druh dotácie: § 3 

ods. 1 písm. h) zákona č. 544/2010 Z. z. o dotáciách v znení neskorších predpisov, účel: Kúpa 

osobného motorového vozidla na podporu poskytovania terénnej formy sociálnej služby). 

 

C/ S ch v a ľ u j e 

 

zabezpečenie krytia výdavkov z vlastných zdrojov vo výške 10 %, t. j. 1 599 €,  z celkového 

rozpočtu vo výške 15 990 €, za účelom podania Žiadosti o poskytnutie dotácie na podporu rozvoja 

sociálnych služieb (druh dotácie: § 3 ods. 1 písm. h) zákona č. 544/2010 Z. z. o dotáciách v znení 

neskorších predpisov, účel: Kúpa osobného motorového vozidla na podporu poskytovania terénnej 

formy sociálnej služby). 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Rudolf Greguš, Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.130/2019 bolo prijaté. 

 

 

12.  NÁVRH NA ZVÝŠENIE ODMENY POSLANCOM OZ 

 

Pán Rudolf Greguš, poslanec OZ predložil návrh na zvýšenie odmeny poslancom obecného 

zastupiteľstva, s účinnosťou od 01.01.2020.  

Všetko sa zvyšuje, taktiež majú vyššie výdavky, rokujú dlho za 35 € za jedno rokovanie obecného 

zastupiteľstva. 

(Ing. Irena Valičková – na začiatku volebného obdobia si predsa schválili Zásady odmeňovania  

                                  poslancov obecného zastupiteľstva, ktoré by malo byť platné na celé volebné  

                                  obdobie.) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – odmena vo výške 35 € za zastupiteľstvo je dosť, len dlho  

                                                           sedíme.) 

 

Po prerokovaní nebolo prijaté žiadne uznesenie. 

 

 

13.  STANOVISKO HLAVNEJ KONTROLÓRKY OBCE K NÁVRHU ROZPOČTU OBCE  

 MAKOV PRE ROK 2020 

 

V zmysle ust. § 18 f, ods. 1 písm. c/ zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov hlavný kontrolór vypracúva odborné stanovisko k návrhu rozpočtu obce pred 

jeho schválením v obecnom zastupiteľstve. Stanovisko vychádza z posudzovania rozpočtu vo 

vzťahu k príslušným zákonom a vlastným zásadám pri zostavovaní a spracovaní údajov pre 

zostavovanie rozpočtu. 

 

Odborné stanovisko spracovala hlavná kontrolórka obce, p. Elena Trebulová, na základe  

zverejneného návrhu rozpočtu Obce Makov na rok 2020 a na základe predloženého viacročného 

rozpočtu na roky 2021 – 2022. Pri zostavovaní návrhu rozpočtu obce ekonomický odbor obecného 

úradu vychádzal z aktuálnej prognózy makroekonomického vývoja a vývoja daňových príjmov ako 

aj z monitoringu rozpočtového hospodárenia obce. 

Obec zostavila schodkový návrh rozpočtu pre rok 2020 v sume 114 43 €.  /viď tabuľku č.1/.                               

Bežný rozpočet je navrhovaný ako  prebytkový vo výške 185,-€. Kapitálový rozpočet je 

rozpočtovaný so schodkom 191 098 €. Schodok kapitálového rozpočtu nie je krytý prebytkom  

bežného rozpočtu a  finančných operácií . Po uplatnení finančných operácií je kapitálový rozpočet 

v schodku.  Viacročný rozpočet na roky 2020 – 2021 sa v súlade s § 10 ods. 3 až 7 zákona č. 

583/2004 Z .z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy vnútorne člení na : 

 a/ bežné príjmy a bežné výdavky / bežný rozpočet/ 

b/ kapitálové príjmy a kapitálové výdavky /kapitálový rozpočet/ 
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c/ finančné operácie 

 

Tab.č.1 : Rozpočet príjmov a výdavkov 

 

Príjmy bežného rozpočtu 2 116 962 

  Výdavky bežného rozpočtu  

2 116  777 

 

      PREBYTOK 

 

 

+  185 

    Príjmy kapitálového rozpočtu 135 620 

 

      Výdavky kapitálového 

rozpočtu 

 

326 718 

           SHODOK - 191 098 

 

Príjmové finančné operácie   

90 000 

 

 Výdavkové finančné operácie 

13 550 

 

             PREBYTOK 

 

    + 76 450 

 

 

 

 

Príjmy celkom 

                                            

2  342 582   

 

Výdavky celkom 

                                               

2  457 045 

 

SCHODOK 

                                             

-  114 463          

 

Návrh rozpočtu je spracovaný v súlade so zákonom č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov, nariadením  vlády č. 668/2004 Z .z. o rozdeľovaní a poukazovaní výnosu 

dane z príjmov územnej samospráve, zákonom  č. 523/2004 Z .z. o rozpočtových pravidlách 

verejnej správy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a zákonom 

č. 583/2004 Z .z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov v znení neskorších predpisov. Zohľadňuje aj ustanovenia zákona č. 564/2004 Z .z. 

o rozpočtovom určení výnosu dane z príjmov územnej samospráve a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov v znení neskorších predpisov a zákona č. 597/2003 Z .z. o financovaní základných škôl, 

stredných škôl a školských zariadení v znení neskorších predpisov a ostatné súvisiace právne 

normy. Taktiež so zákonom č. 582/2004 Z. z. o miestnych daniach a miestnom poplatku za 

komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení neskorších predpisov.  

Návrh rozpočtu v zmysle opatrenia Ministerstva financií SR č.  MF/010175/2004-42, z 8. decembra 

2004 a jeho doplnkov, ktorým sa ustanovuje druhová organizačná a ekonomická klasifikácia 

rozpočtovej klasifikácie. 
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Dodržanie informačnej povinnosti zo strany Obce Makov 

Návrh rozpočtu bol v zákonom stanovenej lehote, v súlade s § 9 ods. 2 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z .n. p., zverejnený na úradnej tabuli Obce Makov  a na webovej 

stránke  Obce Makov , t. j. viac ako 15 dní pred jeho schválením. 

 

Metodická správnosť predloženého návrhu rozpočtu 

 

Návrh rozpočtu je spracovaný v súlade s Metodickým pokynom Ministerstva financií SR, 

ktorým  bol vydaný praktický a konkrétny manuál pre tvorbu programových štruktúr na úrovni 

miestnej a regionálnej samosprávy. Je vypracovaný na trojročné obdobie. Pre rok 2020 až 2022 

vydalo Ministerstvo financií výnosom číslo MF/009168/2019-411 manuál – „Príručka na 

zostavenie návrhu rozpočtu verejnej správy na roky 2020 až 2022“. Metodiku tvorby rozpočtu 

usmerňuje časť 9 predmetného výnosu „Rozpočty obcí, vyšších územných celkov a dopravných 

podnikov.“ Pre obce je dôležitá najmä príloha č.1, ktorá obsahuje kódy zdrojov.  

Podľa uvedeného obce, vyššie územné celky a dopravné podniky sú povinné poskytovať 

ministerstvu financií potrebné údaje o svojom hospodárení   na účely zostavenia návrhu rozpočtu 

verejnej správy, návrhu štátneho záverečného účtu a návrhu súhrnnej výročnej  správy   Slovenskej 

republiky. Údaje na účely zostavenia návrhu rozpočtu verejnej správy poskytujú prostredníctvom 

rozpočtového informačného systému  pre samosprávu /ďalej len RISSAM rozpočet/ v správe 

ministerstva financií. 

Obec a vyšší územný celok sú povinní poskytovať do RISSAM rozpočet údaje o schválenom 

rozpočte na príslušný rozpočtový rok a rozpočtov na nasledujúce roky viacročného rozpočtu 

najneskôr do 20 kalendárnych dní odo dňa schválenia rozpočtu orgánom obce alebo orgánom 

vyššieho územného celku, príslušným podľa osobitných predpisov. Ak je rozpočet obce alebo 

rozpočet vyššieho územného celku na nasledujúci rozpočtový rok schválený do 31. decembra 

bežného roka, obec a vyšší územný celok poskytujú údaje schváleného rozpočtu, v členení 

minimálne na úrovni hlavnej kategórie ekonomickej klasifikácie rozpočtovej klasifikácie, 

najneskôr do 10. januára nasledujúceho rozpočtového roka a schválený rozpočet na príslušný 

rozpočtový rok a rozpočty na nasledujúce roky viacročného rozpočtu najneskôr do 31. januára 

nasledujúceho rozpočtového roka, pričom počas rozpočtového provizória obec a vyšší územný 

celok poskytujú v tomto rozsahu a termínoch údaje schváleného rozpočtu predchádzajúceho 

rozpočtového roka. 

Návrh zostaveného programového rozpočtu na rok 2020 spĺňa hlavnú podmienku zostavenia 

rozpočtu stanovenú v § 10 ods. 7 zákona č. 583/2004 Z .z.  o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy a to povinné zostavenie bežného rozpočtu ako vyrovnaného, alebo prebytkového. 

                                                                                                                                                                                                   

Návrh rozpočtu bol spracovaný podľa rozpočtovej klasifikácie v súlade s Opatrením MF SR č. 

MF/010175/2004-42 uverejnenom vo Finančnom  spravodajcovi č. 14/2004, ktorým sa ustanovuje 

druhová, organizačná a ekonomická klasifikácia rozpočtovej klasifikácie v z .n .p., ktorá je záväzná 

pri zostavovaní rozpočtov územnej samosprávy a vyhláškou Štatistického úradu č. 247/2014, ktorou 

sa vydáva štatistická klasifikácia výdavkov verejnej správy. 

 

Tvorba návrhu rozpočtu 

Rozpočet obce je stanovený v zmysle § 4 – Rozpočet verejnej správy, odst. 6  „Súčasťou rozpočtu 

verejnej správy je aj schválený rozpočet verejnej správy na bežný rozpočtový rok, údaje 

o očakávanej skutočnosti bežného rozpočtového roka a údaje o skutočnom plnení rozpočtu verejnej 

správy za predchádzajúce dva rozpočtové roky“ zákona č. 523/2004 o rozpočtových pravidlách 

verejnej správy a o zmene a doplnení niektorých zákonov. 

Rozpočet obce pre príslušný rok je záväzný, rozpočty na následne dva roky majú len orientačný 

charakter a ich ukazovatele budú v ďalších rokoch spresňované. 
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Ale rozpočet je otvorený dokument, ktorý v priebehu rozpočtového roka je možné na základe 

vývoja tvorby verejných zdrojov zákonným spôsobom aktualizovať.  V návrhu rozpočtu sú 

zapracované transfery na prenesený výkon štátnej správy a transfery na vzdelávanie, ktoré je 

zabezpečené z dvoch zdrojov. Financovanie originálnych kompetencií sa  zabezpečuje transferom 

z rozpočtu obce a financovanie prenesených kompetencií transferom zo  štátneho rozpočtu. Transfer 

prostriedkov na školy bude potrebné upraviť  v  I. polroku 2020 na základe schváleného rozpisu pre 

jednotlivé obce  SR, vykonaného Ministerstvom školstva na rok 2020. 

 

 

A. ROZPOČET PRÍJMOV   

A.1. Bežné príjmy: 

Najdôležitejším  bežným príjmom je výnos dane z príjmov poukázaný územnej samospráve 

v zmysle zákona č. 564/2004 z príjmov fyzických osôb. Tento druh príjmu pre rok 2020 je 

rozpočtovaný vo výške  640 000 € . Podiel výšky sa odvíja od objemu vybranej dane z príjmov 

fyzických osôb, prerozdeľovanej na obce podľa kritérií v zmysle nariadenia vlády o rozdeľovaní 

výnosu dane z príjmov územnej samospráve.                                                                                                                                                                                            

V roku 2019 bol schválený zákon o zvýšení sumy ročnej nezdaniteľnej časti základu dane na 

daňovníka z 19,20 násobku na 21 násobok sumy platného životného minima. Prinesie viac 

finančných prostriedkov pre zamestnancov a živnostníkov, menej pre samosprávy. Keďže 

platnosť tohto zákona je od 1.1.2020  táto skutočnosť neovplyvní príjmy obce v roku 2020, ale 

až 2021. Z tohto dôvodu je rozpočtovaný výnos dane z príjmov poukázaný územnej samospráve 

pre rok 2020 o 4000,-€   nižší / mierne  zniženie  zamestnanosti/ a v roku 2021 o 15 440 € oproti 

roku 2018. 

                                                                                                                                                                      

Ďalšie príjmy bežného rozpočtu tvorí daň z nehnuteľnosti, ktorá je rozpočtovaná vo výške 106 

320,-€ podľa prepočtov schváleného VZN č. 6/2015 o miestnych daniach v Obci Makov, ktoré 

nadobudlo účinnosť od 1.1.2016, v zmysle ktorého sa bude daň z nehnuteľnosti pre rok 2020 

vyrubovať. Pri tomto druhu dane došlo k navýšeniu rozpočtu oproti roku 2019 o čiastku 3 000,-

€ z dôvodu, že dosiahnutá skutočnosť výberu dane zo stavieb k 31.9.2019 bola vyššia ako 

rozpočtovaná daň pre rok 2019. 

Miestny poplatok za komunálne odpady a drobné stavebné odpady sa v zmysle zákona č. 

582/2004 Z. z. o miestnych daniach a poplatku za komunálne a drobné stavebné odpady v znení 

neskorších predpisov sa  platí za komunálne odpady a drobné stavebné odpady, ktoré vznikajú 

na území Obce Makov. V roku 2015 bolo schválené VZN č. 7/2015 o miestnych poplatkoch 

v Obci Makov, ktoré nadobudlo účinnosť od 1.1.2016. Rozpočet pre tento druh poplatku  ostal 

na úrovni roku 2019.  

Ostatné položky daňových príjmov ostali na úrovni minulého roka nedošlo k podstatným 

zmenám pri ich znížení alebo navýšení  okrem dane za ubytovanie, ktorej rozpočet príjmu bol 

unížení o 2 000,-€. 

 

Nedaňové príjmy  stúpli oproti roku 2019 o 11,63 %.   Nárast nedaňových príjmov nastal 

predovšetkým v položke 2.7.  Poplatky a platby za služby v ZPS a v položke 2.9. – príjmy 

z poplatkov za opatrovateľskú službu v byte občana položke  ostatné  položky nedaňových 

príjmov bez podstatných zmien.  
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A. 2. Kapitálové príjmy 

Kapitálové príjmy pre rok 2020 sú rozpočtované vo výške  135 620,-€ a budú dosiahnuté  - 

z plánovaného predaja hasičskej zbrojnice, z dotácie MF SR projekt WI FI pre Teba a z Dotácie 

Environmentálneho fondu. 

                                                                                                                                                                           

ROZPOČET VÝDAVKOV 

Programy: 

1 – Plánovanie, manažment a kontrola                                                                                                                

2 -  Služby vykonávané obcou pre SR                                                                                                                                       

3 -  Služby občanom                                                                                                                                                                 

4 -  Bezpečnosť                                                                                                                                                                      

5. - Pozemné komunikácie                                                                                                                                                                    

6. – Vzdelávanie                                                                                                                                                                     

7. -  Kultúra, propagácia                                                                                                                                                            

8. -  Prostredie pre život                                                                                                                                                                    

9. -  Bývanie                                                                                                                                                                           

10. –Sociálne a zdravotné služby                                                                                                                                                  

11. –Administratíva, správa a údržba obce                                                                                                                                     

12. –Podpora všeobecne prospešných služieb 

 

Výdavková časť rozpočtu na rok 2020 je zostavená z 12 programov, každý z nich sa delí na 

podprogramy, ktoré slúžia k plneniu zámeru jednotlivých programov a z ktorých niektoré sú 

členené na prvky. 

 

V návrhu rozpočtu obce na rok 2020 sú výdavky rozpočtované v celkovej výške  2 443 495,-€. 

/Bez finančných operácií/.  Prehľad rozpočtovaných výdavkov podľa programov je uvedený 

v nasledujúcej tabuľke : 

 

Program Názov programu Suma v € Podiel v 

% 

     1 Plánovanie, manažment a kontrola    80 256    3,28  

      2 Služby vykonávané obcou pre SR    12 640    0,52 

    3 Služby občanom    202 075    8,27 

     4 Bezpečnosť    72 400      2,96  

     5 Pozemné komunikácie    98 142      4,02 

     6  Vzdelávanie   757 817     31,01 

     7 Kultúra, propagácia    108 977       4,46 

     8  Prostredie pre život      88 648        3,63 

     9  Bývanie      31 990         1,31 

    10  Sociálne a zdravotné služby      673 271       27,55 

     11   Administratíva, správa a údržba obce      299 479       12,25 

     12 Podpora všeobecne prospešných služieb         17 800          0,73 

 

Bežné výdavky obce rozpočtované vo výške 2 116 777,- € sú naplánované na zabezpečenie 

základných samosprávnych kompetencií v oblasti výkonu miestnej verejnej správy podľa 

zákona  SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení a to menovite na všeobecné verejné služby, 

správa obce, požiarna ochrana, ochrana životného prostredia, vývoz a zneškodňovanie 

komunálneho odpadu, bývanie a občianska vybavenosť, údržba verejnej zelene, verejného 

osvetlenia, miestneho rozhlasu, údržba miestnych komunikácií, šport, kultúra,  výdavky na 

školstvo pre ZŠ s MŠ v Makove. V ďalšom na sociálne zabezpečenie, propagáciu obce, 
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prevádzku a údržbu budov v správe obce, poistenie majetku obce,  údržba cintorína a domu 

smútku. 

Návrh rozpočtu zabezpečuje výdavky na prenesený výkon štátnej správy a to na úseku 

pozemných komunikácií, matričnej činnosti, zabezpečovanie výkonov registra obyvateľov, 

sociálnej pomoci, stavebného poriadku, starostlivosti o životné prostredie a štátneho školstva. 

Vo výdavkovej časti sú zahrnuté aj dotácie z rozpočtu obce vo verejnom záujme, ktoré obec 

poskytuje zo svojho rozpočtu športovým a kultúrnym klubom a občianskym združeniam v obci. 

Ide o dotácie, ktoré obec poskytuje za podmienok ustanovených VZN obce na podporu športu, 

kultúry, seniorov a detí v obci. 

Výdavkové finančné operácie sú rozpočtované vo výške 13 550,-€, ktoré predstavujú úhrady 

splátok úveru Bytový dom Čierne 17 a splátky ŠFRB  pre bytový dom Štandard 210. 

Kapitálové výdavky sú rozpočtované vo výške celkom 326 718,- €. Z toho   1000,- € na 

vypracovanie projektu na urnový háj, 10 000,-€ na prepojenie vodovodu  Belone na firmu 

SEVAK, 79 600,-€ na nákup techniky z Environmentálneho fondu, 48 000,-€ na rekonštrukciu 

hasičskej zbrojnice na bývalom CHP Makov, kde bude financované 30 000,-€ od Ministerstva 

vnútra  SR a 18 000,-€   z vlastných zdrojov obce, 20 000,-€na cestné komunikácie 

preasfaltovanie, projektová dokumentácia a vysporiadanie pozemkov pod miestnymi 

komunikáciami, 22 929,-€pre Základnú školu s materskou školou na realizáciu podľa vlastného 

rozhodnutia, 20 000,-€na rekonštrukciu vstupných dverí do domu kultúry, 5 000,- € na 

vybavenie a dokončenie oplotenia detského ihriska , 6 000,-€ na rekonštrukciu svetelných 

bodov, 15 000,- € na  projektovú dokumentáciu „Cyklocestou za cehraničným dedičstvom“, 

8 500,- € na kapitálové výdavky pre zariadenie pre seniorov, 4 500,-€ na projektovú 

dokumentáciu na bezbariérový vstup a vchodové dvere do zdravotného strediska, 80 000,-€ na 

dokončenie lávky za obecným úradom a klientské centrum v zasadačke obecného úradu.                                                                                                                                                                                   

 

ROZPOČET VÝDAVKOV 

 
Vývoj výdavkovej časti rozpočtu obce Makov za roky 2013 -2022 

V € 

Rok Rozpočet výdavkov celkom Skutočnosť čerpania výdavkov 

2013 2 116 171 1 730 138               t.j. 81,76% 

2014 2 740 478 1 674 228                t.j.  61,09% 

2015 2 582 488  2 653 124               t.j.  102,73 % 

2016 1 842 280 1 682 834,10           t.j.   91,34% 

2017 1 714 827 1 996 510,68           t.j.   116,42 % 

2018 2 210 923 2 113 922,670           t.j.     104,58 % 

2019  2 140 361 K 30.9.2019          935 972,52 

2020  2457 045  

2021 2 318 710   

2022 2 310 262  

 

 

BEŽNÉ VÝDAVKY 

Vývoj bežných výdavkov spolu za roky 2013 -2022 

 V € 

 

Rok Rozpočet bežných výdavkov Skutočnosť čerpania výdavkov 

2013 1 431 722   1 437 406             t.j.  100,39% 

2014 1 477 373   1 373 084              t.j.    92,94% 

2015 1 543 533    1 528 851,56        t.j.    99,04 % 
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2016 1 527 510     1 450 321,330      t.j. 98,40 % 

2017 1 473 837     1 757 410,84        t.j. 119 24 % 

2018 1 851 976      1 662 924,71       t.j.   96,36 % 

2019 1 920 329 K 30.9.2019           883 411,48 

2020 2 116  777  

2021 2 072 120  

2022 2 073 862  

 

Výdavková časť rozpočtu je spracovaná v zmysle platnej legislatívy na jednotlivé programy, 

podprogramy a aktivity začlenené do podprogramov. 

 

 

KAPITÁLOVÉ VÝDAVKY 

Vývoj kapitálových výdavkov za roky 2013 – 2022                           

V € 

rok Rozpočet kapitálových výdavkov Skutočnosť čerpania výdavkov 

2013 639 949   275 190         t.j. 43 % 

2014 999 248   243  727          t.j. 24,39 % 

2015 806 905    562 136,78    t.j. 69,66 % 

2016  287 420     204 334,09    t.j. 71,09 % 

2017 212 300     210 627,59    t.j. 99,21 % 

2018 507 907     432 772,46   t.j. 92,58 % 

2019 206 502 k 30.9.2019     41 354,83  

2020  326 718  

2021 232 900  

2022 222 500  

 

 

FINANČNÉ OPERÁCIE 

Vývoj výdavkov na finančné operácie za roky 2013 – 2022 

V € 

rok Rozpočet finančných operácii Skutočnosť čerpania 

2013  44 500 17 542      t.j. 39,42 % 

2014 263 857 57 417           t.j.       21,76 % 

2015 232 050 562 136          t.j.     242, 24 % 

2016   27 350    28 178,68      t.j.  103,02 % 

2017   28 690     28 472,25     t.j.     99,24 % 

2018    17 864 18 225,50    t.j.    102,02 % 

2019    25 34 K 30.9.2019   11 206,21 

2020    13 550  

 2021    13 690  

2022    13 900  

 

Vo výdavkovej časti finančných operácií sú rozpočtované  splátky istiny z nesplatených úverov    

na splátky úverov, ktoré boli prijaté zo ŠFRB na výstavbu nájomných bytových domov so 

splatnosťou 30 rokov. 

Príjmy a výdavky rozpočtov na roky 2021 – 2022 v zmysle § 9 ods. 3 zákona č. 583/2004 Z. z. 

o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov nie 

sú záväzné. 
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ZÁVER 

Návrh rozpočtu obce Makov na rok 2020 a návrh viacročného rozpočtu na roky 2021 – 2022 je 

spracovaný v súlade so všeobecne záväznými predpismi a zákonmi SR. 

1. Návrh rozpočtu bežných a kapitálových príjmov a výdavkov na rok 2020 zodpovedá   príslušným  

    predpisom, je zostavený podľa predpísanej rozpočtovej klasifikácie a spĺňa predpísanú štruktúru. 

2. Návrh rozpočtu bežných príjmov a výdavkov je spracovaný pre obdobie 2020 až 2022. 

3. Návrh rozpočtu bol zverejnený na pripomienkovanie  zákonom stanoveným spôsobom. 

 

Na základe uvedených skutočností   hlavná kontrolórka obce o d p o r ú č a  obecnému 

zastupiteľstvu pri schvaľovaní rozpočtu na rok 2020 schváliť spôsob financovania schodku 

kapitálového rozpočtu a zobrať na vedomie návrh rozpočtu Obce Makov a zriadených 

rozpočtových organizácií na roky 2021, 2022 a schváliť návrh  rozpočtu Obce Makov a zriadených 

rozpočtových organizácií na rok 2020 . 

 

DISKUSIA K BODU PROGRMU č. 13: 

 

p. Elena Trebulová, hlavná kontrolórka obce – ak schválime rozpočet ako celok, musíme sa 

dohodnúť, ako vyrovnať schodok rozpočtu vo výške 114 000 €, buď budú kapitálové výdavky do 

výšky príjmov alebo sa prijme úver. Na tomto sa musíme dohodnúť, inak môžeme rozpočet 

schváliť. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – nestotožňuje sa s postupom, aký navrhuje hlavná 

kontrolórka, že my sa teraz dohodneme. A stanovisko sa zmení? Pred schvaľovaním potrebujeme 

stanovisko a to nebolo predložené v súlade so zákonom. Návrh rozpočtu môže byť prebytkový 

alebo vyrovnaný, inak nie. 

(p. Elena Trebulová – zákon nehovorí, že nemôže byť rozpočet schodkový. Vo svojom stanovisku  

                                predsa odporúča schváliť spôsob financovania schodku kapitálového rozpočtu.  

                               Teraz k prijatiu úveru aj tak nedokáže spraviť stanovisko.) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – keď kapitálové výdavky teraz škrtneme, môžeme schváliť  

                                 vyrovnaný rozpočet.) 

(Ing. Irena Valičková, rozpočtárka a účtovníčka obce – nemôžeme stiahnuť všetky kapitálové  

                                 výdavky, napr. tie, ktoré sú zahrnuté v projektoch, ako traktor, auto na sociálne  

                                účely , kompostéry, projekt Portášskym chodníkom atď., takisto sú v rozpočte  

                                naplánované ďalšie investície, ako zriadenie klientského centra, dokončenie  

                                lávky za domom kultúry, prekládka vodovodu a pod.) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – návrh rozpočtu je pripravený na pôvodné sumy, dnes sme ale 

prijali množstvo nariadení, podľa ktorých budú príjmy navýšené. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – upozorňuje, že postup pri schvaľovaní rozpočtu na rok 

2020 nie je správny. Navrhuje rozpočet teraz neprerokovávať, nech sa dopracuje podľa dnešných 

schválených VZN. Ing. Irena Valičková vlastne teraz ani nevie, s akými príjmami ideme pracovať. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – v tom prípade by sa schvaľoval najskôr až vo februári po  

                                                            uzávierke) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – osobne má ešte energie dosť a je pripravený rozpočet 

prerokovávať, avšak len on bude s Irenkou komunikovať ohľadom rozpočtu možno 2-3 hodiny. 

Navrhuje takisto ako Marta, zarátať tam zmeny schválené na dnešnom zastupiteľstve podľa VZN, 

nech to najskôr dopracujú a potom sa budeme baviť s reálnymi sumami, s tým, že tam už určite  

nebude ani schodok 114 000 €. Nechceme vytvárať problém, ale bolo by to rozumnejšie a lepšie aj 
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pre Irenku. A je samozrejme potom aj v našom záujme poslancov, aby bol rozpočet schválený 

riadne, zodpovedne a plnohodnotne v novom roku čo najskôr. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – rozpočet, keď nie je schválený pred novým rokom, to nie je  

                           dobré) 

(Ing. Irena Valičková – ak by sa rozpočet neschválil, musí sa schváliť rozpočtové provizórium  

                                  a potom sa môže čerpať 1/12 predchádzajúceho roka) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – ak teda ideme rozpočet prejednávať, on sa pri hlasovaní zdrží, 

nesedia tam finančné operácie – prenos zo starého do nového roka. Oficiálne sa majú finančné 

operácie zapájať až do záverečného účtu, čo je samozrejme neskoro. 

Nevidí problém najskôr všetko presne zrátať a zasadnúť k rozpočtu v novom roku. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce -  do rozpočtu môžeme vstupovať počas roka kedykoľvek) 

(Mgr. Marta Sláviková – rozpočet ale nie je trhací kalendár) 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – podotýka, že tu sedí  17 rokov, ale nikdy nedostal presný 

rozpočet. 

(Ing. Marián Masnica – pri schvaľovaní rozpočtu v starom roku je celý problém v tom, že sa tam  

                                  nezahŕňajú celé finančné operácie.) 

(Mgr. Marta Sláviková – naozaj polovica obcí schvaľuje rozpočet až v novom roku, rozpočtové  

                                    provizórium v prvom mesiaci v roku nie je žiaden strašiak.) 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – ak sa rozhodneme o rozpočte rokovať, budeme tu sedieť 

možno ešte minimálne 3 hodiny. Potom prejde mesiac, my budeme mať presnejšie čísla, bude sa 

robiť úprava rozpočtu a my tu budeme k tomu sedieť ďalšie 3 hodiny. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – je to štandardný postup) 

(Mgr. Marta Sláviková – nie je to štandardný spôsob, pretože tam je vysoký schodok) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – len na dnešnom zastupiteľstve sme prijali 5 nových VZN, 

podľa ktorých sú zvýšené dane, poplatky, zvýšené poplatky za sociálnu službu, za opatrovateľskú 

službu, príjmy budú teda vyššie, možno bude stačiť vyhodiť iba nejakú jednu investíciu, napr. 

klientské centrum alebo sa schváli úver a bude to v poriadku, len to treba pripraviť. 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – k návrhu rozpočtu zasadala aj finančná komisia, ktorá 

rozpočet doporučuje schváliť a schodok vykryť úverom. A možno po dnešných zmenách ho ani 

nebude treba. 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – keď už sa rozpočet pripravoval a vedelo sa , že sa idú 

schvaľovať nové VZN, už to mohlo byť v návrhu zahrnuté.  

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – nie sú ako vláda, aby robili podvod, že dajú vysoké príjmy  

                                                            a pritom to tak nebude, oni podvody nerobia) 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 4 

Návrh uznesenia: 
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Obecné zastupiteľstvo v Makove 

b e r i e    n a   v e d o m i e  

 

odborné stanovisko hlavnej kontrolórky obce, p. Eleny Trebulovej, k návrhu rozpočtu Obce Makov 

na rok 2020. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 3 Rastislav Gajdoš, Jozef Pavlík, 

Mgr. Janka Petrovičová 

Proti 2 Ing. Marián Masnica, Mgr. Marta Sláviková 

Zdržal sa 2 Ing. Daniel Brezina, Rudolf Greguš 

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.131/2019 bolo prijaté. 

 

 

14.  SCHVÁLENIE ROZPOČTU OBCE MAKOV PRE ROK 2020 

 

Pred schvaľovaním rozpočtu na rok 2020 žiada Ing. Marián Masnica, poslanec OZ starostu 

obce,    p. Martina Pavlíka o úpravu rozpočtu, kde nebude schodok 114 000 €. Netreba to siliť, 

aby rozpočet bol schválený dnes, treba ho najskôr riadne pripraviť. 

 

Schodok navrhuje starosta obce, p. Martin Pavlík, vyrovnať prijatím investičného úveru      

vo výške 120 000 €. 

 

Keďže starosta obce nechce stiahnuť bod programu z rokovania a aby sa mohlo rokovať 

o rozpočte, navrhuje pred schvaľovaním nasledovnú úpravu rozpočtu: 

- navýšiť v programe 1.2 Daň z nehnuteľností o 10 000 € 

- znížiť kapitálové výdavky na klientské centrum o 60 000 € 

- znížiť kapitálové výdavky na dom kultúry o 20 000 € 

- znížiť kapitálové výdavky na miestnu komunikáciu – cesta Belone o 20 000 € 

-znížiť kapitálové výdavky na prepojenie vody Belone o 10 000 €. 

 

Následne sa pokračovalo v rokovaní k rozpočtu Obce Makov pre rok 2020. 

 

S návrhom rozpočtu obce pre rok 2020 oboznámila poslancov OZ Ing. Irena Valičková, rozpočtárka 

a účtovníčka obce. Návrh rozpočtu tvorí prílohu zápisnice. 

 

Rozpočet Obce Makov na rok 2020 je navrhnutý ako schodkový, t. j. rozdiel medzi príjmami 

a výdavkami (vrátane príjmových a výdavkových finančných operácií) je 114 463 €. Bežný 

rozpočet je  navrhovaný ako prebytkový vo výške 185 €, kapitálový rozpočet je rozpočtovaný so 

schodkom 191 098 €. Schodok kapitálového rozpočtu  nie je krytý prebytkom bežného rozpočtu a  

finančnými operáciami – zostatkom prostriedkov z roku 2019. 

Po uplatnení finančných operácií je kapitálový rozpočet v schodku. 

 

Návrh rozpočtu Obce Makov na rok 2020 je zostavený na základe požiadaviek jednotlivých útvarov 

a rozpočtovej organizácie Obce Makov vychádzajúcich z potrieb obce a obyvateľov Obce Makov.   

Rozpočet obce predstavuje strednodobý ekonomický nástroj finančnej politiky obce, 

prostredníctvom ktorého sa realizujú jej základné úlohy a funkcie.  
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Príjmová časť návrhu rozpočtu  a taktiež i výdavková časť počíta s úpravou min. 3 krát v roku 

2020. 

Návrh Rozpočtu Obce Makov na roky 2021-2022 bude uvedený v tabuľkovej časti rozpočtu. 

Rozpočet na roky 2021-2022 nie je v zmysle § 9 ods.3 zákona č.583/2004 Z. z. o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 

predpisov  záväzný.          

 

Rozpočet Obce Makov na rok 2020  je  zostavovaný v súlade s platnými právnymi normami. 

 

NÁVRH PRÍJMOVEJ ČASTI ROZPOČTU: 

 

1. Daňové príjmy: 823 650 € 

   1.1 Výnos dane z príjmov poukázaný územnej samospráve:      640 000 € 

   1.2 Daň z nehnuteľností:                                                             119 320 € 

   1.3 Daň za psa:                                                                                 1 500 € 

   1.4 Daň za nevýherné hracie prístroje:                                                  30 € 

   1.5 Daň za ubytovanie:                                                                    12 000 € 

   1.6 Daň za užívanie verejného priestranstva:                                       800 € 

   1.8 Poplatky za KO a DSO:                                                             50 000 € 

2. Nedaňové príjmy: 373 481 € 

   2.1 Príjmy z prenajatých pozemkov:                                               16 070 € 

   2.2 Príjmy z prenajatých budov, priestorov a objektov:                  40 687 € 

   2.3 Príjmy z prenajatých strojov, prístrojov:                                          50 € 

   2.4 Ostatné administratívne poplatky:                                              8 000 € 

   2.5 Prostriedky za predaj výrobkov, tovarov a služieb:                  52 545 € 

   2.6 Cintorínske služby – hrobové miesta:                                         2 000 € 

   2.7 Poplatky a platby za služby v ZpS:                                         184 914 € 

   2.8 Poplatky za rozvoz obedov  a prepravnú službu:                        1 700 € 

   2.9 Poplatky za opatrovateľskú službu v byte občana:                    18 540 € 

   2.10 Réžia stravy v ZpS:                                                                  21 200 € 

   2.11 Príjem za zdravotné úkony v ZpS Makov                                23 925 €   

   2.12 Predaj prebytočného materiálu:                                                     200 € 

   2.13 Poplatok za znečisťovanie ovzdušia:                                           1 000 € 

   2.14 Úroky z domácich vkladov na účtoch:                                             50 € 

   2.15 Ostatné (vratky fin.výpomoci,ročné zúčt. zdrav.poist...):           2 000 €          

   2.16 Príjmy z náhrad poistného plnenia:                                                    0 € 

   2.17 Príjmy z dobropisov:                                                                      500 € 

   2.18 Príjmy z príspevkov prevádzkovateľa hazardnej hry:                    100 €  

 

Školské zariadenia Obce Makov:                                                          16 480 €   

Materská škola:                                                                                       4 940 € 

ZŠ, zariadenia pre záujmové vzdelávanie:                                            11 540 € 

 

 

 

3.Granty a transfery:                                                                  785 206 € 

4. Strava v ZpS:                                                                           80 000 €     

5. Projekt cezhraničnej spolupráce                                              12 520 €    

6. Poskytnutie podpory formou dotácie z Enfironfondu:            35 625 €     

 

Kapitálové príjmy:                                                                     135 620 € 
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Príjmy bežné a kapitálové celkom:                                         2 252 582 €  

      

Finančné operácie:                                                                       90 000 € 

 

Príjmy celkom:                                                                      2 352 582 € 

 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 14 - príjmová časť rozpočtu:    

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – v podprograme 2-Nedaňové príjmy bol minulý rok nájom 

z obecného lesa o 7 000 € vyšší. 

(Ing. Irena Valičková – nepoznáme ešte nový lesohospodársky plán) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – podprogram 2.5-Prostriedky za predaj výrobkov, tovarov 

a služieb je položka „ostatné služby“. Čo je zahrnuté v tejto položke? 

(Ing. Irena Valičková – napr. úhrady za kultúrne podujatia, ako Šláger a pod.) 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – bol teda zisk za obecný les? 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce– zatiaľ sa nevie) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v podprograme 2.7 Poplatky a platby za služby v ZpS je rozdiel 

oproti minulému roku + 35 000 €. Dnes bola zvýšená úhrada klientom o 98 € mesačne, čo 

predstavuje ročné navýšenie o cca 60 000 €. Mala by tam byť teda zahrnutá vyššia suma. 

(Ing. Irena Valičková – táto suma určite nebude naplnená, napr. Anton Pavlík, platí iba 160 € 

                                  mesačne, hoci má platiť 370 €. Neplatiči pribúdajú a nám sa zvyšujú  

                                  pohľadávky.) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – klienti napr. keď sú hospitalizovaní v nemocnici, neplatia  

                                   za tieto dni) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – Podprogram 2.9 – Poplatky za opatrovateľskú službu v byte 

občana – príjmy zahŕňajú úhrady od 5 prijímateľov opatrovateľskej služby. Bude 5 opatrovateliek 

počas roka postačovať? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – v súčasnosti máme 5 opatrovaných, vychádzame v ústrety  

                                                 každému, podľa neho 5 opatrovateliek je postačujúce.) 

 

Podprogram 2.10-Réžia stravy v ZpS – réžia je rovnaká ako v minulom roku, hoci sme ju 

v septembri zvyšovali. 

(Ing. Irena Valičková – je menej vlastných stravníkov) 

 

Je super, že sme sa zapojili do projektu na nákup kompostérov. O dotáciu sme už požiadali?  

(Ing. Irena Valičková – áno, od 01.07.2020 už musia mať kompostér aj chatári) 

 

Aký bol príjem z predaja pozemkov v tomto roku? Naplánovaný príjem v budúcom roku je 35 000 

€. Je reálne sumu naplniť? 

(Ing. Irena Valičková – v roku 2019 obec predala pozemky za sumu 14 941 €, zrejme sumu 35 000  

                                   € nenaplníme.) 

 

Treba zosúladiť sumu pri príjmoch celkom a v tabuľke, údaje  sú rôzne. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – treba v príjmovej časti dorátať sumu za auto – dotácia. 
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Takisto nie je v príjmovej časti zarátaná dotácia z OCR Kysuce. 

(Ing. Irena Valičková – tento rok sme z OCR Kysuce nedostali zatiaľ nič) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – finančné prostriedky sa v OCR Kysuce kumulujú, majú s nimi  

                                      dohodu, že si to môžu vybrať naraz, napr. na zakúpenie bilbordu a pod.) 

 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 4 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

 

      rozpočet Obce Makov pre rok 2020 v príjmovej časti nasledovne: 

- bežné príjmy:               2 126 962 € 

- kapitálové príjmy:           135 620 € 

- finančné operácie:            90 000 € 

- príjmy celkom:            2 352 582 €.         

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, Rudolf Greguš, 

Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.132/2019 bolo prijaté. 

 

 

Ďalej sa poslanci OZ zaoberali výdavkovou časťou rozpočtu. 

 

 

NÁVRH VÝDAVKOVEJ ČASTI ROZPOČTU: 

 

Program č. 1: PLÁNOVANIE, MANAŽMENT A KONTROLA 

1.1  Výkon funkcie starostu (42 178 €) 

1.2  Obecné zastupiteľstvo, komisie ( 5 918 €) 

1.3  Vnútorná kontrola (15 135 €) 

1.4  Členstvo v samosprávnych organizáciách a združeniach (12 875 €) 

1.5  Strategické plánovanie rozvoja obce ( 1 000 €) 

1.6  Právne služby obci (3 150 €) 
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DISKUSIA K PROGRAMU č. 1: 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v podprograme 1.1 je na reprezentačný fond 3 500 €, predtým 

bolo 600 €. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – je to balík na reprezentáciu obce napr. aj v Českej republike pri  

                                                 rôznych akciách, súťažiach , na odmeny deťom a pod.) 

 

Podprogram 1.2 – v návrhu sa počíta s 8 zasadnutiami, tento rok ich bolo 5, pre rok 2020 je 

navrhovaných takisto 5 rokovaní, je tam ale nižšia suma. 

(Ing. Irena Valičková – pri porovnaní s týmto rokom to bude postačovať) 

 

Podprogram 1.3.1– výdavky pre hlavnú kontrolórku na mzdy sú rovnaké ako v roku 2019. Nakoľko 

sa plat kontrolórky takisto odráža od priemernej mzdy v národnom hospodárstve za uplynulý rok 

a tento priemer bude určite vyšší, nevie, či bude navrhovaná suma postačovať. 

 

Podprogram 1.3.2 – ako dopadol audit ročnej účtovnej závierky a konsolidovanej závierky obce za 

rok 2018? 

(Ing. Irena Valičková – audit dopadol v podstate dobre, až na malé nedostatky, ako napr. chybne  

                                  zaúčtované niektoré položky. Do záverečného účtu mali byť údajne zarátané aj  

                                 finančné operácie, čo nie je pravda. Ďalej že nesedia mzdy, rozdiel sa ale 

                                 nepreukázal.) 

(Ing. Marián Masnica – čo sa týka finančných operácií, neustále opakuje, že ich mala účtovníčka  

                                 zarátať do záverečného účtu, pretože júnom všetko zarátavanie končí.  

                                 Rezervný fond môže zarátať až po záverečnom účte podľa rozpočtových  

                                 pravidiel a iba na kapitálové výdavky, preto nesedí prenos z roku do rozpočtu. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – osobne privítal zmenu v audítorovi , všetko prešla hĺbkovo  

                                a upozornenie na prípadné nedostatky akceptujú a radi sa poučia. Je na  

                                účtovníčke Irenke, aby na to zareagovala a vytknuté veci správne zapracovala.) 

 

 

Program č. 2: SLUŽBY VYKONÁVANÉ OBCOU PRE SR 

2.1  Zabezpečovanie úkonov spojených s voľbami (2 300 €) 

2.2  Prenesený výkon štátnej správy na úseku ochrany ovzdušia a na úseku ochrany prírody  

       a krajiny (135 €) 

2.3  Prenesený výkon štátnej správy na úseku štátnej vodnej správy (60 €) 

2.4  Prenesený výkon štátnej správy na úseku územného konania, stavebného poriadku,  

       vyvlastňovacieho konania (6 254 €) 

2.5  Prenesený výkon štátnej správy na úseku špeciálneho stavebného úradu pre miestne  

       a účelové komunikácie (74 €) 

2.6  Prenesený výkon štátnej správy na úseku ochrany pred povodňami ( 240 €) 

2.7  Prenesený výkon štátnej správy na úseku matriky (2 317 €) 

2.8  Prenesený výkon štátnej správy na úseku hlásenia pobytov občanov a registra obyvateľov 

       (777 €) 

2.9  Prenesený výkon štátnej správy na úseku civilnej ochrany (423 €) 

2.10 Prenesený výkon štátnej správy na úseku vojnových hrobov (60 €) 

 

DISKUSIA K PROGRAMU č. 2: 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – v programe ide o prenesený výkon štátnej správy, suma je 

zrejme navýšená z dôvodu zvýšenia miezd o 10%.  

(Ing. Irena Valičková – áno, pokrýva sa to z vlastných zdrojov, podielové dane nám o tieto percentá  
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                                  nenavýšia) 

 

 

Program č. 3: SLUŽBY OBČANOM 

3.1 Osvedčovanie listín a podpisov (100 €) 

3.2  Evidencia nehnuteľností – stavieb (100 €) 

3.3 Evidencia nehnuteľností – pozemkov (350 €) 

3.4  Rybárske lístky (15 €) 

3.5  Cintorínske a pohrebné služby, Dom smútku (7 400 €) 

3.6  Miestny rozhlas (1 500 €) 

3.7  Trhoviská (100 €) 

3.8  Káblový a distribučný systém (50 €) 

3.9  Obecný vodovod (4 800 €) 

3.10 Kanalizácia (0 €) 

3.11 Evidencia stavu psov v obci (500 €) 

3.12 Zvoz a odvoz odpadu (177 160 €) 

 

DISKUSIA K PROGRAMU č. 3: 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – v podprograme 3.5 je spomínaná údržba zvonu. 

Ktorého? 

(Ing. Irena Valičková – ide o zvon na cintoríne, pri dome nádeje, náter zvonice, revízia) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v budúcom roku nie je naplánovaný kapitálový výdavok na 

chodník na cintoríne, ale 1 000 € na vypracovanie projektu na urnový háj. Súhlasí, že v súčasnosti 

je dopyt  aj po urnovom háji, podľa neho by sa ale malo radšej pokračovať v rekonštrukcii chodníka 

na cintoríne. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – chodníky na cintoríne sú už v podstate zokruhované, treba ešte  

                                                dokončiť chodník stredom cintorína. Súhlasí s pokračovaním  

                                                výstavby chodníka.) 

 

Podprogram 3.9 – obec plánuje prepojiť v osade Belone vodovod na SEVAK, čo je naozaj 

potrebné, pretože tam dlhodobo majú problém s vodou. Chce sa ale opýtať, či SEVAK na toto 

neprispeje? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – SEVAK nemá záujem spolupodieľať sa na financovaní. Táto  

                                            investícia je ale namieste, v lete je  nedostatok vody, treba tam  

                                           dotláčaciu stanicu. Projektant to prepočíta, pokiaľ to bude možné  

                                           dotlačiť.) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – minulý rok presviedčali, že sa musí zdroj vody na 

Trojačke oplotiť a urobiť revíziu. Nebolo nutné to naozaj urobiť? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce –  neurobilo sa to tento rok, peniaze  na tento účel presúvajú do  

                                                roku 2020) 

(Ing. Marián Masnica – treba vodu na Trojačke odovzdať SEVAKu) 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – ako je to s abonentmi káblovky?  Minulý rok sme 

výrazne navyšovali poplatky. Klesol počet abonentov? Koľko občanov ešte využíva túto službu? 

(p. Jozef Pavlík, konateľ Vodohospodáru s.r.o. – záujemcov ubúda, máme ale ešte 160 abonentov.  

                                                           Tu treba ale podotknúť , že poplatky televíznym staniciam  

                                                           neskutočne narastajú.) 
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p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – žiada do podprogramu 3.9 – Obecný vodovod presunúť 

finančné prostriedky  na zrealizovanie vodovodnej prípojky k pozemkom nad Uríkom. Bude tam 

postavených 10 rodinných domov, urobili tam novú cestu a 3 stavby sa budú pripájať cez cestu. 

Treba tam urobiť jeden pretlak, nadzemný hydrant, investícia asi za 10 000 €. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – pozemky nad Uríkom sa predávali veľmi lacno. Ak to  

                                                          obec zrealizuje a zafinancuje a majitelia pozemkov to  následne  

                                                      zaplatia obci, vtedy s tým bude súhlasiť.) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – ak sa pustíme do prekládky vodovodu u Beloni, navrhuje pomôcť  

                                                  s týmto aj nad Uríkom. 10 000 € je však veľa, neviazal by to už teraz  

                                              v rozpočte.) 

 

Program č. 4: BEZPEČNOSŤ 

4.1  Ochrana pred požiarmi (71 200 €) 

4.2  Kamerový systém obce (1 200 €) 

 

DISKUSIA K PROGRAMU č. 4: 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v podprograme 4.1 – Ochrana pred požiarmi sa schvaľovalo už 

minulý rok 8 000 € na opravu Tatry. Teraz to je opäť v rozpočte. 

(Ing. Irena Valičková – tento rok sa Tatra neopravovala, preto sa to presunulo do roku 2020)   

 

V podprograme 4.2 – Kamerový systém obce je chyba v čísle, po zrátaní by tam mala byť suma 

1200 €, nie 800 €. 

 

 

Program č. 5: POZEMNÉ KOMUNIKÁCIE 

5.1  Správa a údržba pozemných komunikácií – letná ( 46 630 €) 

5.2  Správa a údržba pozemných komunikácií – zimná (22 000 €) 

5.3  Správa a údržba verejných priestranstiev, autobusových zastávok ( 9 512 €) 

 

DISKUSIA K PROGRAMU č. 5: 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – žiada do opráv miestnych komunikácií do osád zahrnúť dve 

cesty. V osade Belone občania stále upozorňujú, že im tam tečie pri dažďoch po ceste voda, treba 

tam urobiť aspoň priepust za p. Jankou Melicherovou. Ak bude pršať, následne príde mráz, budú 

tam mať poľadovicu a ľudia dole nezídu. Žiadal o to už minulý rok. 

Ďalšou cestou v zlom stave je cesta v osade Mláka, starosta tam bol a vie, v akom je stave. Cez 

prudký kopec je problém autom vyjsť, nerovnosti zachytávajú podvozky, pretože kraje cesty sú 

stlačené a stred je vypuklý. Takisto panelová cesta je už zničená, v betóne sú vybité diery, trčia 

z nej už železné roxory. Osada sa rozrastá, nehnuteľnosti sa tam rekonštruujú, dokonca je tam 

postavený nový rodinný dom,  pribudol ďalší občan Miro Pavelka. Neapeluje práve na túto cestu, 

pretože tam býva, ale preto, že je to naozaj nutné. 

Do pozornosti dáva aj v časti Potok-Bajcare u rekreačnej chaty Paškovcov  problém so zanášaním 

rúry v priekope. Neustále sa s tým pasujú,  sami sa vždy snažia čistiť zanesenú rúru, ale je to 

náročné. Rúra má strašne malý priemer. Škoda aj, že sa cesta okolo nich nedokončila penetráciou, 

stratilo to účel a práve aj štrk z cesty pri dažďoch steká do tej rúry. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – o probléme u rodiny Paškovcov vie, dokonca tam pomáhali aj  

                                                  hasiči. Rúra tam má strašne malý priemer a keby aj išli osadiť  

                                                 väčšiu, problémom je tam skutočnosť, že v prechode k ich chate  

                                                 tadiaľ ide voda a elektrika. Bude to náročné. Pokiaľ ide  

                                                  o rekonštrukciu ciest, teraz tam máme v rozpočte na letnú údržbu   
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                                                 iba 10 000 €. Ak sa bude rozpočet upravovať, potom môžeme sumu  

                                                na cesty navýšiť.) 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – ako máme poriešenú zimnú údržbu? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce -  zimnú údržbu budeme vykonávať dodávateľsky. Centrum, Čierne  

                                                 a Potok bude vyorávať p. Klanduch, Kasárne zabezpečuje Ing. Ján  

                                                 Kubinec a spol, ostatné cesty p. Šupčík.) 

 

Dostali sme preplatené náklady na tohtoročnú zimnú kalamitu? 

(Ing. Irena Valičková – áno, plnú sumu 18 900 €) 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – autobusové zastávky sa tento rok nebudú rekonštruovať, keď je    

v rozpočte 0 €? Treba opraviť aspoň údržbu zástavky v Čiernom u Holákov. 

 

 

Program č. 6: VZDELÁVANIE 

6.1  Základná škola (486 712 €) 

6.2  Materská škola (125 869 €) 

6.3  Školský klub detí (43 009 €) 

6.4  Výdajná školská jedáleň (79 270 €) 

6.5  Centrum voľného času (22 957 €) 

 

DISKUSIA K PROGRAMU č. 6: 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v podprograme 6.4-Výdajná školská jedáleň je suma na mzdy 

12 964 €. V minulom roku bol rozpočet 32 045 €. Je tam pokles o takmer 20 000 €. Prečo je tam 

také zníženie? Idú niekoho prepúšťať? 

(Ing. Irena Valičková – reálne je potrebné na VŠJ je 25 928 € na mzdy+ odvody + DDP + strava +  

                                  prevádzka a pod. dokopy 96 766 €) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – bude sa navyšovať opäť réžia) 

(Mgr. Marta Sláviková – cez projekt z ÚPSVaR sú prijatí dvaja zamestnanci? 

(Ing. Irena Valičková – áno cez projekt „Pracuj v školskej jedálni“) 

(Mgr. Marta Sláviková – koľko kuchárov je celkom v zariadení pre seniorov?) 

(Ing. Irena Valičková – vrátane výdajnej školskej jedálne je tam 10 kuchárov) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – zaujíma ho to, že keď sa zariadenie pre seniorov spojilo so 

školskou jedálňou, koľko bolo zamestnancov vtedy a koľko je teraz? 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – určite sme spojením ušetrili na energiách, revíziách, ale na  

                                                           zamestnancoch nie) 

Program č. 7: KULTÚRA, PROPAGÁCIA 

7.1  Dom kultúry (27 400 €) 

7.2  Organizácia kultúrnych aktivít (18 130 €) 

7.3  Knižnica (18 752 €) 

7.4  Kronika obce Makov (950 €) 

7.5  Kultúrne projekty (16 670 €) 

7.6  Webová stránka obce (460 €) 

7.7  Obecný infokanál (430 €) 

7.8  Informačný systém a propagácia (1 500 €) 

7.9  Organizácia občianskych obradov (4 535 €) 

7.10 Úradná tabuľa (150 €) 

 



73 

 

DISKUSIA K PROGRAMU č. 7: 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – v podprograme 7.1 Dom kultúry výrazne klesli bežné 

výdavky, konkrétne na nákup drobného majetku zo sumy 14 250 € na 1 250 €. 

(Ing. Irena Valičková – minulý rok tam bolo zahrnuté vybavenie novej zasadačky v dome kultúry,  

                                  o to je teraz suma nižšia) 

 

Podprogram 7.2 Organizácia kultúrnych aktivít – tento rok na Deň matiek urobili program deti zo 

ZŠ s MŠ Makov + ochotní spoluobčania a spevácky zbor Kysuca za kresťanskú vatikánsku menu. 

Aj tak zostala pre mamičky veľmi malá suma. V ostatných obciach dostanú mamičky aj program, aj 

kytičku, aj občerstvenie. 

(Ing. Irena Valičková – rozpočet na Deň matiek je zahrnutý aj v bode 13 podprogramu 7.2 ) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – žiadalo by sa aj občerstvenie, budúci rok to dajú  z pohyblivej  

                                                položky 7.2, bod 13) 

 

Na podujatia Vianočný jarmok, Deň matiek, Úcta k starším zrejme bude suma 1 800 € postačovať. 

Dáva to preto do pozornosti, pretože keď komunikuje s p. Pajerovou, vždy hovorí, že sa musíme 

zmestiť do rozpočtu a to je vždy veľmi ťažké.  

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v podprograme 7.1 Dom kultúry nie je uvedená zodpovedná 

osoba. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ -  bude stačiť v podprograme 7.6 Webová stránka obce suma 

460 €? 

(Ing. Irena Valičková – bude to postačovať, je to už iba na údržbu, pretože tento rok sa robí nová  

                                  webová stránka.) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – podprogram 7.8 Informačný systém a propagácia zahŕňa 

vyhotovenie 2 informačných tabúľ do osád. Kde plánujú osadiť tabule? 

(Ing. Marián Masnica – navrhuje na Veľkom Javorníku a v osade Obracané) 

(Mgr. Janka Petrovičová – prihovára sa za Greguše. Budúci rok bude 75. Výročie ukončenia vojny  

                                      a Greguše boli vojnou najviac zasiahnuté, zaslúžia si to tam. Poslednou  

                                      žijúcou pamätníčkou je p. Žideková, treba zachovať aj jej spomienky.) 

 

Podprogram 7.9 Organizácia občianskych obradov – plánuje sa udeľovať Cena obce? Mal by 

návrhy pre dvoch občanov za umeleckú činnosť. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – budúci rok bude 125. výročie konštituovania obce, takže možno  

                                                pri tejto príležitosti by sa udelila) 

 

Program č. 8: PROSTREDIE PRE ŽIVOT 

8.1  ŠK Javorník Makov – prevádzka budovy a ihriska (27 458 €) 

8.2  Multifunkčné ihriská (1 700 €) 

8.3  Detské ihriská (5 900 €) 

8.4  Javornícko-Beskydská bežecká magistrála (200 €) 

8.5  Turistické značenie (400 €) 

8.6  Verejné osvetlenie (30 000 €) 

8.7  Vianočné osvetlenie (1 800 €) 

8.8  Verejná zeleň, prvky drobnej architektúry, vstupy do obce, brest u Papaji – symbol  

       dediny (6 190 €) 

8.9  Cyklochodník (15 000 €) 

8.10 Revitalizácia verejných priestranstiev centra obce (0 €) 
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DISKUSIA K PROGRAMU č. 8: 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – v podprograme 8.1 ŠK Javorník Makov - prevádzka 

budovy a ihriska je o 1200 € navýšený všeobecný materiál na čistiace prostriedky, piesok, vápno. 

Treba viac čistiacich prostriedkov? A revízia plynu sa musí robiť každý rok? 

(Ing. Irena Valičková – Ing. Šustek avizoval, že revíziu plynu treba robiť každý rok) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – pri ŠK Javorník , pri dome kultúry, bytových domoch a iných 

budovách sú všade  znížené položky za spotrebu elektrickej energie, hoci od 01.01.2020 sa elektrika 

zvyšuje. 

(Ing. Irena Valičková – vysúťažili sme nižšiu sadzbu) 

 

Už v minulom rozpočte bolo uvedené, že je obecnou kontrolórkou vytýkané, že ihrisko a časť 

budovy je potrebné prenajať ŠK Javorníku, aby to malo reálneho správcu. Zatiaľ tieto priestory 

užíva ŠK Javorník bez právneho titulu a z hľadiska účtovníctva to vraj nie je dobré. Čo s tým? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – pamätá si, že ešte Ing. Marián Masnica na to apeloval a chcel to  

                                                  urobiť. Treba pripraviť nájomný vzťah aj s ostatnými zložkami,  

                                                 lenže nestačí za symbolické 1 €. Výška nájomného by sa potom  

                                                 združeniam vrátila v dotáciách, priestory budú prenajímať  

                                                 štandardným spôsobom.) 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – čo sa týka ŠK Javorník Makov, len 10 400 € išlo tento rok na 

poplatky rozhodcov, 400 € stojí jeden zápas, ide o reálne náklady. 

(Mgr. Marta Sláviková – my ale  účtovníctvo občianskeho združenia ŠK Javorník nevidíme) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – všetko je správne, evidované počítačovo) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – pri kapitálových výdavkoch v podprograme 8.3 Detské ihriská 

je 5 000 € na dokončenie oplotenia detského ihriska. Ide o detské ihrisko pri futbalovom ihrisku? 

To je už predsa dokončené, nie? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – oplotenie je urobené od cesty, chcú to uzavrieť a urobiť oplotenie   

                                                 aj  z druhej strany.) 

(Mgr. Janka Petrovičová – ak tam budeme dávať ešte aj obrázky, treba dávať slovenské rozprávky,  

                                       nie disnyovky) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – nie je jednoduché, dať vyrobiť hocijaké obrázky, aby boli   

                                      kvalitné, práve s tými slovenskými je problém v kvalite) 

 

Na rekonštrukciu verejného osvetlenia je vyčlenených 6 000 €. Kde plánujú svetlá rekonštruovať? 

Bolo mu totiž povedané, že by boli potrebné aj na Vidielkach.  

(p. Martin Pavlík, starosta obce – zatiaľ nemajú presne naplánované, v ktorých častiach, kde bude  

                                                potrebné, tam ich zrekonštruujú.) 

 

Program 8.8 Verejná zeleň – čo zahŕňa materiál na údržbu verejnej zelene vo výške 2 000 €? 

(Ing. Irena Valičková – kvety pred obecný úrad, do zástaviek a pod.) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – turistické značenie už neplatí obec, položku 8.5 treba 

zrušiť. 

(Ing. Irena Valičková – suma v danej položke je určená na opravu značenia) 
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Program č. 9: BÝVANIE 

9.1  BD Makov – Čierne 17 (24 340 €) 

9.2  Bytovka Makov – Trojačka č. 58 (2 550 €) 

9.3  Investičná bytová výstavba, BD štandard 210 (5 100 €) 

 

 

DISKUSIA K PROGRAMU č. 9: 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – v programe 9 Bývanie nie je zahrnutá bytovka na 

Vodárenskej ulici, nie je tam ani zahrnutá suma na projektovú dokumentáciu. 

(Ing. Irena Valičková – na projekty je suma vyčlenená v kapitálových výdavkoch vo výške 10 000  

                                  €) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – reálne plánujú začať s výstavbou bytového domu v roku 2021,  

                                  treba sa ešte dohodnúť, či využijeme katalógový projekt alebo projektovú  

                                  dokumentáciu objednáme) 

 

 

Program č. 10: SOCIÁLNE A ZDRAVOTNÉ SLUŽBY 

10.1  Zariadenie pre seniorov (562 416 €) 

10.2  Útulok – Makov č. 122 (9 000 €) 

10.3  Opatrovateľská služba v byte občana (76 077 €) 

10.4  Rozvoz stravy a prepravná služba (6 468 €) 

10.5  Menšie obecné služby (6 055 €) 

10.6  Dávky sociálnej pomoci – pomoc občanom v hmotnej núdzi (2 205 €) 

10.7  Zdravotné stredisko, lekári (11 050 €) 

 

DISKUSIA K PROGRAMU č. 10: 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – pri sociálnych službách v zariadení pre seniorov je 

výrazné zníženie. 

(Ing. Irena Valičková – ešte sa tam musia prirátať vlastné zdroje, čiže 231 860 € + 322 076 €  

                                  a vychádza o 11 000 € viac) 

 

Takisto je oveľa nižšia suma pri nákupe potravín. 

(Ing. Irena Valičková – reálne je táto suma iba pre zariadenie pre seniorov, pre výdajnú školskú  

                                   jedáleň je suma začlenená pri VŠJ) 

 

Koľko ľudí býva v útulku? 

(Ing. Irena Valičková – sú tam 4 osoby) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v kapitálových výdavkoch pri zariadení pre seniorov je 

vyčlenená suma 8 500 €.  Čo plánujú za túto sumu v zariadení urobiť? 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – možno vymenia okná na hornom poschodí a vymaľujú) 

 

Vidieť výrazný pokles rozvozu stravy do domácností. Čím to je? 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – možno dôchodcovia neboli spokojní s kvalitou jedla,  

                                     možno s cenou stravy, možno im prekážal spôsob s obedármi, ťažko  

                                     povedať) 

 

V podprograme 10.7 pri zdravotnom stredisku bola vlani v rozpočte naplánovaná rekonštrukcia 

elektroinštalácie v priestoroch zdravotného strediska. Už je to v poriadku? 
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(Ing. Irena Valičková – vypracoval sa projekt na rekonštrukciu elektroinštalácie, ešte musíme nájsť  

                                  peniaze na rekonštrukciu) 

 

Vchodové dvere do budovy zdravotného strediska sa stihnú urobiť ešte tento rok? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – toho času sa dvere vyrábajú) 

 

V kapitálových výdavkoch je suma 2 500 € na projektovú dokumentáciu na bezbariérový vstup do 

budovy zdravotného strediska. Realizujú sa prieskumy trhu aj na projekty? Zdá sa mu suma za 

projektovú dokumentáciu vysoká.  

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ -  mohla by sa budova zdravotného strediska označiť tabuľou, že 

tam sídli obvodná lekárka. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – v podprograme 10.3 Opatrovateľská služba-bežné 

výdavky je oproti minulého roka navýšenie z 50 000 € na 76 000 €, hoci bolo takisto 5 

opatrovateliek. Žiada vysvetliť. 

(Ing. Irena Valičková – je tam navýšenie iba na 10% - né zvýšenie miezd opatrovateliek + odvody,  

                                  lenže minulý rok boli narozpočtované výdavky na 3 opatrovateľky, nie 5 ako  

                                  bolo v skutočnosti.) 

 

 

Program č. 11: ADMINISTRATÍVA, SPRÁVA A ÚDRŽBA OBCE 

11.1  Vzdelávanie zamestnancov obce ( 1 800 €) 

11.2  Správa  obce (224 105 €) 

        11.2.1 Správa obecných pozemkov mimo miestnych komunikácií (2 400 €) 

        11.2.2 Správa CHP Makov, Zberný dvor (11 174 €) 

 

DISKUSIA K PROGRAMU č. 11: 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – do správy obce sme prijali alebo plánujeme prijať 

zamestnanca? 

(Ing. Irena Valičková – nie, zostáva rovnaký počet) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – keď rátame 10%-né navýšenie miezd pre všetkých 

zamestnancov, budú navrhované bežné výdavky v správe obce postačovať? Takisto príspevok na 

rekreáciu, ktorý  môžu zamestnanci využívať,  sa mu zdá nízky pre 8 zamestnancov. 

(Ing. Irena Valičková – tieto výdavky sú zahrnuté aj v podprograme pri knižnici na 1 zamestnanca,  

                                  pri sociálnej službe na 1 zamestnanca a pre dvoch zamestnancov pri správe  

                                  obce.) 

 

Po ukončení pozemkových úprav sa tu spomínalo, že bude treba zmeniť Územný plán obce. Plánuje 

sa to? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – chcú sa s týmto zapojiť do projektu EÚ) 

 

 

Program č. 12: PODPORA VŠEOBECNE PROSPEŠNÝCH SLUŽIEB 

12.1  Rímsko-katolícka farnosť Makov ( 2 000 €) 

12.2  Makové zrnká, n. f. pre deti (700 €) 

12.3  ZO SZŤP a ZPCCH ( 2 000 €) 

12.4  MAKOVANKA, občianske združenie ( 700 €) 

12.5  ZO ZŠTČ  (0 €) 
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12.6  ŠK Javorník Makov (12 000 €) 

12.7  Dobrovoľný hasičský zbor (0 €) 

12.8  MO Matica slovenská (400 €) 

 

DISKUSIA K PROGRAMU č. 12: 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v tomto podprograme  sú vlastne dotácie pre naše združenia. 

Uvedené navrhnuté sumy sú sumy, ktoré žiadali? Bolo všetkým vyhovené? 

(Ing. Irena Valičková – obec obdržala 3 písomné žiadosti o dotáciu, a to Rímsko-katolícka farnosť  

                                  žiada 5 000 €, ZO SZŤP a ZPCCH – organizácia dôchodcov 2 770 €,  

                                  občianske združenie  Makovanka žiada 1 700 €, že im pribudli 2 členky a MO  

                                  Matica slovenská 400 €. Dáva však do pozornosti , že od 01.01.2019 obec  

                                  môže poskytovať dotácie iba na základe, ak splnia isté podmienky, jednou 

                                  z nich je, že do 30. júna musia mať evidovaný názov, sídlo, IČO, štatutárny  

                                  orgán a iné. Obec ak toto nemá zapísané v evidencii občianskych združení na  

                                  Ministerstve vnútra SR, nemá právo poskytnúť dotáciu občianskemu  

                                  združeniu.) 

(Mgr. Janka Petrovičová – môžeme byť len radi, že tu máme tieto organizácie , ktoré združujú ľudí.  

                                  Navrhuje poslať list s citáciou zákona, kde je uvedené, čo je potrebné  

                                  k poskytnutiu dotácie od obce. Upozorniť ich na to a požiadať o doplnenie  

                                  údajov, aby neboli prekvapení, že im obec nemôže poskytnúť dotácie. Sú  

                                  obce, kde fungujú tieto združenia iba zo vstupného, ale náš záujem je, aby to  

                                  fungovalo bez problémov pri schvaľovaní dotácií.) 

(Mgr. Marta Sláviková – naozaj ich treba iba upozorniť, že sa zmenila legislatíva, veď sú to naši  

                                  občania. Táto legislatíva je len na obtiaž, možno je to vhodné pre veľké obce,  

                                  kde sa nepoznajú.) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – na záver predkladá k rozpočtu nasledovné pripomienky: 

Str. 6 – sú tam vyčíslené podielové dane  podľa kritérií. Žiada vyčísliť bod d) – podielové dane vo 

výške 5% podľa počtu obyvateľov obce, ktorí dovŕšili vek 62 rokov, s trvalým pobytom na území 

obce. V rozpočte je vyčíslené iba školstvo. 

 

Str. 7 -  príjmy z poplatkov – vyhodiť, čo môže obec z vybraného poplatku za KO uhradiť. Kde sa 

nachádza príjem zo separovaného zberu? Mal by to byť takisto príjem obce. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu – príjem zo separu má Združenie TKO Semeteš) 

 

Str. 8 – príjem za obecný les treba písať oproti akej ťažbe, za koľko kubíkov vyťaženého dreva. 

 

Str. 17 – výdavky za členstvo v Euroregióne Beskydy treba vymazať, nie sú zaplatené. 

 

Str. 24 – zber a likvidácia komunálneho odpadu na cintoríne 2 600 € - je vývoz samostatne 

účtovaný? 

(Ing. Irena Valičková – áno) 

 

Str. 31 – vzdelávanie – je tam vyčíslená priemerná mzda pedagógov, nie je tam vyčíslená mzda 

nepedagogických zamestnancov, mzda v zariadení pre seniorov, na obecnom úrade. Treba mať 

rovnaký prístup ku každému. 

 

Príjem z OCR Kysuce – fyzicky sú peniaze nevyčerpané. Prečo? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – teraz budú kalendáre, pri Penzióne Makov sa bude osádzať  

                                                informačná tabuľa, peniaze sa vyčerpajú.) 
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str. 51 – náklady na zberný dvor sú v nákladoch na CHP, treba to presunúť do odpadového 

hospodárstva. 

 

Žiada starostu obce, keď budú robiť úpravu rozpočtu + schvaľovať úver, aby tam reálne bola daná 

aj plánovaná bytovka na Vodárenskej ulici.  

 

Treba urobiť konkrétny projekt na cestu – financovať buď cez Eurofondy alebo inak. 

 

Chodí okolo zdravotného strediska, visí tam plagát o predaji bytu. Nekúpime ho? Do budúcnosti by 

sa mohol využiť a budova by bola ako polyfunkčný objekt, mali by sme väčšie vlastnícke vzťahy. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu – za 85 000 € určite nie) 

 

Aby to zosumarizoval, žiada, aby v rozpočte bolo zahrnuté: bytovka, projekt na nejakú cestu +          

stavebné povolenie s financovaní m cez Eurofondy, resp. inak. 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – v rozpočte nie je spomínaná druhá budova na bývalom CHP. 

(Ing. Irena Valičková – sú tam umiestnené stroje, technika) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu – zatiaľ neplánujeme budovu zatepľovať, skôr by sme tam chceli  

                                  dokončiť hasičskú zbrojnicu alebo urobiť klientské centrum v starej  

                                  zasadačke.) 

(p. Rudolf Greguš – a čo s domčekom na bývalom CHP, ktorý sa mal prerábať na byty?) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – projektová dokumentácia na rekonštrukciu je pripravená) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – bude to tam vhodné na nejaké prechodné obdobie  pre  

                               človeka, ktorý je v núdzi alebo ako náhradné bývanie.) 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 4 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

 

      rozpočet Obce Makov pre rok 2020 vo výdavkovej časti nasledovne: 

- bežné výdavky:               2 116 777 € 

- kapitálové výdavky:           216 718 € 

- finančné operácie:                13 550 € 

- výdavky celkom:             2 347 045 €.         

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, Rudolf Greguš, 

Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 
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Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.133/2019 bolo prijaté. 

 

 

Na záver programu č. 14 dal starosta obce hlasovať o rozpočte Obce Makov pre rok 2020 ako 

celku. 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 4 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ s ch v a ľ u j e 

 

rozpočet Obce Makov pre rok 2020: príjmová časť:    2 352 582 € 

                                                           výdavková časť: 2 347 045 €. 

 

B/ B e r i e  n a  v e d o m i e 

 

návrh rozpočtu Obce Makov pre roky 2021-2022. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, Rudolf Greguš, 

Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.134/2019 bolo prijaté. 

 

 

15. SPRÁVA O KONTROLNEJ ČINNOSTI HLAVNEJ KONTROLÓRKY OBCE ZA   

MESIACE 7/2019-10/2019 

 

Podľa plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce Makov na 2. polrok 2019 hlavná 

kontrolórka obce, p. Elena Trebulová, vykonala nasledovné kontroly: 

 

KONTROLA 1: 

Lesné hospodárstvo  a nakladanie  s majetkom obce vo firme Vodohospodár spol. s. r. o. , štruktúra 

obhospodarovania lesa, vyťažené drevo  lesa, náklady na pestovateľskú činnosť, vývoj priemerných 

nákladov ťažobnej činnosti, priemerné speňaženie dreva, za rok 2018 

 

 

Obchodná spoločnosť firma Vodohospodár spol. s. r. o.  obhospodaruje ako dlhodobý nájomca 

lesné pozemky vo vlastníctve obce Makov s celkovou rozlohou 916 523 m2 a to na základe 
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nájomnej zmluvy zo dňa 1.11.2009, ktorej prílohou sú definované lesné pozemky v EKN stave, 

výmerou, listom vlastníctva a číslom lesného porastu. Článok VI. uzatvorenej nájomnej zmluvy 

nájomné za obecný les paušálnou sumou 332 € ročne. Tento nájom bude každoročne navyšovaný 

v závislosti od výsledkov hospodárenia v obecnom lese  a základe platného lesohospodárskeho 

plánu. Nájom bude určený na základe kalkulácie plánu lesohospodárskej činnosti za príslušný 

kalendárny rok, ktorý bude schvaľovaný Obecným zastupiteľstvom v Makove. 

 

Prehľad predanej drevnej hmoty z obecného lesa za rok 2018 

Č .faktúry Dátum Spolu                               

m3 

Porast Celková 

fakturovaná 

suma bez 

DPH 

Priemerná 

cena 

20180001 12.1.2018 46,79 2301/1 2 928,92 62,60 

20180002 12.1.2018 44,75 2301/1 2 792,76 62,41 

20180003 15.1.2018 36,97 2301/1 2 348,68 63,53 

20180004 15.1.2018 38,49     2301/1 2 402,12 62,41 

20180005 15.1.2018 36,17 2313 2 197,96 60,77 

20180006 25.1.2018 22,83 2303b/1 1 424,28 62,39 

20180007 25.1.2018 40,90 2301/1 2 584,72 63,20 

20180010 6.2.2018 33,86 2 303b/1 2 142,23 63,27 

20180011 6.2.2018 38,08 2301/1 2 445,11 64,21 

20180012 7.2.2018 20,41 2303b/1 1 040,70 50,99 

20180013 7.2.2018 50,42 2301/1 3 245,27 64,36 

20180014 8.2.2018 40,94 2301/1 2 617,64 63,94 

20180015 8.2.2018 25,76 2314 1 313,22 50,98 

20180016 9.2.2018 38,39 2312/1 2 397,16 62,44 

20180017 9.2.2018 36,09 2314 1 837,65 50,92 

20180018 9.2.2018 19,39 2313/1     990,67 51,09 

20180025 14.3.2018 32,03 2299 1 946,38 60,77 

20180026 14.3.2018 34,70 2313 1 768,77 50,97 

20180027 15.3.2018 36,17 2303b 2 252,06 62,26 

20180028 15.3.2018 24,06 2303b 1 499,88 62,34 

20180031 6.4.2018 45,03 2313/1 2 295,01 50,97 

20180032 6.4.2018  9,84 2301/1    504,08 51,23 

20180034 23.4.2018 29,56 2316/1 1 486,91 50,30 

20180035 23.4.2018 32,86 2314 1 665,40 50,68 

20180036 23.4.2018 15,32 318/1,2316/1     780,62 50,95 

20180037 23.4.2018 10,91 2321b      545,45 50,00 

20180321    6.7.2018    8,26 2312       422,06 51,10 

20180322    6.7.2018  12,08 2313       619,14 51,25 

20180335 14.8.2018 35,28 2299/1 1 797,88 50,96 

20180336 14.8.2018 37,94 2312/1 1 942,76 51,21 

20180337 22.8.2018 33,18 2300/1 1 698,74 51,20 

20180338 22.8.2018 41,06 2313/1 2096,66 51,06 

20180350  8.10.2018 17,30 2300/1    874,69 50,56 

20180351  8.10.2018 34,99 2301/1 1 788,32 51,11 

20180352 15.10.2018 27,42 2301/1 1 401,88 51,13 

20180353 15.10.2018 27,77 2301/1 1 417,66 51,05 

20180354 15.10.2018 14,29 2301/1     734,28 51,38 
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20180355 15.10.2018 16,77 2301/1      853,04 50,87 

20180356 15.10.2018 46,59 2301/1 2 380,93 51,10 

20180357 15.10.2018    5,48 2312/1    277,80 50,69 

20180358 15.10.2018 40,55 2313/1 2 074,43 51,16 

20180359 15.10.2018 14,16 2314     720,38 50,87 

20180360 15.10.2018 26,89 2316/1 1 345,37 50,03 

20180363  2.11.2018 41,29 2316/1 2 090,06 50,62 

2018 364  2.11.2018   6,16 2316/1     303,16 49,21 

20180365  2.11.2018 35,50 2316/1 1 813,61 51,09 

20180635 13.12.2018 34,78 2312/1 1 772,68 50,97 

20180636 13.12.2018 55,17 2312/1 2 808,61 50,91 

20180637 14.12.2018 30,80 2316/1 1 568,55 50,93 

Celkom rok 

2018 

 1 484,43  8 2 256,34 55,41 

 

Firma Vodohospodár spol. s. r. o. Makov v roku 2018 celkovo vyťažila 1 545,75 m3 drevnej hmoty. 

V roku 2018 bolo predané 1 484,43 m3 drevnej hmoty, 61,32 m3 ostalo na sklade a bolo predané vo 

februári 2019. 

 

Sumarizácia predanej drevnej hmoty v roku 2018 podľa kvality 

Kvalita dreva Vyťažené 

množstvo 

Suma v € celkom Priemerná 

predajná 

cena v € 

Zdravé drevo -kvalita III. A/B hrúbka 

11-19, 20-35, 35+ 

362,18 m3 25 122,15 69,31 

Kôrovec 543,78 28 112,97 51,69 

Hniloba 578,47 29 021,22 50,16 

 

Spravodajca národného lesníckeho centra Zvolen sleduje vývoj priemerných cien sortimentov 

a dodávok surového dreva.  Firma Vodohospodár  spol.s .r .o. dosahuje   priemernú predajnú cenu 

dreva  . 

Prehľad nákladov ťažobnej činnosti vo firme Vodohospodár spol.  s. r. o za rok 2018                  

Ťažba dreva v obecnom lese                                                      4.539,37 €                                                                                                          

Približovanie dreva UKT                                                            10.930,97 €                                                                                                                    

Približovanie dreva koňmi                                                           7 859,78 €                                                                                                                              

Priemerná cena ťažobnej činnosti                                                                          15,09 € na 1m3 

 

PESTOVATEĽSKÁ ČINNOSŤ V OBECNOM LESE ZA ROK 2018 

Pestovateľská činnosť zahŕňa všetky výkony od čistenia ťažbových plôch, predstavuje najmä 

obnovu lesa /prirodzenú a umelú/,  ošetrovanie mladých lesných porastov, ochrana mladých lesných 

porastov proti burine a proti zveri. 

 
Počet sadeníc na jarné 

zalesňovanie  v roku 2018 

Cena sadeníc         Cena práce                    Priemerný náklad    

na vysadenie1 

kusa  sadenice 

4 100 kusov 559,-€ 1 100 € 0,40 € 

Počet sadeníc na jesenné 

zalesňovanie rok 2018 

   

5 000 kusov 676,-€ 1 300 € 0,39 € 
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Upaľovanie haluziny  35,-€ 

Uhadzovanie haluziny          1 500 m3 3 750,-€ 

Prerezávky          2,16 ha 5 472,54 € 

Výrez krov prestrihávky     177,-€ 

Vyžinanie         13,67 ha    1 364,-€ 

Ochrana proti zveri+materiál        10,77 ha    1 430,20 € 

 

 

V predchádzajúcich piatich rokoch firma Vodohospodár spol. s. r. o. vytvárala finančnú rezervu na  

pestovateľskú činnosť v lese na nasledujúce roky.  V roku 2018 bolo rozpustené celkovo z 

vytváraných rezerv 17 477,-€.  

Z rezervy v roku 2013 sa rozpustilo v roku 2018                                      711,-€                                                                                         

Z rezervy v roku 2014 sa rozpustilo v roku 2018                                     2 114,-€                                                                                                                              

Z rezervy v roku 2015 sa rozpustilo v roku 2018                                      2 084, €                                                                                           

Z rezervy v roku 2016 sa rozpustilo v roku 2018                                      2 102,-€                                                                                                                              

Z rezervy v roku 2017 sa rozpustilo v roku 2018                                     10 466,-€ 

 

Celkový zostatok finančných prostriedkov z predošlých piatich rokov k 1.1.2019 bol  9 792,- € 

Z celkových tržieb z predaja dreva z obecného lesa za rok 2018 sa „ do lesa“ v podobe 

pestovateľskej činnosti vrátilo 17,14%. 

 

Dňa 31.8.2015 firma Vodohospodár spol. s. r. o. uzatvorila zmluvu o vykonávaní činnosti 

odborného  lesného hospodára s Forest Consulting Slovakia, s. r. o. Liptovský Mikuláš v zastúpení 

pánom Ing. Róbertom Gombárikom.  

 

Pestovateľská činnosť v obecnom lese za rok 2018 podľa leso-hospodárskeho plánu 

   

Zalesňovanie jar 2018 – opakované 

zalesňovanie         

 4 100   sadeníc 

Zalesňovanie jeseň 2018 – prvé zalesňovanie             

opakované zalesňovanie                                              

 3 800 sadeníc                                                                                           

1 200 sadeníc                                                                                                                    

Ochrana proti burine         13,67 ha 

Prerezávky           2,16 ha             

Uhadzovanie haluziny s pálením          14 m3  

Ochrana proti zveri           16,68 ha 

 

 

Zalesňovanie -  opakované zalesňovanie v roku 2018 predstavovalo 139,47 %  prvého 

zalesňovania. Priemerné percento opakovaného zalesňovania podľa štatistických výsledkov sa 

pohybuje nižšie.   Dôsledky neúspechu z prvého zalesňovania do doby zabezpečenia mladého 

lesného porastu sú závislé od kvality zalesňovacích sadeníc, kvality vykonávaných prác 

a pôsobenia vhodných podmienok počas ich  uskutočňovania / počasie, pôdná vlaha/.    

 

Ochrana proti burine – odborný lesný  hospodár v ročnom pláne výkonov v lesných porastoch pre 

rok 2018 určil dielce lesného porastu  a ich  výmeru  /ha/ na ktorých sa má táto činnosť vykonávať. 

Plánovaná výmera bola 10,77 ha plochy. Skutočnosť výkonu prác ochrany proti burine dosiahla 

13,67 ha. U niektorých dielcov bola plocha výžinu väčšia napr. porast 2321, 2314,2316,2300. 

 

Ochrana proti zveri  - plán výkonov tohto úkonu bol odborným lesným hospodárom  určený na 

ploche 10,77 ha. Bol rozpísaný podľa jednotlivých dielcov. Ochrana proti zveri bola aplikovaná 
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náterom cervacolom. Skutočné práce na ochrane proti zveri bol vykonaný na ploche 16,68 ha. 

Dielce na ktorých bola ochrana proti zveri aplikovaná vo väčšej výmere boli dielce 318, 2314, 

2316, 2321, 2300,2301. 

Prerezávky- plán výkonov pre tento druh pestovnej činnosti pre rok 2018 nebol odborným lesným 

hospodárom rozpísaný pre jednotlivé dielce a bol určený cca 5 ha plochy.  Skutočnosť výkonu 

prerezávok bola vykonaná na ploche 2,16 ha.  

 

Uhadzovanie haluziny -plán vypracovaný odborným lesným hospodárom pre rok 2018 pre tento 

druh pestovnej činnosti bol na cca 1 500 m3. Neboli určené dielce na ktorých je potrebné túto 

činnosť vykonať. Skutočnosť dosiahnutá podľa účtovných dokladov bola 14 m3.  

 

Z celkových tržieb z predaja dreva sa do „lesa“ v podobe pestovateľskej činnosti  v roku 2018 

vrátilo 14,20 €.  

 

Pohľadávky firmy VODOHODPODÁR spol. s .r. o. voči K-TEN DREVO s. r. o. k 31.12.2018 

 

Číslo faktúry Dátum vystavenia  Dátum splatnosti Suma 

20180363 6.11.2018 20.11.2018 2 508,07 

20180364 6.11.2018 20.11.2018    363,79 

20180365 6.11.2018 20.11.2018 2 176,33 

20180635 13.12.2018 27.12.2018 2 127,22 

20180636 13.12.2018 27.12.2018 3 370,33 

20180637 21.12.2018  4.1.2019 1 882,26 

Spolu   12 428,00 

Firma K-TEN DREVO, s. r. o. dňa 2.2.2018 zložila zálohu na predaj dreva vo výške 20 000,-€ na 

účet firmy Vodohospodár spol. s. r. o , ktorá vykryla 25,41 % z celkových platieb za drevnú hmotu 

za rok 2018.   

 

ODPORÚČANÉ OPATRENIA  

V súvislosti s vysokým percentom opakovaného zalesňovania, zistiť príčiny tohto stavu /kvalita 

sadeníc, kvalita vykonávaných prác/ ak je to z dôvodu nedostatočnej kvality dodávateľských prác, 

zvážiť udržateľnejší spôsob, napríklad formou koncesie ,ktorej hlavnou myšlienkou  by bol 

dlhodobý záväzok dodávateľa kvalitne plniť resp. splniť zmluvné podmienky. Uvedený spôsob by 

zabezpečil efektívny a udržateľný spôsob starostlivosti o les. 

 

 

KONTROLA 2: 

Kontrola osobných spisov v rozpočtovej organizácii Základná škola s materskou školou v Makove 

za rok 2018 

 

Cieľom kontroly je kontrola osobných spisov zamestnancov všetkých kategórii pedagogických    i  

nepedagogických. 

 

Kontrolou bola preverovaná správnosť a úplnosť dokladov zamestnancov v osobných spisoch,  

najmä, či osobný spis obsahuje všetky potrebné doklady zamestnanca:  pracovnú zmluvu, výpis 

z registra trestov, pracovná náplň zamestnanca, návrh na zaradenie zamestnanca do platovej triedy 

a platového stupňa, rozhodnutie o výške a zložení funkčného platu pri každej jeho zmene, dohody 

o hmotnej zodpovednosti zamestnanca, školenie BOZP a PO. V rámci kontroly bola preskúmaná 

predložená personálna agenda zamestnancov, ktorá by mala obsahovať u všetkých zamestnancov 

potrebné  doklady. 
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Kontrolou bolo zistené, že osobné dotazníky sa v spisoch zamestnancov Základnej školy 

s materskou školou Makov 264 nenachádzajú. 

 

Kontrolou boli zistené ďalšie nasledovné skutočnosti: 

Základná škola s materskou školou, rozpočtová organizácia nemala do 1.9.2014 právnu 

subjektivitu. Dňa 17.7.2014 získala vydanou zriaďovacou listinou  Obcou Makov právnu 

subjektivitu. V súlade s § 28 ZP v danom prípade prechádzajú práva a povinnosti 

z pracovnoprávnych vzťahov voči prevedeným zamestnancom na preberajúceho zamestnávateľa, 

v danom prípade na rozpočtovú organizáciu Základná škola s materskou školou Makov 264.  

V súlade s § 29 ZP je zamestnávateľ povinný najneskôr jeden mesiac pred tým, ako dôjde 

k prechodu práv a povinností z pracovnoprávnych vzťahov, písomne informovať zástupcov 

zamestnancov, alebo priamo zamestnancov o dátume prechodu, dôvodoch prechodu, 

pracovnoprávnych, ekonomických a sociálnych dôsledkoch prechodu na zamestnancov 

,plánovaných opatreniach prechodu vzťahujúcich sa na zamestnancov. 

Kontrolou bolo zistené, že zamestnanci boli informovaní o vyššie menovaných skutočnostiach 

a v tejto oblasti neboli zistené nedostatky. 

 

Ďalej bola kontrola vykonaná nasledovne: 

- Preverenie povinnosti vyplývajúcich z pracovného pomeru podľa ustanovení § 47 ods. 2 

Zákonníka práce /zákon č. 311/2001 Z. z. v znení neskorších predpisov  

-  Preverovanie povinností podľa  § 20 ods. 2 zákona č. 553/2003 Z. z. v znení neskorších predpisov   

- Preverenie povinnosti vydať pracovný poriadok po predchádzajúcom súhlase zástupcov 

zamestnancov v súlade s § 12 zákona č. 552/2003 Z. z. v znení neskorších predpisov 

- Preverenie náležitosti pracovnej zmluvy 

- Preverenie povinnosti zamestnávateľa písomne oznámiť zamestnancovi výšku a zloženie 

funkčného platu pri uzatvorení pracovnej zmluvy, pri zmene druhu práce alebo pri úprave 

funkčného platu podľa § 4 ods. 7 zákona č. 553/2003 Z. z. v znení neskorších predpisov 

 

 

Odporúčané opatrenie: 

Pri prijímaní nových zamestnancov založiť do spisov osobné dotazníky v súlade  s článkom 3 odst. 

5 Pracovného poriadku     Základnej školy s materskou školou v Makove. 

 

 

KONTROLA 3: 

Kontrola hospodárenia s finančnými prostriedkami so zameraním na dodržiavanie hospodárnosti, 

efektívnosti a účinnosti v oblasti odmeňovania zamestnancov ZŠ s MŠ za rok 2018                                            

 

Cieľ kontroly – dodržiavanie hospodárnosti, efektívnosti a účinnosti pri nakladaní s finančnými 

prostriedkami pri odmeňovaní zamestnancov v roku 2018 v Základnej škole s materskou školou 

Makov č. 264. 

 

Predmetom kontroly bolo: 

1.Kontrola hrubých miezd všetkých zamestnancov, porovnanie s údajmi na mzdových listoch 

/funkčné platy na základe mesačných platových inventúr, u náhodne vybratých zamestnancov 

porovnanie s priznaným platom uvedeným v Oznámení o výške a zložení  funkčného platu, 

podklady a vyplatenie odmien, plnenie zo sociálneho fondu/                                                                                                                                        

2.Kontrola prevodu platov  zamestnancov na osobné účty, plnenie poistných a odvodových 

povinnosti, prevod z účtu zamestnávateľa 
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3.Kontrola rozpočtu mzdových prostriedkov, rozpočtu odvodov do poistných fondov a porovnanie 

so skutočným plnením k 31.12. 2018 

4.Dodržiavanie zákona č. 357/2015 Z. z. o finančnej kontrole a audite 

5.Kontrola  priznanej výšky tarifného platu všetkých zamestnancov v roku 2018 podľa platných 

príloh k Nariadeniu  vlády SR , platných príloh k zákonu č. 553/2003 Z .z. 

6.Kontrola priznaných funkčných platov, hrubých miezd, podkladom k priznaným odmenám, 

osobným príplatkom za výkon špecializovanej činnosti, plnenie zo sociálneho fondu 

 

Kontrolou bolo zistené: 

- Bezhotovostný platobný styk výhradne prostredníctvom elektronického bankovníctva vykonáva 

na pokyn štatutára určená osoba, ktorá spracováva účtovnú agendu vrátane prevodov z bežných 

účtov. Kontrolou bolo zistené, že nakladanie s internetbankingom nie je osobitne upravené 

v interných postupoch / smernica, pracovný poriadok, pracovná zmluva, pracovná náplň./ 

- Kontrolou bolo preukázané, že písomný doklad nemali v spise traja z celkom 12 kontrolovaných 

zamestnancov. Školské zariadenie nedisponovalo u všetkých zamestnancov  „ písomným určením“ 

o zasielaní mzdy na účet v banke. 

- Kontrolou neboli zistené rozdiely  medzi výškou vyplatených finančných prostriedkov na mzdy 

a odvody v roku 2018  oproti zaúčtovaniu do čerpania finančného rozpočtu v roku 2018. 

- Kontrolou bolo zistené, že v rozpočtovej organizácii v roku 2018 pre  vyplatenie odmien 

jednotlivým zamestnancom boli oznámenia o priznaní jednorazovej mimoriadnej odmeny 

vypracované písomne. S  odôvodnením činností za ktoré bola udelená v súlade s paragrafom 20 

ods. 1  a ods. 2 zákona č. 553/2003 Z. z. o odmeňovaní niektorých zamestnancov pri výkone práce 

vo verejnom záujme a doplnení niektorých zákonov v z. n. p. 

 

Hlavná kontrolórka na odstránenie zistených nedostatkov a príčin ich vzniku odporučila 

kontrolovanému subjektu : 

1. Upraviť bezhotovostný platobný styk vykonávaný prostredníctvom internetbankingu určenou 

osobou poverením tejto činnosti v niektorom internom doklade ako napr. / smernica, pracovný 

poriadok, pracovná zmluva, pracovná náplň/ 

2.Doplniť niektorým zamestnancom do osobného spisu doklad „ písomné určenie o zasielaní mzdy 

na účet v banke“ v zmysle  § 130 ods. 8 Zákona č. 311/2001 Z. z. 

 

DISKUSIA K BODU PORGRAMU č. 15: 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v správe pri kontrole lesného hospodárstva vo Vodohospodári 

s.r.o. je uvedené, že nájom za obecný les bude každoročne navyšovaný a určený v závislosti od 

výsledkov hospodárenia v obecnom lese a schvaľovaný obecným zastupiteľstvom. Schvaľuje teda 

nájom OZ? 

(Ing. Irena Valičková – nájom za obecný les je podľa plánu ťažby) 

(p. Rastislav Gajdoš – potom treba predložiť lesohospodársky plán, kde je všetko rozčlenené na  

                                jednotlivé roky.) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ  - pri zalesňovaní dochádza k častému a vo veľkom opakovanému 

zalesňovaniu. V čom je problém? Sadenice sú nekvalitné? Ak áno, treba zmeniť dodávateľa. Alebo 

je zlá kvalita zalesňovania? 

(p. Elena Trebulová – dôvodom je zrejme predovšetkým suché letné obdobie) 

(p. Jozef Pavlík, konateľ Vodohospodáru s.r.o. – ďalší dôvod je, že odborne lesný hospodár chce,  

                                     aby to bolo zalesnené naporiadok, taktiež niečo zničí zver, spadnuté  

                                   stromy a pod.) 

(p. Rastislav Gajdoš – tretím dôvodom môže byť aj to, s akým nástrojom chodíme vyžínať. Ak stále  

                                 vyžíname krovinorezom, zrejme sa aj sadeničky zničia, treba vyžínať opatrne.) 
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V prehľade nákladov vo Vodohospodári s.r.o. za obhospodárovanie lesa nie je zahrnutá odmena pre 

odborne lesného hospodára. 

(Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – hlavná príčina opakovaného zalesňovania sa uvádza  

                                  sucho, to je asi najmarkantnejší dôvod. Dáva do pozornosti, že sa v januári  

                                  ministerstvom spustí výzva na lesozádržné zdroje na opatrenia v obci. Výzva  

                                  na zapojenie sa do projektu bola už predtým, nereagovali však na to. Rieši sa  

                                  hlavný problém klímy, práve toto je pre lesy dobré. Treba sa sústrediť  

                                  v rozpočte na tieto projekty, lebo peniaze môžeme získať. ) 

(p. Jozef Pavlík, konateľ Vodohospodáru s.r.o. – aj sme sa zapojili a z Pôdohospodárskej platobnej  

                                  agentúry sme dostali jednu tretinu toho, čo sme žiadali.) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – to, že máme veľa vyschnutých sadeníc vidí v inom. Systém  

                                 firmy Vodohospodár sa zmenil, nemajú vlastných zamestnancov, všetko sa  

                                 robí cez dodávateľov. Aby sadenice nevysýchali, treba ich aj polievať, keď je  

                                 sucho, stromčeky treba sledovať, aby sa prijali. Aj keď sa sadia dodávateľsky,  

                                 nech zodpovedná osoba za ne aspoň 3 mesiace zodpovedá, až potom treba  

                                 zaplatiť. Druhá vec, ktorá ho zaráža je, že sme vyťažili 1 300 m3 dreva  

                                 a zdravého je iba 360 m3, ak  by sme mali takto hospodáriť, je to zlé. Možno    

                                 sa ťaží podľa lesohospodárskeho plánu, ale ťažíme, keď je najlacnejšia cena  

                                 dreva za posledných 30 rokov. 

(p. Jozef Pavlík, konateľ Vodohospodáru s.r.o. – nevie ovplyvniť kvalitu dreva) 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 4 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

b e r i e  n a  v e d o m i e 

 

správu hlavnej kontrolórky obce, p. Eleny Trebulovej o kontrolnej činnosti za mesiace  

júl – október 2019. 

 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, Rudolf Greguš, 

Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.135/2019 bolo prijaté. 
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16.  PLÁN KONTROLNEJ ČINNOSTI HLAVNEJ KONTROLÓRKY OBCE                         

       NA I. POLROK 2020 

 

Podľa zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení § 18 hlavný kontrolór predkladá obecnému 

zastupiteľstvu polročne návrh plánu kontrolnej činnosti. Tento plán musí byť najneskôr 15 dní pred 

prerokovaním v zastupiteľstve zverejnený spôsobom v obci obvyklým. 

Plán bol zverejnený na úradnej tabuli v čase od 18.11.2019 do 4.12.2019. 

 

Pre I. polrok 2020 hlavná kontrolórka, p. Elena Trebulová, predkladá nasledovný návrh plánu 

kontrolnej činnosti: 

 

- Kontrola plnenia uznesení obecného zastupiteľstva  v Makove za rok 2020 po každom  

  zastupiteľstve, 

- Kontrola dodržiavania všeobecne právnych predpisov v oblasti uzatvárania dohôd o prácach  

  vykonávaných mimo pracovného pomeru, overenie zákonnosti a správnosti spôsobu pri ich  

  uzatváraní, spôsob ich evidencie, čerpanie mzdových prostriedkov za rok 2019 v Základnej škole  

  s materskou školou Makov 264, 

- Kontrola dodržiavania všeobecne záväzného nariadenia č. 9/2018 obce Makov o prevádzkovom  

  pohrebiska na území obce Makov, vydaného v zmysle par. 6 odst. 1 zákona č. 369/1990 Zb.  

  o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a v zmysle zákona NR SR č. 131/2010 Z. z.  

  o pohrebníctve v znení neskorších predpisov, 

- Kontrola procesu inventarizácie stavu majetku, záväzkov a rozdielu majetku a záväzkov obce  

  v zmysle zákona Národnej rady Slovenskej republiky č. 431/2002  Z. z. o účtovníctve v znení  

  neskorších predpisov ku dňu riadnej účtovnej uzávierky par. 30 odst. 2 a odst. 3, 

- Vypracovanie stanoviska k Záverečnému účtu obce Makov za rok 2019 v zmysle § 18 f/ ods. 1  

  písm. c/ zákona Slovenskej národnej rady č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších  

  predpisov, 

- Vypracovanie plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce na 2. polrok 2020, 

- Vypracovanie súhrnnej správy o kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce v zmysle §  18 f   

   ods. 1 písm. e/ zákona Slovenskej národnej rady č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení  

   neskorších predpisov. 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 4 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

 

plán kontrolnej činnosti obecného kontrolóra na I. polrok 2020. 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, Rudolf Greguš, 

Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.136/2019 bolo prijaté. 

 

 

 

17.   SCHVÁLENIE 3. ÚPRAVY ROZPOČTU OBCE MAKOV PRE ROK  2019 

 

 

Nakoľko podľa zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení §11 ods. 4 písmena b) obecné 

zastupiteľstvo schvaľuje rozpočet obce a jeho zmeny, Ing. Irena Valičková, účtovníčka 

a rozpočtárka obce predkladá na rokovanie OZ návrh 3. úpravy rozpočtu obce na rok 2019. 

 Dôvodom úpravy rozpočtu sú zmeny v rozpočte na bežné výdavky v rámci samosprávy 

a kapitálové výdavky, ktoré boli  rozpočtované v nedostačujúcej výške.   

Zároveň  nastala úprava rozpočtu na prenesený výkon štátnej správy na úseku školstva, na projekty 

Základnej školy s materskou školou a prijaté transfery Základnej školy s materskou školou.      

NÁVRH ÚPRAVY:  

Príjmy rozpočtu 2019 

     -    Dotácia od MV SR na zimnú kalamitu zvýšiť o výšku  19 330 € 

     -    Dotácia od MV SR na PVŠS – školstvo znížiť o výšku   1 531 € 

     -    Dotácia od MV SR na PVŠS na odchodné 2 zamestnancov zvýšiť o výšku 6 012 € 

     -    Dotácia od MV SR na PVŠS – predškoláci znížiť o výšku 116 € 

     -    Dotácia od MV SR na PVŠS- vzdelávacie poukazy znížiť o výšku 128 € 

     -    Transfer od Nadácie KIA MOTORS pre ZŠ s MŠ vo výške 3 480 €  

      -   Transfer od firmy Milan DELINČAK - BUKOV  na bežné výdavky pre žiakov a deti ZŠ  

          s MŠ zvýšiť o výšku  64 €  

     -    Príjem prostriedkov na projekt ZŠ zo ŠR zvýšiť o výšku 8 759 €, kde kód 3AC1 vo výške  

          7 837 € a kód 3AC2 vo výške 922 €  

      -    Vlastné príjmy ZŠ s MŠ  za zber šípok zvýšiť o výšku  76 €  

      -    Dotácia od UPSVR na stravu žiakov Základnej školy o výšku 16 449 € 

           Spolu príjmy:   zvýšenie o 52 395 € 

 

Výdavky rozpočtu 2019 

- zvýšiť v Organizácii občianskych obradov na bežné výdavky na uvítanie detí do života 

o výšku 2 000 € 

- zvýšiť bežné výdavky na kamerovanie zápasov ŠK o výšku  1 500 € a odvody do poisťovní  

  o výšku  338   €, t. j. celkom o výšku 1 838 € 
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- zvýšiť pre Základnú školu bežné výdavky na PVŠS o výšku 6 012 €  na odchodné, o výšku 

3 480 € 

   (transfer od KIA MOTORS), o výšku 8 759 € (projekt ZŠ s MŠ),  o výšku 64 € ( transfer od   

   firmy BUKOV), o výšku 76 € ( zber šípok) a znížiť na PVŠS o výšku 1 531 €, t .j. celkom  

   zvýšiť o výšku 16 860 €  

- znížiť pre Materskú školu bežné výdavky na PVŠS – predškoláci o výšku 116 €  

- znížiť pre Centrum voľného času bežné výdavky na PVŠ na vzdelávacie poukazy o výšku  

    128 €  

- zvýšiť vo Výdajni školskej jedálne bežné výdavky na potraviny o výšku 16 449 € 

- zvýšiť kapitálové výdavky na detskom ihrisku v Čiernom na oplotenie o výšku  600 € 

- zvýšiť na Verejnej zeleni bežné výdavky na údržbu zelene o výšku 1 500 €  

       - zvýšiť na Opatrovateľky v teréne bežné výdavky na mzdy o výšku 8 700 €, odvody do   

          poisťovní o výšku 3 041 €, DDS o výšku 50 € a prídel do SF o výšku 140 €, t j. celkom  

          o výšku 11 931 € 

-   zvýšiť na Administratíve bežné výdavky na poštovné o výšku 1 500 € a znížiť kapitálové    

  výdavky  na projekty o výšku 600 € 

Spolu výdavky: zvýšenie o 51 834 € 
  

           Rozpočet po úprave: 

Príjmy bežné   :        2 113 078 €                    Výdavky bežné:          2 082 045 € 

Príjmy kapitálové:        79 400 €                     Kapitálové výdavky:     224 902 € 

Príjmy finančné:         128 762 €                     Finančné operácie:          13 530 €  

Príjmy celkom:      2 321 240 €                     Výdavky celkom:      2 320 477 € 

 

Rozdiel: + 763 € 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 4 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

 

3. úpravu rozpočtu Obce Makov na rok 2019:  príjmová časť    2 321 240 € 

                                                                           výdavková časť  2 320 477 €.             

     

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, Rudolf Greguš, 

Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.137/2019 bolo prijaté. 
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18.  SCHVÁLENIE TERMÍNOV ZASADNUTÍ OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA V ROKU   

       2020 

 

Návrh termínov predložila Mgr. Iveta Chromíková, zamestnankyňa OÚ. 

Na zasadnutí obecného zastupiteľstva dňa 19.12.2018 bol schválený rokovací deň OZ (streda         

so začiatkom o 8.00 hod).  

Zároveň bolo prijaté v roku 2019 uznesenie, ktorým obecné zastupiteľstvo žiadalo pripraviť  

harmonogram zasadnutí OZ pre rok 2019. Vopred stanovené termíny sa v praxi osvedčili, preto aj 

pre rok 2020 sú navrhnuté dátumy zasadnutí. 

Navrhnutých je 5 zasadnutí,  každé 2, resp. 3 mesiace.  

 

V zmysle § 12, bod 1 zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení: Obecné zastupiteľstvo 

zasadá podľa potreby, najmenej však raz za tri mesiace. Ak požiada o zvolanie zasadnutia 

obecného zastupiteľstva aspoň tretina poslancov, starosta zvolá zasadnutie obecného zastupiteľstva 

tak, aby sa uskutočnilo do 15 dní od doručenia žiadosti na jeho konanie.“ 

 

 
Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 4 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

b e r i e    n a   v e d o m i e 

 
harmonogram termínov zasadnutí Obecného zastupiteľstva  v Makove v roku 2020: 

12.02.2020    

22.04.2020 

17.06.2020 

16.09.2020 

02.12.2020.    

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, Rudolf Greguš, 

Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomní 2 Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.138/2019 bolo prijaté. 
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19.  DISKUSIA 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – čakajú nás Makovské Vianoce, program je pestrý, ale 

obzvlášť pozýva do kostola po sv. spovedi dňa 22.12.2019 na koncert Michaely Kubištelovej 

s makovskými recitátormi. 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce -  na záver ďakuje poslancom za spoluprácu v roku 2019. 

 

 

20.  NÁVRH NA UZNESENIE 

 

V zmysle § 9 Rokovacieho poriadku obecného zastupiteľstva zo dňa 11. 10. 2010,  predložil 

a prečítal k jednotlivým bodom programu konkrétny návrh uznesenia p. Jozef Pavlík, zástupca 

starostu obce. Uznesenia boli schválené pod číslom 112 – 138/2019.  

Za každým uznesením poslanci OZ hlasovali, hlasovanie tvorí súčasť zápisnice. 

 

 

    21.   ZÁVER 

 

Na základe Štatútu Obce Makov obecné zastupiteľstvo konštatuje, že sú prítomní siedmi poslanci 

OZ (podľa prezenčnej listiny pri ukončení zasadnutia OZ). 

Starosta obce, p. Martin Pavlík poďakoval prítomným za účasť a zasadnutie Obecného 

zastupiteľstva v Makove ukončil o 19.30 hod.                           

                                                    

                                                                                                                  ................................. 

                                                                                                                       Martin Pavlík 

                                                                                                                       starosta obce                

 

                                                                                           

Overovatelia: 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ                   ...................................................   

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ            ................................................... 

 

 

Zápisnicu vyhotovila:  Mgr. Iveta Chromíková 


